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احمد مرادی در بازدید
 از مزارع پرورش ماهی در قفس : 

 پیگیر مشکلات بخش 
کشاورزی تا حصول 
نتیجه مناسب هستم 

مدیرکل امور مالیاتی هرمزگان خبرداد 

تمدید مهلت
 ارائه اظهارنامه مالیات 
بر ارزش افزوده دوره پاییز 

فرمانده کل ارتش :
  تمامی تحرکات دشمن با دقت

 و حساسیت بیشتر رصد شود

بازار مجازی صنایع دستی 
شهر خلاق بندرعباس رونمایی شد

در این دنیا و در آن دنیا

مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری هرمزگان عنوان کرد 
توسعه آبخیزداری به کمک خیرین 

در هرمزگان
چارک ، شهر پروژه های نیمه تمام ؛

پروژه هایی که کلید می خورد
 اما افتتاح نمی شود

آغاز برداشت نارنگی سیاهو بندرعباس 

گروه خبر // مهدی دسینه نماینده وزیر و مدیرکل امور اقتصادی و دارایی هرمزگان با حجه الاسلام والمسلمین 
عبادی زاده نماینده ولی فقیه در استان هرمزگان و امام جمعه بندرعباس دیدار کرد . 

    به گزارش خبرنگار دریا ؛ حجه الاسلام والمسلمین عبادی زاده نماینده ولی فقیه در استان و امام جمعه بندرعباس با 
بیان اینکه نبض هرمزگان درامور اقتصادی و دارایی استان می تپد و این اداره کل یکی از دستگاه های کلیدی استان است  ؛ 
افزود : آمار اقتصادی و ظرفیت هایی که مدیر کل اقتصادی و دارایی استان به آن اشاره نمود، جای دلگرمی دارد و همانگونه 

که عنوان شد سیاست گذاری های اقتصادی مهمتر از بحث دارایی است که موجب تحولات بزرگ خواهد شد و نگاه و 
دیدگاه خاصِ مدیر  جدید اقتصاد و دارایی استان،  خوشحال کننده است . امام جمعه بندرعباس ضمن اشاره به اهمیت 
سرمایه گذاری در استان افزود : اعتماد به بخش خصوصی و خصوصی سازی باید انجام شود و عزم و اراده ی لازم در 
این زمینه باید ایجاد شود . وی گفت : ساختار و سیستم با سرمایه گذار و سرمایه گذاری همراه نیست و باید برای رشد 

استان این امر تسهیل شود .
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ادامه از تیتر یک// 
  نماینــده ولی فقیه در هرمزگان با بیان اینکه کشــور اگر

 می خواهد به رشد اقتصادی برسد، باید به بخش خصوصی 
اعتماد کنــد و به درآمدهای پایدار متکی گردد، به اهمیت 
درآمد مالیاتی در کشور اشاره کرد و افزود: بخش عظیمی 
 از درآمد پایدار مالیات اســت.حجه الاسلام والمسلمین 
عبادی زاده با بیان اینکه نگاه جدید به مجموعه اقتصادی و 
دارایی ، نگاه خوبی به آینده اقتصادی استان است و بنده قلبا 
از این موضوع خوشحالم، افزود؛ من هم همراهی خود را 
اعلام می کنم و در گشودن این گره ها در کنارتان خواهیم 
بود تا صدایی باشــیم برای راهگشایی و توسعه اقتصادی 
اســتان. عبــادی زاده در ادامه افزود: ایــن ظرفیت های 
اقتصادی با آمار بیکاری و فقر مطابقت ندارد و این در حالی 
 است که سرریز فقیران استان های مجاور نیز وارد هرمزگان 
می شود. وی در ادامه با بیان اینکه رابطه ی معنا داری بین 
فقر و بیکاری در جوانان است؛ افزود: باید توجه ویژه ای 
به مسئولیت های اجتماعی صنایع استان داشت که موجب 
توسعه و آبادانی و رشــد خواهد شد .در این دیدار حجة 
الاسلام و المسلمین عبادی زاده نماینده ولی فقیه در استان 
و امام جمعه بندرعباس ضمن تبریک و ابراز خرسندی بابت 
انتصاب دکتر مهدی دســینه، با تقدیر از زحمات مدیران و 

کارکنان امور اقتصــادی و دارایی هرمزگان، برای همه ی 
خدمت گذاران این عرصه آرزوی ســلامت و توفیق کرد. 
مهدی دســینه، نماینده وزیر و مدیر کل امور اقتصادی و 
دارایی هرمزگان نیز در این دیدار با تاکید بر ظرفیت های 
اقتصادی استان با توجه موقعیت جغرافیایی استان گفت: 
هرمزگان پنجمین استان تعیین کننده بودجه کشور است و 
بــا وجود ظرفیت هایی همچون نفت و گاز، دریا، خطوط 
۴ گانه حمل و نقل ارتباطی،جزایر اســتراتژیک، گمرک، 
مناطق ویژه اقتصادی، شــهرک های صنعتی و... بیش از 
همیشه نیازمند یک نگاه سیستماتیک و یکپارچه اقتصادی 
است و نظم و انضباط مالی بسیار حیاتی است وی گفت: در 
هرمزگان و در امور اقتصادی و دارایی همواره بخش دارایی 
مورد اقبال بوده تا اقتصادی که با توجه به بسترهای استان، 
شرایط ویژه ی اقتصادی کشور و تحریم های ظالمانه این 
نگاه مســتلزم تغییر است.مدیرکل امور اقتصادی و دارایی 
هرمزگان در بخش دیگری از ســخنان خود گفت: مردمی 
ســازی اقتصاد از اولویت هایی اســت که در قالب تامین 
مالی پایدار،خصوصی سازی، شفاف سازی و سالم سازی 
اقتصاد موجب رشد کشــور و اعتمادسازی مردم خواهد 
شد.نماینده وزیر امور اقتصادی و دارایی در استان با بیان 
اینکه ۶۵ درصد مردم هرمزگان دارای سهام عدالت هستند، 

افزود:۳۰درصد سهامداران سهام عدالت در هرمزگان روش 
مستقیم و ۷۰ درصد روش غیرمستقیم را انتخاب کرده اند.
نماینده وزیر و مدیرکل امور اقتصادی و دارایی هرمزگان 
در ادامــه گفت: در خصوص ســهام عدالت و ثبت نام در 
سامانه سجام، اطلاع رسانی وسیعی در سطح استان انجام 
شد و خوشــبختانه برای برگزاری مجمع عمومی شرکت 
ســرمایه گذاری استان، آمادگی لازم وجود دارد. مدیر کل 
امور اقتصادی و دارایی اســتان با اشاره به پیگیری صدور 
سند اموال دســتگاه های دولتی گفت: تلاش برای صدور 
اســناد و همچنین فروش اموال مازاد دستگاه های دولتی 
از مسائل مورد توجه در امور اقتصادی و دارایی هرمزگان 
اســت و انتظار بر این است که کلیه دستگاه های اجرایی 
در این زمینه همکاری لازم را بعمل آورند تا ســاماندهی 
اموال دولت به سرعت انجام پذیرد. مدیرکل امور اقتصادی 
و دارایی استان با بیان ایفای نقش مسئولیت های اجتماعی 
صنایع افزود: با توجه به گــردش بالای مالی این صنایع 
در اســتان و وجود بســیاری از صنایع اصلی و درآمدزا 
در هرمزگان ، تزریق منابــع مالی بزرگ در جهت کمک 
به توسعه همه جانبه استان، امری ضروری به شمار می رود 
و  تدبیر حضرتعالی، استاندار  و نمایندگان مجلس می تواند 

در این باره بسیار تعیین کننده باشد.
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امام جمعه بندرعباس :

نبض هرمزگان 
درامور اقتصادی و دارایی استان می تپد

 بخش عظیمی از درآمد پایدار مالیات است

ادامه در همین صفحه

امام جمعه بندرعباس :

نبض هرمزگان درامور اقتصادی و دارایی استان می تپد

مالیاتی  امور  مدیــرکل   // خبر  گروه 

اظهارنامه  ارائه  مهلت  گفت:  هرمزگان 
مالیات بر ارزش افزوده دوره سوم )پاییز 

99( تا پانزدهم بهمن ماه تمدید شد.
  بــه گزارش خبرنگار دریا ؛ شــاکر رضا 
مریدی با اشــاره به بند ۶ بخشنامه شماره 
۶۶/99/2۰۰ رئیــس کل ســازمان امور 
مالیاتی کشور گفت: مودیان مالیاتی مشمول 
قانون مالیــات بر ارزش افزوده تا پانزدهم 
بهمن ماه فرصت دارند نسبت به تکمیل و 

تسلیم اظهارنامه فصل پاییز 99 اقدام نمایند.
مریدی افزود: مهلت ارائه و تسلیم اظهارنامه 
مالیات بر ارزش افزوده طبق قانون 1۵ روز 
پس از پایان هر فصل می باشــد؛ لیکن بر 
اساس مصوبات چهل و پنجمین جلسه ستاد 
ملی مدیریت کرونا، مهلت تکمیل و ارسال 
اظهارنامه مالیات بــر ارزش افزوده دوره 
سوم سال 1۳99 )فصل پاییز( و سررسید 
پرداخت مالیات آن، یک ماه تمدید گردیده 

است. مریدی تاکیدکرد: مودیان مالیاتی به 
منظور برخورداری از هرگونه تســهیلات 
قانونی و جلوگیری از تعلق جرایم مالیاتی، 
مــی بایســت از طریق ســایت عملیات 
الکترونیکی مالیات بــر ارزش افزوده به 
آدرس www.evat.ir در موعــد مقرر 
نسبت به ارائه اظهارنامه مالیات بر ارزش 
افزوده دوره پاییز 1۳99 و پرداخت مالیات 

و عوارض متعلقه اقدام نمایند.

گروه خبر // احمــد مرادی با حضور در 
روســتای چیرویه بندرچارک و بازدید 
از مزارع پــرورش ماهی در قفس گفت: 
کشاورزی  بخش  مشــکلات  پیگیری 
هرمزگان را تا حصول نتیجه مناسب رها 

نخواهم کرد. 
 پیرو طرح سوال احمد مرادی از وزیر جهاد 
کشــاورزی در خصوص مشکلات مزارع 
پرورش ماهی در قفس و نشست وی با وزیر 
جهاد کشاورزی، وی به همراه رئیس سازمان 
نظام مهندسی کشاورزی استان با حضور در 
روستای چیرویه واقع در ۵۰کیلومتری غرب 
بندر چارک از کارگاه تولید تجهیزات پرورش 
ماهی در قفس بازدید و از نزدیک در جریان 
مشــکلات تولید کنندگان این بخش قرار 
گرفت. مرادی نماینده هرمزگان در مجلس 

شورای اســلامی با تشکر از تلاشگران این 
صنعت گفت: بر اساس قانون برنامه ششم می 
بایست سالیانه 2۰۰هزار تن ماهی پرورشی 
دریا در قفس تولید شود اما در حال حاضر 
این رقم یک دهم میزان پیش بینی شده است. 
لذا در اینخصوص طرح سوال از وزیر جهاد 
کشاورزی را ارائه نمودم و پیرو آن نشستی 
باحضور وزیر و معاونین در تهران و نشستی 
هم با مدیران اســتانی در بندرعباس برگزار 
شد.در این نشســت ها مسئولین برای عقب 
ماندن این صنعت اعلام شد ارز دولتی مورد 
نیاز برای واردات تجهیزات تامین نشده و دوم 
اینکه امکان ســاخت داخلی این تجهیزات 
وجود ندارد که بازدید امروز هر دو دلیل را 
کاملا رد می کند.مرادی افزود جهت بازدید و 
بررسی دلایل عدم حمایت از تولید داخلی 

به چیروئیه آمدم تا بتوانم قدمی برای کمک 
به توسعه این صنعت بردارم. احمد مرادی با 
ابراز تاسف از عدم حمایت از تولیدکنندگان 
متاسفانه صنعتگران خودمان  داخلی گفت: 
 را بــاور نداریم، چند مرحلــه تلاش های 
شــرکت های خارجی در اقلیم و سواحل 
ایران با شکســت مواجه شده است این در 
حالی است که تولیدات متخصصان داخلی 
در ســواحل هرمزگان تا کنون کوچکترین 
مشکلی نداشته اســت و از نظر قیمتی هم 

با نصف بهای تمام شــده نمونه های مشابه 
خارجی در اختیار پــرورش دهندگان قرار 
می گیرد. به گزارش فارس ، مرادی در پایان 
این بازدید با بیان اینکه پیگیری مشــکلات 
بخش کشــاورزی هرمــزگان را تا حصول 
نتیجه مناسب رها نخواهد کرد اعلام نمود، 
نشستی را با معاونین مربوطه در وزارت جهاد 
کشاورزی برگزار خواهم کرد تا دلایل عدم 
حمایت از تولیدکنندگان داخلی این صنعت را 

از وزارت جهادکشاورزی جویا شود.

مدیرکل امور مالیاتی هرمزگان خبرداد 

تمدید مهلت ارائه اظهارنامه مالیات بر ارزش افزوده دوره پاییز 

احمد مرادی در بازدید از مزارع پرورش ماهی در قفس : 

 پیگیر مشکلات بخش کشاورزی
 تا حصول نتیجه مناسب هستم 

گروه خبر // رئیس خانه پرستار استان هرمزگان با اشاره 
 به فرمایشــات مقام معظم رهبری در خصوص قانون 
تعرفه گذاری خدمات پرستاری، به چرایی اجرا نشدن 

قانون خاک خورده می پردازد. 
   مرتضی حکمتی رئیس خانه پرســتار اســتان هرمزگان 
بیــان کرد: با توجه بــه اینکــه ۳۵ روز از حکم حکومتی 
مقــام معظم رهبری) مد ظله العالی( در روز پرســتار، مبنی 
 بر دســتور ایشــان به مسئولان کشــور برای اجرای قانون 
 تعرفه گذاری خدمات پرســتاری می گذرد و دغدغه های

 معظم له بر اینکه اجرای این قانون پس از 1۳ سال تصویب در 
مجلس شورای اسلامی، هم به نفع مردم و هم به نفع پرستاران 
 اســت، این بی توجهی مســئولان را می توان نشانه ی عدم 

ولایت پذیری آنان دانست.وی در ادامه به روحیه ی پزشک 
سالاری در وزارت بهداشت و مدیرانِ تصمیم گیرنده ی پزشک 
در این وزارت خانه اشاره نمود و گفت: بخشِ بزرگی از این 
بی توجهی به اجرای قانونِ تعرفه گذاری خدمات پرستاری در 
طول این 1۳ سال و عدم اطاعت از فرمان رهبر معظم انقلاب 
را به این خیلِ عظیم پزشک و ذینفع از عدم اجرای این قانون 
 در وزارت بهداشت و همکاران شان در سراسر کشور مرتبط 
دانست. حکمتی ضمن اشاره به تصویب قانون تعرفه گذاری 
در سال 1۳۸۶ در مجلس شورای اسلامی و ابلاغ این قانون 
به دولت جهت اجرا، اضافه کرد: بسیاری از خدماتی که امروزه 
در بیمارستانها توسط پرستاران برای بیماران انجام می گردد 
ماننــد: گرفتن نوار قلب، آتل گیری، ســونداژ و ... که به نام 

پزشــک در پرونده ی بیماران ثبت و با تعرفه ی پزشــکی 
 برای بیماران و بیمه ها محاســبه می شــود، با اجرای قانون 
تعرفه گذاری پرســتاری ، این خدمات به نام خود پرستاران 
ثبت و با تعرفه و هزینه ی بسیار پایین تر در پرونده ی بیماران 
 ثبت و از آنان اخذ می گردد که هم به نفع بیماران و هم به نفع 
شرکت های بیمه ای اســت. به گزارش موج ؛وی در پایان 
ضمن تشکر از احمد جباری نماینده ی غرب استان هرمزگان 
در مجلس شورای اســلامی، در تذکر به رئیس جمهور در 
خصوص اجرای فوری قانون تعرفه گذاری خدمات پرستاری 
در صحن علنی مجلس، از رئیس مجلس و سایر نمایندگان 
به ویژه نمایندگان مرکز و شــرق استان هرمزگان در مجلس 

شورای اسلامی، خواستار پیگیری در این زمینه شد.

بی توجهی دولت به اجرای قانون تعرفه گذاری خدمات پرستاری 



مدیرکل آموزش و پرورش هرمزگان خبر داد  
 راه اندازی 18 مدرسه مجازی متوسطه 

در شرق هرمزگان 
  گروه خبر // مدیرکل آموزش و پرورش استان هرمزگان از آغاز به کار 
1۸ مدرسه مجازی در مقطع متوسطه نظری و تحت پوشش قرار دادن بیش 
از سه هزار دانش آموز مدارس کمتر برخوردار حوزه شرق استان خبر داد.
به گزارش خبرنگار دریا ، ایرج بیت اللهی اظهار داشت: در جلسه مشترک 
با اعضای جامعه خیرین کشور، به صورت رسمی مدارس مجازی متوسطه 
نظری حوزه شرق استان هرمزگان آغاز به کار کرد.وی افزود: در این طرح 
که بیش از سه هزار دانش آموز پایه دهم، یازدهم و دوازدهم 1۸ مدرسه 
کمتر برخوردار حوزه شرق استان را تحت پوشش قرار می دهد، امکاناتی 
چون تدریس دروس مختلف، تحلیل آزمون های درسی، بررسی امتحانات 
نهایی، بررسی سوالات کنکور و برگزاری همایش های مشاوره تحصیلی 
آنلاین جهت استفاده دانش آموزان مدارس پیش بینی شده است.بیت اللهی 
ادامه داد: هدف اجرای این طرح بهبود کیفیت آموزش های مدارس کمتر 
برخوردار حوزه شــرق استان و هم چنین برقراری عدالت آموزشی بوده 
است.شــایان ذکر است این طرح به همت موسســه ابرار وابسته به اتاق 

بازرگانی ایران و به صورت خیری در استان به بهره برداری رسیده است.

اعلام زمان جشن سینمای هرمزگان 
  گروه خبر // مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی هرمزگان از برگزاری 
جشن سینمای هرمزگان در 12 بهمن خبر داد.رضا کمالی زرکانی با اعلام 
این خبر گفت: به دلیل شــیوع بیماری کرونا، جشن سینمای هرمزگان که 
هر ســاله در شهریور ماه برگزار می شد به تعویق افتاد و همزمان با آغاز 
سالروز دهه فجر پیروزی انقلاب در 12 بهمن برگزار خواهد شد.وی افزود: 
 این جشــن در سینما ستاره شهر بندرعباس ساعت 1۸ با حضور فعالان 
 و خانواده ســینمای اســتان برگزار و از برگزیدگان نخستین جشنواره 
فیلم نامه نویسی انجمن سینماگران هرمزگان تقدیر به عمل می آید.مدیر 
کل فرهنگ و ارشاد اسلامی هرمزگان عنوان کرد: تجلیل از پیشکسوتان 
و سینماگران موفق در سال های 9۸ و 99 نیز از دیگر برنامه های جشن 
سینمای هرمزگان می باشــد.به گزارش فارس ؛گفتنی است این برنامه با 
رعایت کامل پروتکل های بهداشــتی و با رعایت فاصله اجتماعی برگزار 

می شود.

تشکیل پرونده تقلب در ترازوی دیجیتالی 
یک واحد صنفی در بندرعباس

  گــروه خبــر // معــاون نظــارت، بازرســی و حمایــت از حقــوق 
مصرف کنندگان اســتان از تشکیل پرونده برای واحد صنفی متخلف خبر داد. 
به گزارش خبرنگار دریا ، عبدالرضا پیروی منش اظهارداشت: در پی شکایت 
2۵۰ واحد صنفی از یک واحد خدمات رسان سازنده ترازوهای دیجیتال در 
بندرعباس،کارشناســان و  بازرسان سازمان صنعت، معدن و تجارت استان  با 
بررسی های بعمل آمده پس از صحت موضوع برای واحد مذکور پرونده تخلف 
با عنوان تقلب تشکیل دادند. وی ارزش ریالی پرونده تشکیل شده را بالغ بر پنج 
میلیارد و 2۵۰ میلیون  ریال عنوان کرد وافزود: پرونده مذکور جهت صدور رای  
نهایی به تعزیرات حکومتی ارسال گردید. پیروی منش با اشاره به پرونده های 
تشکیل شده در این خصوص افزود: بازرسی از واحدهای صنفی و اعتبار سنجی 
ترازوهای دیجیتال در  دستور کار بازرسان این سازمان است.وی همچنین بر 
ثبت کلیه موجودی کالاها در ســامانه جامع انبارها تاکید و تصریح کرد: همه 
اشخاص حقیقی و حقوقی مکلّف و موظف به ثبت موجودی کالای خود در این 
سامانه هستند و در غیر این صورت، در صورت هر گونه گزارش و یا بازرسی، 
بعنوان کالای قاچاق و احتکار محسوب شده و حسب قانون با متخلفین برخورد 
می شود.معاون نظارت، بازرسی و حمایت از حقوق مصرف کنندگان استان در 
پایان اظهار داشت: شهروندان، در صورت مشاهده هر گونه تخلف می توانند با 

اعلام به سامانه تلفنی 12۴ ما را در رصد بازار همیاری نمایند.

خبر

خبری

سه شنبه 7 بهمن 1399
12 جمادی الثانی 1442
سال بیستم شماره 3524

    
سرمقاله

  ما که معتقدیم در آن دنیا و ســرای آخرت بایستی پاسخگوی 
 اعمــال مان، باشــیم و عملکردمان در زندگی ایــن دنیای مان نیز 
 بی تاثیر نیســت، پس چرا گاهی بگونه ای عمل می کنیم ودر انجام 
مسئولیت مان کاهلی وسستی می کنیم و حق وحقوق دیگران را تضییع 
می کنیم که گویا هیچ حساب وکتاب نه در این دنیا و در نه در آخرت 
وجود ندارد؛ درحالی که در آیات قرآن اشاره شده است که بایستی در 
مقابل ذره ذره اعمال مان پاســخگو باشیم. زمانی که در موضوعات 
اجتماعی، فرهنگی، سیاسی و... دقیق  می شویم، واقعا این سوال پیش 
می آید که آیا پاسخگویی به عنوان یک اصل اساسی مطرح است یا 
خیر؟ زمانی که در محله چاهستانی های بندرعباس سه سال اهالی 
پیگیرند تا مسئولان نخاله های املاک تملک شده در مسیر بازگشایی 
معابر را جمع کنند که باعث ناامنی و چندین مورد زورگیری و سلب 
آســایش رهگذران و پاتوق معتادان نوجوان، جوان و زن و مرد و... 
شــده است و بارها این موضوع از طریق رسانه ها هم منعکس شد 
و مسئولان اقدامی نکردند و توپ این مسئولیت در زمین شهرداری 
و راه وشهرسازی پاسکاری شد؛ مسئولانی که در این زمینه کوتاهی 
کردند، فکر می کنند آیا در برزخ و قیامت هم مانند این دنیا بی حساب 
وکتاب است است و بازخواست نمی شوند؟ کسانی که در بازگشایی 
معبر از کوچه بعثت۴ تا بلوار مادر در محله آیت ا... غفاری که وعده 
داده بودند و اقدامی نشد وناامنی در این محله به حدی است که حتی 
خادمان و نمازگزاران مساجد هم امنیت ندارند و در روز تاسوعا هم 
یکی از آنها با چاقو توسط اراذل و اوباش مضروب شد و علی رغم 
رسانه ای شدن این موضوع، اما هیچ برخورد مناسبی با این اراذل نشد 
و شــرایط بگونه ای است که ساکنان آسایش ندارند و سرقت منازل 
در محله به موضوعی عادی تبدیل شــده است و مسئولان مربوطه 
هیچ اقدامی نمی کنند و وضعیت بگونه ای است که برخی از ساکنان 
می گویند شب تا صبح بیدارند و مواظب هستند تا سارقان و معتادان 
وارد خانه شــان نشوند. معتادانی که کوچه ها را به پاتوق خودشان 
تبدیل کرده اند و تزریق و استعمال دارند و بچه های کوچک محله 
هــم این صحنه ها را می بینند و پدران و مادران آه می کشــند واز 
 مســئولان التماس کردند که معتادان و مواد و مشــروب فروشان را 
جمع آوری کنند که مســئولان شنیدند و توجهی نکردند. آیا آه این 
مظلومان، دامان مسئولان مربوطه را نخواهد گرفت و اگر در این دنیا 
بازخواست نشدند، آیا در آن دنیا نسبت به این قصورها بازخواست 
نمی شوند؟ قصورهایی که گاهی زندگی هایی را متلاشی می کنند. اگر 
فقط همین کوتاهی هایی که در حق ساکنان این مناطق حاشیه ای و 
بافت های فرسوده را بصورت منطقی مورد توجه قرار دهیم، می بینیم 
که بسیاری از افرادی که مسئولیت داشته و دارند، بایستی پاسخگوی 
اعمال شان در مورد قصورات شان در حوزه های مختلف باشند که این 
موضوع برای سایر حوزه ها و بخش ها نیز صدق می کند و نباید تصور 
 کنیم، پارتی ها ورانت های این دنیا، در آن دنیا نیز گره گشا هستند. 
خانواده هایی که حتی نان خوردن هم ندارند ودر مشکلات معیشتی 

غرق هستند را چه کسانی بایستی به فریادشان برسد؟
  علی زارعی

در این دنیا و در آن دنیا

گروه خبــر // مدیرکل منابع طبیعی 
و آبخیــزداری هرمزگان در خصوص 
آبخیزداری  جایگاه خیرین  و  اهمیت 
در هرمــزگان گفــت: اهمیت آب و 
استحصال آب باران در خطه هرمزگان 
از دیرباز مورد توجه مردم بوده است 
و افراد خیر همچنان سرمایه گذاری 
در ایــن زمینه را پس از ســاخت 
مسجد بعنوان یکی از پسندیده ترین 
 امور خیریه ارجح دانســته و به آن 

می پردازند.
    بــه گــزارش خبرنگار دریا ؛ ســید 
محمد نورموسوی افزود: وجود برکه های 

متعدد در پیرامون مراکز جمعیتی و راههای 
مواصلاتی استان که عموما توسط خیرین 
ســاخته و نگهداری می شوند خود گواه 
این امر است. وی گفت : امروزه با نهادینه 
شدن فعالیت آبخیزداری و آشنایی خوب 
مردم با اینگونه طرحها و همچنین رویکرد 
اداره کل منابع طبیعی و آبخیزداری استان 
در جهت افزایش نقش و دخالت بیشــتر 
مــردم در امور مربوطه. موضوع مدیریت 
روانابهای سطحی و سیلابهای فصلی در 
کارنامه  به  آبخیــزداری  قالب طرحهای 
اقدامــات خوب خیرین در این اســتان 
اضافه شده اســت. مدیرکل منابع طبیعی 

و آبخیــزداری هرمزگان افــزود: اجرای 
بیــش از 1۰ طرح آبخیزداری مشــتمل 
بر 1۴ ســازه آبی کوچــک و بزرگ از 
قبیل ســد و بند خاکی ، سنگی - ملاتی 
و پخش ســیلاب به ارزش 2۰ میلیارد 
ریال با ســرمایه گذاری افراد نیکوکار در 
شهرســتانهای بندرلنگه ، بستک و قشم 
حاصل نگاه خداپســندانه و نوعدوستانه 
خیرین نیکوکار است. وی افزود: امسال 
طرح آبخیزداری با سرمایه گذاری خیرین 
در اســتان هرمزگان در دهمین همایش 
ملی و اولین جشنواره فرهنگ و مدیریت 
جهادی برگزار شد با مشارکت ۳۴ ارگان 

اعم از وزارتخانه ها، دانشگاه ها، نهادها، 
ســازمان های مختلف در سطح ملی بر 
اساس پیشنهاد ســازمان جنگلها، مراتع 
و آبخیزداری کشــور بعنوان الگوی برتر 
کشــوری معرفی گردید.  اینجانب ضمن 
تبریک این موفقیت به مردم هرمزگان که 
بار دیگر پیشگام و سرآمد نیک اندیشی 
در کشــور گردیدند بر خود لازم می دانم 
از تمامی خیرین ونیکوکاران استان خاصه 
اعضای محترم مجمع خیرین منابع طبیعی 
و آبخیزداری اســتان قدردانی نمایم. از 
هدایت هــا و حمایت های معاون محترم 
وزیر و رئیس ســازمان جنگلها، مراتع و 

آبخیزداری کشــور، معاونت آبخیزداری 
سازمان، مدیران کل و کارشناسان دفاتر 
آبخیزداری سازمان سپاسگزارم. همچنین 
تــلاش های کلیــه همکارانــم در اداره 
کل منابع طبیعی و آبخیزداری اســتان و 
ادارت تابعه شهرســتان ها بویژه پرسنل 
ســختکوش حوزه معاونت آبخیزداری، 
آبخیزداری و کارشناسان  ادارات ستادی 
مسئول آبخیزداری شهرستان های استان 

را ارج می نهم.

پشت پرده سیاست 

جدال داغ در » نگاه یک«   
شریعتمداری گفت: نتانیاهو گفت که بزرگ ترین سرمایه ما، سران اصلاح طلبان 
هســتند خرازی گفت: شاید در کیهان جاســوس وجود داشته باشد. شنبه شب 
این هفته صادق خرازی دبیر کل حزب اصلاح طلب  ندای ایرانیان  و حســین 
شــریعتمداری مدیر مســئول روزنامه کیهان در برنامه نگاه یک مقابل هم قرار 
گرفتنــد و مناظره ای داغ و جنجالی را رقم زدنــد.  گفت وگویی که اگرچه به 
سیاســت آمریکا و آینده روابط ایران وآمریکا مربوط می شد اما سخنان صریح 
و بی پرده هر دو طرف   موضوع بحث را از سیاست خارجی به سیاست داخلی 
عوض کرد. حســین شــریعتمداری در ابتدای این گفت و گو دولت و دوستان  
خرازی  را مسئول وضعیت فعلی کشور توصیف کرد و افزود: » مردم از تورم ۵2 
درصدی، بیکاری، تعطیلی کارخانجات و از گرانی ۳۰۰ درصدی مسکن ناراحت 
هستند.« وی گفت: »  تا دیروز ساخت پالایشگاه را کثافت کاری می دانستید بعد 
حالا به ساخت آن افتخار می کنید؟« صادق خرازی نیز گفته های شریعتمداری 
را این گونه پاســخ داد که  » این مســائل به بنده چه ارتباطی دارد،  من خودم 
هم به این مسائل اعتراض دارم.« وی در ادامه به ماجرای سرمقاله شریعتمداری 
درباره آیت ا... سیســتانی گریزی زد و افزود: » شــما توهینــی که به آیت ا... 
سیســتانی کردید موجب به هم ریختن عراق و کل منطقه  شــد ،شما به دروازه 
توبه رســیدید.... چون علی کریمی یک دستبند ســبز بسته و خودش می گوید 
اشتباهی ســبز بود ادعا می کنید صلاحیت ریاست بر فدراسیون فوتبال را ندارد 
.اگر کســی شال سبز انداخت اشکال دارد؟ «شریعتمداری پاسخ داد : این سبزی 
که شما می گویید اشکال دارد وگرنه باید بگوییم هیلاری سادات کلینتون. خرازی 
در پاســخ اظهارکرد :»این دیدگاه کشــور را نابود کرده است... شما در کیهان 
نشســتید و خودتان را قیم مردم ایــران می دانید.«در بخش دیگری از این گفت 
و گو، صحبت ها به ســمت برجام و مذاکره ســوق پیدا کرد و خرازی گفت که 
شرایط مثل گذشته نیســت،» تیم آقای بایدن تیم مذاکره هست« و » آمریکای 
بایدن دنبال محدودســازی بساطش در خاورمیانه و انتقال به سمت چین است« 
شریعتمداری نیز در واکنش به اظهارات خرازی تصریح کرد:» طوری صحبت می 
کنند که انگار برجام زمانی که ترامپ آمد خراب شد،برجام خسارت محض بود، 
آقایان بگویند که با این برجام چه آورده ای برای این کشــور داشته اند...ما هم 
می گوییم کسانی که مذاکره کردند متدین هستند و خائن نیستند اما سرشان کلاه 
گذاشتند.« حسین شــریعتمداری در بخش دیگری از این گفت وگو به ماجرای 
۸۸ اشاره کرد و افزود :» ریچارد هاوس از سران فتنه ۸۸ به عنوان دوستان خود 
نام برد و نتانیاهو نخست وزیر رژیم صهیونیستی نیز گفت که بزرگ ترین سرمایه 
ها و امید ما، ســران اصلاح طلبان هستند. چرا این افراد که نخست وزیر رژیم 
صهیونیســتی از آن ها به عنوان دوست و امید نام می برد، این رابطه را تکذیب 
نمی کنند؟ اگر واقع بینانه نگاه کنیم، برخی علنی وطن فروشــی کردند که اسناد 
آن وجود دارد.« خرازی نیز درپاسخ به اظهارات شریعتمداری گفت:» هیچ یک 
از سران اصلاحات؛ وابسته نیستند.شما با تفکر خود و این که بگویید آمریکا می 
زند و صهیونیست ها می زنند؛ کشور را به سمت نابودی می برید. ممکن است در 
روزنامه کیهان جاسوس وجود داشته باشد، همان طور که مدیرکل ضد جاسوسی 

یکی از دستگاه های امنیتی، جاسوس صهیونیست ها بود.« 

عذرخواهی »جام جم« از »پاستور« 
رئیس رســانه ملی گفت : به دلیل اظهارات نسنجیده مهمان شبکه ۴ از مخاطبان و ریاست 
محترم جمهور عذرخواهی می کنم . با گذشت چند روز از پخش برنامه زاویه در شبکه چهار 
سیما و اظهارات توهین آمیز مهمان این برنامه درباره رئیس جمهور و دولت ،  علی عسکری 
رئیس سازمان صدا وسیما بابت این برنامه از رئیس جمهور عذرخواهی کرد و ضمن اذعان 
به توهین آمیز بودن اظهارات حجت الاسلام جهان بزرگی مهمان برنامه زاویه ، تاکید کرد با 
قصور یا تقصیر احتمالی برخورد خواهد شد .پیشتر شبکه چهار دربیانیه ای توهین مهمانش به 
رئیس جمهور را محکوم کرده، اما عذرخواهی نکرده بود.به گزارش خراسان ،علی عسکری 
که در نشســت هفتگی با معاون و مدیران شبکه های سیما سخن می گفت، تاکید کرد: این 
اظهارات باعث تکدر خاطر بینندگان فهیم شبکه چهار سیما و خدمت گزاران دلسوز نظام شد 
و اینجانب با ابراز تاسف، از مخاطبان فرهیخته رسانه ملی و ریاست محترم جمهوری به نوبه 
خود عذرخواهی می کنم.رئیس سازمان صدا و سیما رعایت اخلاق اسلامی، اصول حرفه ای 
و پرهیز از اهانت در عین نقد ســازنده را رویکرد محوری و همواره مورد تاکید رسانه ملی 
دانســت و افزود: هر چند بارها تاکید شده مسئولیت اظهار نظر در برنامه های زنده بر عهده 
کارشناس مدعو است، اما بیان چنین اظهاراتی از آنتن صدا و سیمای جمهوری اسلامی به 
هیچ وجه پذیرفتنی نیست و با هرگونه قصور و تقصیر برخورد قاطع می شود.علاوه بر این 
عذرخواهی رسمی ، واکنش های دولتی و غیر دولتی در تقبیح اظهارات مهمان برنامه زاویه 
همچنان ادامه داشت.شورای نظارت بر سازمان صدا و سیما در نامه ای ضمن تاکید بر رعایت 
موازین قانونی و اخلاق حرفه ای و دینی در رسانه ملی و لزوم تفکیک بین نقد و تحلیل با 
 تخریب و توهین و تضعیف، به اظهار نظر یکی از مهمانان برنامه زاویه شــبکه چهار در به
 کار بردن اظهاراتی سخیف و وهن آلود واکنش نشان داد و ضمن تذکر قاطع، خواستار رعایت 
اصول حرفه ای و اخلاقی در تولید و پخش برنامه ها شد.در این میان،آیت ا... مقتدایی عضو 
ارشــد جامعه مدرسین حوزه علمیه قم نیز خاطرنشان کرد: در گوشه و کنار حوزه، افرادی 
هستند که تفکرات خاص خود را دارند و این تفکرات را گاهی بروز می دهند و صحبت هایی 
در بین خود دارند، این مربوط به حوزه  نیســت. وی با اشاره به برخی اظهارنظرها از طرف 
برخی افراد ملبس به لباس روحانیت ادامه داد: حوزه علمیه هر کجا احســاس کند مشکلی 
وجود دارد، آن چه را از دســتش برآید برای کمک به نظام و مسئولان انجام خواهد داد و 
در این زمینه کوتاهی نمی کند و برخی موضع گیری ها و صحبت ها از طرف برخی افراد و 
گروه هایی که ممکن است حوزوی هم باشند، مربوط به حوزه نیست.عضو مجلس خبرگان 
رهبری تاکید کرد: حوزه علمیه قم یکپارچه و طرفدار و حامی نظام است و حمایت از نظام 
اسلامی و مسئولان برای رفع مشکلات مردم را وظیفه خود می داند.افزون بر این،محمدباقر 
نوبخت معاون رئیس جمهور و رئیس ســازمان برنامه و بودجه نیز با بیان این که توهین به 
رئیس  جمهوری، توهین به منتخب ملت و آرای آنان است، افزود: سکوت مدیران رسانه ای 
که از بودجه دولتی ارتزاق می کند و عنوان »ملی« دارد؛ در برابر توهین از تریبون این رسانه 
به رئیس جمهور پذیرفتنی نیست.حسینعلی امیری، معاون پارلمانی رئیس جمهوری  نیز گفت: 
لباس روحانیت، لباس ادب و آداب و لباس معنویت و اخلاق است. زیبنده نیست فردی ملبس 
به لباس روحانیت در رسانه ملی با میلیون ها بیننده از مرز ادب عبورکند و به دومین شخص 
مملکت که او نیز یک روحانی است، توهین کند.وی خاطرنشان کرد: زیبنده نیست که این 
فرد با ادبیاتی سخیف و زشت به مجموعه ای از کارگزاران نظام اهانت کند.گفتنی است در پی 
پخش این برنامه معاونت حقوقی ریاست جمهوری نیز اعلام کرد که از سازمان صدا وسیما و 

کل عوامل برنامه زاویه شکایت خواهد کرد.

انعکاس  

برنا نوشــت : جواد امام فعال اصلاح طلب گفت: گروه های زیادی دوســت دارند ســید 
 حســن خمینی کاندیدای آن ها باشد. اصولگرایان از او دعوت کرده اند اما نپذیرفته است. 
اصلاح طلبان هم به او پیشنهاد داده اند اما هنوز عزم جدی برای حضور در انتخابات را ندارد. 
از افراد دیگری هم در سطح او برای حضور در انتخابات دعوت شده؛ اما هیچ کدام نپذیرفتند؛ 
از جمله آن ها محمدجواد ظریف است که بارها توسط گروه های مختلف اصلاح طلب  از او 

برای حضور در انتخابات دعوت شده اما تاکنون نپذیرفته است.
فردا نیوز نوشــت : وضعیت انتخاباتی اصلاح طلبان روز به روز شــفاف تر می شود. نهاد 
اجماع ســاز جدید به رغم انتقاداتی که در ابتدای کار به آن وارد شــده بود، مورد توجه و 
تمرکز قرار گرفته اســت. اصلاح طلبان در آن کمیته ۵ نفره، تکلیف 1۵ عضو حقیقی این 
نهاد را نیز روشــن کرده اند. به گزارش »هاتــف« این 1۵ عضو حقیقی عبارتند از: »بهزاد 
نبوی«، »سید حسین مرعشی«، »محسن امین زاده«، »محسن میردامادی«، »محمد رضا 
جلایی پور«، »علیرضا علوی تبار«، »سید حسن رسولی«، »سراج الدین موسوی«، »حسن 
صادقی«، »عماد بهاور«، »بدرالسادات مفیدی«، »سید معروف صمدی«، »فاطمه سعیدی«، 
»فخرالسادات محتشمی پور« و »اسماعیل گرامی مقدم«. لیست این افراد باید به تایید نهایی 

رئیس دولت اصلاحات برسد.
نامه نیوز نوشت : جعفرزاده ایمن آبادی  فعال سیاسی اعتدال گرا یادآور شد: صحبت هایی 
کــه اصلاح طلبان، کارگزاران و اعتدالی ها خطاب به همدیگر می گویند، اصلا در جامعه 
خریداری ندارد و هیچ کس از آن ها استقبال نمی کند. این جریانات باید از طرح موضوعاتی 
 که مورد اســتقبال مردم نیســت پرهیز کنند.وی افزود: در مجموع از رفتار این روزهای 
اصلاح طلبان، کارگزاران و اعتدالیون ناراحت هســتم چون زودتر از آن که ســوت بازی 
بخورد شکست را پذیرفته اند. در صورتی که اگر بتوانند قدری اجماع بیشتری داشته باشند و 

همدیگر را تحمل کنند، قطعا معادلات صحنه رقابت عوض خواهد شد.
دستور ویژه دولت برای حمله گازانبری به زمین خواران

با توجه به گزارش یک مقام اجرایی به تعدادی از مدیران نهاد ریاســت جمهوری مبنی بر 
وجود مشکلات اداری و مالی برای اقامه دعوی و پیگرد تخلفات افراد مرتبط با موضوعات 
زمین خواری و تعرض به اراضی بیت المال، یک مسئول مهم دولتی از تعدادی از اعضای 
کابینه خواسته است موضوع معافیت نهادهایی چون سازمان جنگل ها، سازمان امور اراضی، 
سازمان حفاظت محیط زیست، سازمان اوقاف و امور خیریه و وزارتخانه های راه و نیرو 
از پرداخت هزینه های دادرسی در دعاوی مربوط به موضوعات فوق را به سرعت پیگیری 

و نهایی کنند.
مدیران دولتی در ایام کرونا دست به جیب شوند 

یک نهاد مســئول با ارسال بخشنامه ای خطاب به تعدادی از ادارات دولتی و تشکل های 
صنفی، از آن ها خواســته با توجه به صدور دســتوراتی مبنی بر ضرورت کاهش آثار و 
مدیریت تبعات ناشی از شیوع ویروس کرونا در بخش خصوصی، موضوع عدم پرداخت به 
موقع بدهی شرکت ها و نهادهای دولتی به تولیدکنندگان و پیمانکاران غیردولتی را در دستور 
کار قرار دهند و به منظور پیشگیری از بروز اختلال در روند تولید و اشتغال در واحدهای 
مشمول، فهرستی از این بدهی ها و نهاد پرداخت کننده را در هفته های آینده تهیه و ارسال 

کنند تا امکان تسویه سریع تر این ارقام فراهم شود.

تازه های مطبوعات

فرهیختگان - این روزنامه  در گزارشی با تیتر »تور شریک ترامپ برای دلار ایرانی ها« نوشت: 
طی روز گذشــته پخش ویدئویی کوتاه از تبلیغ خرید املاک در دبی توسط سیدجواد هاشمی، 
بازیگر سریال ها و فیلم های سینمایی دفاع مقدس حسابی با واکنش افکارعمومی روبه رو شد و 
وی نیز در پیامی به دلیل مشارکت در این تبلیغات، از مردم عذرخواهی کرد؛ اما نگاهی به صفحات 
مجازی شــرکت داماک که سیدجواد هاشمی برای این شرکت تبلیغ کرده   نشان می دهد به جز 
این بازیگر، ۴۶بازیگر سینما و تلویزیون و ورزشکار حرفه ای هم در این تبلیغات حضور دارند. 
شرکت داماک؛ سازمان ترامپ )the trump OrganizatiOn( را به عنوان شریک تجاری 

خود معرفی کرده است.
روایت ناجا از برخورد فیزیکی در خط ویژه 

پلیس راهور خبر برخورد فیزیکی نماینده مجلس با سرباز خود را تایید کرد.عنابستانی: بیانیه 
می دهم!  واکنش ها به انتشار فیلم ادعای برخورد یک نماینده مجلس با مامور راهور ناجا که 
 از ورود خــودروی وی به خط ویژه جلوگیری کرده بود، همچنان ادامه دارد.در تازه ترین این 
واکنش ها، سردار محمدحسین حمیدی رئیس پلیس راهور تهران در گفت وگو با تسنیم، درباره 
اخبار و فیلم منتشر شده مبنی بر ادعای سیلی زدن یک نماینده مجلس به صورت سرباز راهور در 
خط ویژه، اظهار کرد: کار سرباز ما کاملًا درست و برگرفته از قانون بود و سرباز نباید به خودرویی 
که فاقد مجوز بود، اجازه تردد در خط ویژه می داد.رئیس پلیس راهور تهران بزرگ تصریح کرد: 
مستنداتی مبنی بر برخورد فیزیکی نماینده با سرباز پلیس راهور داریم که کاملًا کفایت می کند و 
باید ببینیم مرجع قضایی در این باره چه تصمیم گیری خواهد کرد.وی یادآور شد: مستندات خود را 
نیز در این زمینه به مرجع قضایی ارسال کرده ایم. اعلام این خبر از سوی رئیس پلیس راهور تهران 
در حالی است که پیشتر عنابستانی،نماینده مجلس  گفته بود، »سرباز مذکور به راننده خودروی ما 
توهین کرد، بعد از این توهین؛ آن ها از پشت و جلو راه را به روی ما بستند .ما حتی از خودرو هم 
پیاده نشدیم؛ لذا این که گفته می شود؛ عنابستانی به صورت سرباز پلیس راهور سیلی زده است، 
اصلًا صحت ندارد.«با این حال این نماینده  مجلس در واکنش به ســخنان رئیس پلیس راهور 
تهران که تاکید کرد مستندات برخورد  فیزیکی موجود است،دیروز به سایت رویداد2۴  گفت: 
سخنان پلیس راهور ناجا را به شدت تکذیب می کنم.عنابستانی افزود: ناجا مشغول جمع و جور 
کردن کارهاست و ما هم تا بیانیه ای صادر می کنیم که کل ماجرا در آن توضیح داده شده است که 
البته تا لحظه تنظیم خبر این بیانیه صادر نشد. از سوی دیگر،سردار حسین اشتری فرمانده ناجا 
نیزدرحاشیه حضور در بنیاد تعاون ناجا در واکنش به  این پرونده درگیری اظهارکرد: بلافاصله پس 
از این که از این موضوع اطلاع پیدا کردیم، به سرعت دستورهای لازم را برای معاونت حقوقی و 
بازرسی کل ناجا برای بررسی موضوع و رسیدگی به آن صادر کردیم و امید است هر چه زودتر 
بررسی ها به نتیجه برسد.وی افزود: حتما از مامور وظیفه شناس حمایت خواهیم کرد. نیروهای 
پلیس به صورت شبانه روز در اقصی نقاط کشور در شرایط اقلیمی مختلف اعم از سرما و گرما 
انجام وظیفه می کنند و همه باید به قانون احترام بگذارند.فرمانده نیروی انتظامی ادامه داد: قانون 
برای همه یکسان است و همه ملزم به اطاعت از قانون هستند البته انتظار داریم کسانی که مسئولیت 
یا جایگاهی دارند بیش از دیگران به رعایت قانون التزام داشته باشند.وی در پاسخ به این سوال 
که آیا نماینده مذکور مجوز تردد در خط ویژه اتوبوس را داشته یا خیر؟ گفت: خیر! نماینده مذکور 
مجوزی برای تردد در خط ویژه نداشته است.اشتری در پاسخ به سوال دیگری مبنی بر این که 
چه کسانی  مجاز به تردد در مسیر خط ویژه هستند، تصریح کرد: خودروهای امدادی، انتظامی و 

کسانی که مجوز دارند می توانند در مسیر خطوط ویژه تردد کنند.

مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری هرمزگان عنوان کرد 

توسعه آبخیزداری به کمک خیرین در هرمزگان

 گروه خبر // بازار مجازی صنایع دستی وابسته 
به مرکز خلاقیت و فناوری های نوین شهرداری 
بندرعباس با حضور شــهردار این شهر رونمایی 

شد. 
     به گزارش خبرنگار دریا ؛ عباس امینی در آیین رونمایی  
تارنمای این بازار مجازی اظهار داشت:یکی از اهداف 
اصلی پیوستن بندرعباس به شهرهای خلاق یونسکو، 
 کمک به اقتصاد و معیشــت مردم بندرعباس است که 
راه اندازی بازار مجازی صنایع دستی ، نخستین گام 
تحقق این هدف اســت.عباس امینی زاده افزود: این 

اقدام بسترساز معرفی و فروش صنایع دستی خانگی 
بندرعباس  به خریداران در سراسر جهان خواهد بود.
وی تصریح کرد:در شهرداری به این نتیجه رسیده این 
که فعالیت های عمرانی و خدمات شهری ، بدون در 
نظر گرفتن مســائل اجتماعی ناقص خواهد بود و در 
حال حاضر اقتصاد و معیشت مهمترین دغدغه اقشار 
مختلف مردم بندرعباس است.    امینی زاده اضافه کرد: 
بررسی های انجام شده نشان داد صنایع دستی با توجه 
به قدمت و هویتی که در بندرعباس دارد یکی از زمینه 
های مناسب برای تقویت اقتصاد خرد خانوارهاست که 

می تواند در کانون توجه برنامه های شهر خلاق قرار 
گیرد.شهردار بندرعباس ضمن استقبال از اقدام مرکز 
 خلاقیت و فناوری های نوین  یادآور شد:این حرکت با 
 راه انــدازی مرکــز نمایــش ، آمــوزش و فروش 
صنایع دستی در محل بازار ماهی قدیم واقع در محله 
پشت شهر تکمیل خواهد شــد و پس از آن حداقل 
2مرکــز تحت عنوان خانه صنایع دســتی در مناطق 
مختلف شهرداری ایجاد می شود.مدیر مرکز خلاقیت 
و فناوری های نوین  شهرداری بندرعباس نیز ضمن 
معرفی ســایت فروش صنایع دستی ، حذف واسطه 
و ایجاد ارتباط مســتقیم بین تولیدکننده و خریدار را 

مهمترین مزیت این بازار مجازی اعلام کرد.
   احمد پایدار یادآور شد:در این بازار مجازی نه تنها 
هیچگونه کارمزدی از صنعتگر صنایع دستی و خریدار 
دریافت نمی شود بلکه تخفیف هایی نیز در راستای 

تقویت فروش صنایع دســتی برای خریداران در نظر 
گرفته شده است.

  وی اضافــه کرد: بخش آموزش نیــز در این بازار 
مجازی پیش بینی شــده و صنعتگران صنایع دستی 
مــی توانند به آســانی غرفــه فروش خــود را در 
آن راه انــدازی کــرده و محصولات خــود را ارائه 
کنند.بــه گفته پایــدار بازار مجازی صنایع دســتی 
بندرعباس بــا همکاری دفتر» نهضــت کارآفرینی 
 مردمی«یــا مهمان و انجمن اقتصاد مقاومتی اســتان

 راه اندازی شده است . دی ماه سال 1۳9۸بندرعباس 
با محوریت صنایع دستی به فهرست شهرهای خلاق 
یونسکو پیوست.بازار مجازی صنایع دستی با آدرس 
اینترنتــی www.bazarhOrmOzgan از اولین 
برنامه های بندرعباس پس از پیوســتن به فهرست 

شهرهای خلاق یونسکو است.

بازار مجازی صنایع دستی 
شهر خلاق بندرعباس رونمایی شد

گروه خبر // معاون آموزش متوسطه آموزش و پرورش هرمزگان گفت: 
با توجه به اهمیت دروس عملی در هنرســتانها، کلاس های دروس 
مهارتی و شایستگی های هنرســتان های سراسر استان در حال 

برگزاری است.
  به گزارش خبرنگار دریا ، محمد قویدل  در وبینار محیط شاد، در حضور 
کلیه مدیران هنرستان های فنی  حرفه ای و کاردانش اظهار داشت: با توجه به 
مصوبه جدید ستاد ملی مدیریت کرونا و اعلام وزارت آموزش و پرورش سه 
گروه از مدارس اجازه برگزاری کلاس های حضوری با شرایط ویژه را دارند 

که هنرستان ها به دلیل اینکه کلاس های کارگاهی آنها هیچ گونه جایگزینی 
ندارد و نمی توان دروس عملی را به مانند دروس تئوری به صورت مجازی 
تدریس کرد، بر اساس این مصوبه با رعایت پروتکل های بهداشتی امکان 
برگزاری کلاس های کارگاهی وجود دارد.وی ضمن تقدیر از تلاش مدیران 
مدارس در شرایط سخت بیماری کرونا، افزود: با مجوز ستاد ملی مدیریت 
کرونا از روز اول بهمن ماه هنرجویان هنرستانی فقط برای حضور در دروس 
کارگاهی اجازه حضور در محیط کارگاهی هنرستان را دارند.قویدل با بیان 
اینکه مدیران هنرستان ها در خصوص رعایت پروتکل های بهداشتی توجیه 

شده اند، اضافه کرد: ضمن اینکه توصیه می شود هنرجویان هم پروتکل های 
بهداشتی نظیر استفاده از ماسک و مواد ضدعفونی فاصله گذاری و بهداشت 
فردی را رعایت کنند تا در فضای کاملًا ســالم در محیط کارگاه هنرستان 
تحصیل کنند.معاون آموزش متوسطه آموزش و پرورش هرمزگان خاطرنشان 
 کرد: بر اساس مصوبه ستاد مدیریت کرونا در مناطق آبی مدارس زیر ۵۰ نفر 
می توانند کلاس ها را به صورت حضوری برگزار نمایند.این مقام مسئول 
در پایان گفت: از اول بهمن ماه 99 کلیه دروس کارگاهی هنرستان های فنی 

حرفه ای و کاردانش در سراسر استان در جریان می باشد.

کلاس های دروس مهارتی هنرستان های هرمزگان دایر است
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مفقودی 

سفر در کرونا تیشه به ریشه 
گرچه من ریشه و کووید شبیه تیشه ست
از قرنطینه مخم هنگ دلم هم ریش است

ای پرستار مرا درک کن و زخم زبان
به من خسته نزن، در دل من تشویش است

بیشتر می شود آمار دوباره؟ به درک
من گزیده شده ام پس چه غمی از نیش است

صاحبان قدَر صنعت موسیقی و فان
همه جمع اند و خوشی تا لب و بیش از بیش است

نه! دوباره نزنی زخم زبان بر این حرف
که چنین زخم زبان دور ز نواندیش است

تو خودت هم شده ای بیشتر از من غمگین
پس بیا؛ چون کرونا با پدر من خویش است

مقصدم ساحل دریاست عزیزم چاره
جهت رفع چنین غصه و ماتم کیش است

  احد ارسالی 
***

به مرگ خودم
از غصه و اندوه من ای کاش بمیرم

حتی شده با ساز و نی ناش ناش بمیرم
در کوچه بریزند دل و روده ی من را

با چاقوی زنجانیِ اوباش بمیرم
یا اینکه روَم ارتش عثمانی و بعداً
با ضربه ی شمشیر قزلباش بمیرم
رگبار ببندندم و در مرز به جرمِ

قاچاقچیِ شیره ی خشخاش بمیرم
با سرعت فوقِ صد و سنگینی سی تنُ
از روی سرم رد شود اِف هاش؛ بمیرم

وارد بشود دایناسور از پارکِ ژوراسیک
با خورد شدن زیرِ دو تا پاش بمیرم

تبعید شوم چون خودِ دوران رضاخان
در غربت بی همنفسِ خاش بمیرم

حتی چه کنم راضی ام اینکه سرِ سفره
در راه گلویم بپرد ماش! بمیرم

با شیر؛ نشد ببر؛ نشد گرگ؛ نشد سگ
از نیشِ درازی ست که سمپاش! بمیرم
اما به خدا دوست ندارم پس از عمری

با عطسه ی ویروسیِ خفاش بمیرم
  احد ارسالی 

طنز  حسن سیلاوی ســرویس استان ها // 
رئیس سازمان مدیریت بحران از ارسال 
تومان  میلیارد  تامین ۳۰۰  درخواســت 
برای حل برخی مشــکلات شــهرهای 
برنامه و بودجه  خوزستان به ســازمان 

کشور خبر داد. 
  به گزارش خبرنگار دریا ، اســماعیل نجار 
در نشست ستاد پیشــگیری از بحران که در 

استانداری خوزستان برگزار شد، اظهار کرد: 
در پی حوادث گوناگونی که در خوزستان رخ 
داده اســت، در این استان حضور پیدا کردم تا 
از نزدیک بازدیدی از وضعیت داشته باشیم و 
نیازهای استان خوزستان بررسی شود.وی با 
اشــاره به آبگرفتگی اخیر در برخی شهرهای 
خوزستان در پی بارندگی، افزود: در این راستا 
اقدامات موثری انجام شــده بود و مشکلات 
مردم بسیار کمتر از ســال گذشته بود.معاون 
وزیر کشور گفت: مسئولان استان خوزستان 
درخواســت ۸۰ پمپ به ارزش 2۴ میلیارد 

تومان کرده بودند که این اعتبار به فوریت تامین 
شد و خرید پمپ ها در حال انجام است.نجار با 
اشاره به درخواست تامین ۳۰۰ میلیارد تومان 
برای حل برخی مشکلات شهرهای خوزستان، 
گفــت: وزارت نیرو به منظور اجرای اقدامات 
ضربتی در زمینه احــداث کانال دفع آب های 
سطحی درخواست تامین 2۵۰ میلیارد تومان 
اعتبار برای اهــواز و ۵۰ میلیارد تومان برای 
شــهر چمران را داده است که این درخواست 
به سازمان برنامه و بودجه کشور ارسال شده و 
قول مساعد داده شده است و در صورت تامین 

اعتبار، به فوریت اقدامات لازم انجام می شود.
رئیس ســازمان مدیریت بحران بیان کرد: با 
توجه به اقدامات موثر انجام شــده، امیدواریم 
شاهد کاهش مشکلات در بحث روان آب ها در 
خوزستان و به ویژه اهواز باشیم.وی بیان کرد: 
منازلی در بندر امام خمینی)ره( وجود دارد که 
هر چند بر اثر روان آب ها آسیب ندیده اند اما 
به نوســازی نیاز دارند که از نزدیک بررسی 
می شوند و در حد امکان در این زمینه کمک 

می کنیم.
 نجار گفت: در پی ســیل ســال 9۸ بالغ بر 

2۰ هزار میلیارد تومان و در زلزله کرمانشــاه 
12 هزار میلیارد تومان هزینه شــد که بخشی 
از این خســارت ها به دلیل هزینه نکردن در 
زمینه پیشگیری بوده است؛ اگر قبل از وقوع 
سیل، دایک های حفاظتی و سیل بندها تقویت 
می شدند، به روســتاهای زیادی آسیب وارد 
نمی شد. خواسته ما این است که در حوادث، 

فردی زیر سقف جان خود را از دست ندهد.
رئیس سازمان مدیریت بحران با اشاره به وقوع 
روان آب ها در خورستان گفت: قانون گذار در 
قانون مدیریت بحران ســطح حادثه را از نظر 

شهرستانی، استانی و ملی مشخص کرده است 
که این حادثه در حد وســعت شهرستان بوده 
است. در زمان وقوع حوادث، برخی حوادث 
را بزرگ نمایــی می کنند تا از این شــرایط 
بهره برداری کنند.به گزارش ایســنا، در ادامه 
غلامرضا شریعتی استاندار خوزستان نیز اظهار 
کرد: رئیس سازمان مدیریت بحران در راستای 
اصلاح بازسازی، نوسازی و تعمیر منازل بندر 
امام خمینی)ره( بازدیدی از این شهرســتان 
خواهد داشت.وی افزود: همچنین نایب رئیس 
مجلس شورای اسلامی در این جلسه حضور 
پیدا کرد که امیدوارم از ظرفیت مجلس و دولت 
برای حل برخی از مســائل استان خوزستان 
استفاده کنیم.استاندار خوزستان گفت: بازسازی 
مناطق دچار آبگرفتگی نیز طبق مصوبات در 

حال انجام است.

رئیس سازمان مدیریت بحران خبر داد

درخواست 3۰۰ میلیاردی برای جمع آوری آب های سطحی خوزستان

آرزو توکلی ســرویس استان ها // نماینده مردم کرمان و 
راور در مجلس آب شرب را اولویت اصلی مردم شهر کرمان 
دانســت و اظهار کرد: مصرف آب کشاورزی در کرمان 95 
درصد است که میانگین کشوری 9۰ درصد است و باید هر 

چه زودتر برای این موضوع راهکار مناسبی اتخاذ کرد. 
   به گــزارش خبرنگار دریا ؛ دکتر"محمدرضا پورابراهیمی" در 
نشست هم اندیشی و ارائه راهکارهای مناسب با توجه به وضع 
موجود کرمان با اعضای انجمن ها و تشکل های مردم نهاد کرمان 
اظهار کرد: بحث آب شــرب مردم کرمان اولویت اول مدیران و 
نمایندگان است اما به علت شرایط اقلیمی و تغییرات اکوسیستم، 
استان کرمان حدود 2۰ سال است که درگیر خشکسالی و متوسط 
بارندگی در استان از متوسط کشوری پایین تر است.وی افزود: در 
بحث قنات ها و سفره های زیرزمینی هم مشکلات حادی وجود 
دارد و این منابع آبی تغذیه نشده اند و از طرف دیگر کرمان یکی 
از استان های پر مصرف آب در زمینه کشاورزی و میزان مصرف 
آب کشــاورزی در کرمان 9۵ درصد است که میانگین کشوری 
9۰ درصد است.پورابراهیمی درخصوص پروژه عظیم انتقال آب 
از خلیج فارس به استان کرمان ضمن ارائه توضیحاتی گفت: این 
طرح ابتدا مخالفان زیادی داشــت و مشکلات بسیاری از جمله 
تامین مالی این پروژه مطرح بود که خوشــبختانه پیگیری های 

مستمر چند ساله منجر به اتمام این پروژه شد. رئیس کمیسیون 
اقتصادی مجلس بیان کرد: امروز ما افتخارمی کنیم آب با کیفیت از 
خلیج فارس را در کرمان داریم و خط دوم پروژه را هفته گذشته با 
استاندار جدید توافق کردیم و انشاءالله به زودی عملیاتی می شود 
که این خط ســالیانه حدود 2۰۰ میلیون مترمکعب آب در سال 
ظرفیت دارد که از خط جدید هم بیشتر است . وی در ادامه بیان 
کرد: بحث قنات ها و آب های زیرزمینی هم موازی با این طرح 
درحال انجام است و نباید برای بحث آب کرمان تنها به انتقال از 
خلیج فارس بسنده کرد و مباحث قنات و احیاء آنها نیز باید در 
دستور کار جدی باشــد. پورابراهیمی با اشاره به بحث ساخت 
و ســازهای منطقه کوه های صاحب الزمان افزود: در بعضی از 
موضوعات از جمله مسائل ارتفاعات کوه های صاحب الزمان و 
منطقه شیوشگان کرمان بنده کارشناس این حوزه نیستم اما باید در 
بسیاری از مسائل همسو با پیشرفت های تکنولوژی جلو رفت. 
می توانیم در بسیاری از ساختارهای تاریخی، کوه ها، جنگل ها، 
ابنیه تاریخی همسو با تکنولوژی جلو رفت.نماینده مردم کرمان 
و راور در مجلس اظهار کرد: البته باید نظر کارشناسان را مد نظر 
قرار داد و از راه های قانونی این  مســائل را حل کرد، نه اینکه 
بگوییم چون آســیب می زند به فلان کوه یا جنگل دستکاری 
نشود نه، باید با نظر کارشناسان استفاده بهتر و بهینه ای از اماکن و 

مناطق شود .وی افزود: بنده معتقدم دو موضوع حفظ و حراست 
از مکان های تاریخی و توســعه مناطــق همجوار آنها باهم در 
تضاد نیســتند و نباید یک  موضوع را به کلی رد و یا تایید کرد. 
ما می توانیم با آخرین دستگاه های فنی و تکنولوژی حریم های 
تاریخی و محیط زیست را مشخص کنیم و هم امکانات رفاهی 
و تفریحی جهت استفاده مردم را در کنار ابنیه تاریخی ایجاد کنیم. 
پورابراهیمی تصریح کرد: جایی که این توسعه آسیب می زند باید 
حتما جلوی آن گرفته شــود اما در کنار آثار تاریخی با حفظ 
حریم آنها، بهترین امکانات توسعه ای هم باید داشته باشیم.نماینده 
مردم کرمان و راور در بخش دیگری از ســخنانش با اشاره به 
مرقد شریف ســردار سپهبد شهید قاسم سلیمانی اظهار کرد: در 
آینده ای نزدیک کرمان به یکی از شهرهای هدف بازدید مردم به 
واسطه مزار سردار دلها و علاقه مندان مقاومت اسلامی در کشور 
 تبدیل می شود و باید براساس قانون، ضوابط و کار تخصصی با 
بهره گیری از ایده های نوین کارهای شایسته و در خور شان این 
مزار شریف و شخصیت بزرگ سردار شهید حاج قاسم سلیمانی 
انجام شود. وی گفت: این یک فرصت بسیار خوب برای تشکل های 
مردم نهاد برای معرفی کرمان در ابعاد مختلف گردشگری، تاریخی 
و حوزه مقاومت اســت لذا با توجه به دغدغه های تشکل های 
مردم نهاد بنده اعلام آمادگی میکنم در زمینه ی اقتصاد گردشگری 
و اقتصاد حوزه محیط زیست و اکوسیستم و یا صنایع دستی هر 
 طرحی را که آماده کنید، در کنار شــما خواهم بود تا در زمینه 
طرح های اقتصادی تشــکل های مردم نهاد که هدف نهایی آن 
قوی تر شدن و تاثیر گذار تر بودن در زندگی مردم و جامعه است 

حمایتهای لازم را انجام می دهم .

نماینده مردم کرمان و راور در مجلس:

آب شرب، اولویت اصلی مردم شهر کرمان است

امیرحسین حائری زاده سرویس استان ها // دبیر کانون 
تفکر گردشگری دانشــگاه یزد تصور تعدد تعطیلات 
در ایران بر اســاس آخرین یافته ها نوعی توهم خواند 
و تاکید کرد: تحقیقات نشان داده است که با افزایش 

ساعت کاری شاهد کاهش راندمان خواهیم بود. 
   به گزارش خبرنگار دریا ؛ محمدمهدی شــرافت در پنجاه 
و یکمین نشست کانون تفکر گردشگری دانشگاه یزد که با 
محوریت بررسی نقش تعطیلات به ویژه تعطیلات آخر هفته 
برای افزایش ســفرهای درون مرزی و عبور از بحران کرونا 
به صورت مجازی برگزار شــد، اســتفاده واژه تعطیلات را 
دارای بار مالی و حقوقی خواند و گفت: این در حالیســت 
که این تعطیلی شامل تمامی دستگاه ها  نبوده و در بسیاری از 
حوزه ها تنها نوع فعالیت تغییر می کند.وی در خصوص تعداد 
بالای تعطیلی های ایران با اشاره به یافته های مقالات اخیر، 
تصور تعدد تعطیــلات در ایران را نوعی توهم عنوان کرد و 
افزود: تحقیقات نشان داده است که با افزایش ساعت کاری 
شاهد کاهش راندمان کاری خواهیم بود.شرافت »ساماندهی 
خدمات اداری« را جایگزین مناسبی برای تعطیلی پنجشنبه ها 
مطرح کرد و در ادامه گفت: با توجه به شــرایط حال حاضر 
در خوشبینانه ترین حالت ممکن تا یکسال آینده شاهد ورود 
گردشگر خارجی نباشیم لذا ادامه حیات صنعت گردشگری 
نیازمند گردشــگر داخلی اســت که بــرای ایجاد فرصت، 
نیازمند فراهم کردن بستر زمانی خواهیم بود؛ همان گونه که 
تعطیلات عید نوروز بارزترین نمود رونق کسب و کارها در 
عین تعطیلی ظاهری است.»سید مصطفی فاطمی« مدیر کل 
میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی استان نیز با اشاره 
به فعالیت های انجام شــده حول محور شهر خلاق در یزد، 
گفت: در میراث فرهنگی  و در شــاخه های شهر خلاق از 
جمله معماری، شهر خوراک و مباحث مرتبط با صنایع دستی 

تاکنون بررسی هایی در یزد و میبد صورت گرفته است.وی با 
اشاره به چندپارگی تیم های پژوهشی، فعالیت های مرتبط با 
شهر خلاق را نیازمند پرداخت بیشتر دانست و  از ایجاد چنین 
ظرفیت هایی استقبال کرد.»هما خورشیدی« معاون گردشگری 
اداره کل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری استان با 
بیان لزوم دستیابی به توسعه از جمله توسعه اقتصادی و توسعه 
پایدار، شهرهای خلاق را دارای پتانسیل برنامه ریزی برای 
نوآوری های شــهری معرفی کرد.وی با اشاره به زمینه های 
فعالیت فرهنگی، اقتصادی و مکانی شهر خلاق، افزود: شبکه 
شهرهای خلاق به  واسطه سازمان جهانی یونسکو مطرح شده 
که توجه شهرهای بسیاری را در دنیا به خود جذب کرده است 
و در ایران نیز چهار شهر از جمله اصفهان به عنوان شهر خلاق 
صنایع دستی و شهر رشت در موارد مربوط به فرهنگ غذایی 
به شبکه شهرهای خلاق پیوسته اند.به گفته ی خورشیدی، با 
تهیه بسته های پیشنهادی ســفر درون استانی شامل معرفی 
انواع خدمات رفاهی برای پنجشنبه و جمعه ها، گامی موثر در 
استفاده از این تعطیلی جهت توسعه گردشگری برداشته شده 
است.»محمدحسین ایران نژاد پاریزی« عضو هیئت علمی 
گروه محیط زیست دانشگاه یزد هم در خصوص تعطیلی پنج 
شنبه ها، گفت: در حوزه اکوتوریسم امکان حضور گردشگران 
در رویدادهای خاص تمام طول سال بسیار حائز اهمیت است 
تا بتوان از ظرفیت های اکوتوریســم در حوزه های اقتصادی 
فرهنگی و روانی جامعه بهره مند شــد.»محمد مهدی لسان 
صدق« مدیر عامل توسعه گردشگری استان با اشاره به موانع 
قانونی فعلی، پیشنهاد مرخصی های تشویقی، خارج از سقف 
سالیانه کارمندان دولت را مطرح کرد که می توان در دستور 
کار  مجموعه استانی قرار گیرد.»محمدعلی بهجتی اردکانی« 
عضو هیئت علمی دانشــگاه اردکان ضمن حمایت از طرح 
تعطیلی پنج شــنبه ها، به بررسی چالش های موجود در این 

طرح پرداخت.وی اظهار کرد: تعطیلی پنجشنبه ها ممکن است 
گردشگری را با رونق مواجه کند اما سرنوشت باقی صنایع 
و شــغل های دولتی چه خواهد بود؟بهجتی افزود: کنکاش 
در قوانیــن کار می تواند از چالش های دیگری در خصوص 
تعطیلی پنجشنبه ها پرده بر دارد.عضو هیئت علمی دانشگاه 
اردکان مراودات خارجی بخش های اقتصاد بین المللی کشور 
را در تعطیلی پنجشنبه ها در مخاطره انگاشت و گفت با وجود 
تعطیلی پنجشنبه، جمعه، شنبه و یک شنبه ها، ارتباط بین المللی 
خود را در چهار روز هفته از دســت خواهیم داد.»منصور 
مهینی زاده« عضو هیئت علمی بخش علوم اقتصادی دانشگاه 
یزد با اشــاره به محاسبه سود و زیان و تعطیلی آخر هفته ها 
در اکثر کشــورهای جهان، گفت: آنچه باعث رونق فعالیت 
اقتصادی در ســطح خرد و کلان می شود، هزینه کرد درآمد 
یک واحد در همان حوزه ای است که از حاصل کار به دست 
می آید. وی تعطیلی پنج شــنبه ها را تعطیلی مشاغل دولتی 
دانست که فواید حاصل از آن در قالب دریافت مالیات برای 
دولت به مراتب بیشتر از هزینه های آن است.»رسول بیدرام« 
عضو هیئت علمی دانشــگاه هنر اصفهان نیز در این نشست 
مجازی، عصر حاضر را عصر صنایع خلاق و نرم دانست که 
ویژگی بارز این صنایع را خلاقیت تشکیل می دهد.به گفته ی 
موسس رشته اقتصاد هنر در مقطع کارشناسی ارشد دانشگاه 
هنر اصفهان، دو مسئله اصلی در مواجهه با نقش گردشگری 
خلاق در توســعه وجود دارد که شــامل چگونگی رسیدن 
به توســعه پایدار و چگونگی نیل به توسعه از طریق عصر 
جدید گردشگری به ویژه گردشگری خلاق است.وی توسعه 
مادی و رفتاری را حاصل تولید و تکثیر ســرمایه ها دانست 
که با مشــخص شدن مزیت نسبی شهر و سرمایه گذاری در 
آن حوزه به مزیت رقابتی تبدیل می شــود.او تولید و تکثیر 
این سرمایه ها را ذیل فعالیت های خلاق، دست یافتنی عنوان 
کرد.در ادامه »مصطفی حلوائیان« دانشجوی کارشناسی ارشد 
اقتصاد و فرهنگ از دانشگاه هنر اصفهان در راستای تبیین 
جایگاه شــهر خلاق، به ارائه پایان نامه خود پیرامون نحوه 
ظرفیت پذیری شهر یزد جهت تعیین مزیت نسبی در حوزه 

شهر خلاق پرداخت.

دبیر کانون تفکر گردشگری یزد:

تصور تعدد تعطیلات در ایران نوعی توهم است

آرزو توکلی سرویس استان ها // سرپرست 
معاونت امور اقتصادی استاندار کرمان با اشاره 
به اینکه با احداث کارخانه استحصال دارو از 
مواد مخدر شــاهد ایجاد ارزش افزوده، رشد 
اقتصادی و اشتغالزایی در استان خواهیم بود، 
تصریح کــرد : 95 درصد کار برای راه اندازی 
این کارخانه در حوزه اقتصادی حل شــده و 

مجوزهای لازم گرفته شده است. 
  به گزارش خبرنگار دریا ؛ کارخانه اســتحصال 
دارو از مــواد مخدر از ســال 9۵ در کرمان آغاز 
شــده و از مصوبات سفر ریاســت جمهوری به 
اســتان اســت که بعد از مدتی این پروژه به دلیل 
مســائل مالی متوقف و روند احداث آن طولانی 
شده اســت.مکان این کارخانه چند بار جابه جا 
و در نهایت در شــهرک صنعتی کرمان جانمایی 
شده و از مرداد ســال جاری سرمایه گذار جدید 
 به این پــروژه ورود کرده اســت.این پروژه جزو 
پروژه های اقتصاد مقاومتی و جهش تولید استان 
کرمان است که ســرمایه گذاری فاز نخست آن 
12۰ میلیاد تومان، دانش فنی آن ۷۰۰ هزار یورو 
خریداری و خط علمی راه اندازی شــده است.با 
 توجه به اینکه استان کرمان در خط مقدم مبارزه با 
مواد مخدر است و نیروی انتظامی کشفیات زیادی 
دارد، ایــن پروژه دارای توجیــه فنی و اقتصادی 
اســت و موجبات اشــتغال افراد زیادی را فراهم 
می کند.دکتر"حســین مهرابی" سرپرست معاونت 
 امور اقتصادی اســتانداری کرمــان در این باره 
می گوید: کرمان در مســیر ترانزیت قاچاق مواد 
مخدر از ســایر اســتان ها قرار دارد و با توجه به 
کشــفیات مواد در این اســتان، ضرورت احداث 
کارخانه استحصال دارو از مواد مخدر را دو چندان 
می کند. وی با اشاره به اینکه با احداث این کارخانه 
شــاهد ایجاد ارزش افزوده، رشــد اقتصادی و 

اشتغالزایی و درنتیجه سودآوری در استان خواهیم 
بود، تصریح کرد: 9۵ درصد کار برای راه اندازی این 
کارخانه در حوزه اقتصادی حل شده و مجوزهای 
لازم گرفته شده است.مهرابی گفت: در خصوص 
مکان کارخانه، منتظر نظر کارشناســی مسئولان 
انتظامی و امنیتی هستیم که در صورت تأیید، مشکل 
 خاصی جهت احداث کارخانه استحصال دارو از 
مــواد مخــدر در کرمان وجــود ندارد."ســید 
کمال الدیــن نورالدینی" مشــاور امور اقتصادی 
اســتاندار کرمان نیــز در این بــاره گفت: پروژه 
 اســتحصال دارو از مواد مخدر جزو پروژه های 
 اولویــت دار اســتان کرمــان اســت کــه در 
پــروژه های اقتصــاد مقاومتی امســال نیز قرار 
 دارد.وی افــزود: به دلیل یکســری مشــکلات، 
 سرمایه گذار اولیه نتوانست پروژه را اجرا کند و تغییر 
سرمایه گذار انجام و مجوزهای لازم را گرفته شده 
اســت.  نورالدینی تصریح کرد: در بحث مسائل 
امنیتی، دوســتان مباحثی داشــتند که در جلسه 
هفته گذشته قرار شــد گروه کارشناسی تشکیل، 
 موانع بررســی و در راستای رفع آن تلاش کنیم و 
اجرایی شــدن پــروژه را پیش ببریــم.وی بیان 
کرد: تامیــن مالی به عهده ســرمایه گذار بخش 
خصوصــی و تســهیل فرآیند ســرمایه گذاری 
و صــدور مجوزها بــه عهده ماســت و تنها در 
بحث های امنیتــی انتظامی ایراداتــی به مکان 
پروژه وارد شــده که با گروه کارشناســی دنبال 
می کنیم ایــن ایرادات نیز رفع شــود.نورالدینی 
 درباره احتمال اجرای پروژه اســتحصال دارو از 
 مــواد مخدر در اســتان دیگر گفــت: هر طرح 
ســرمایه گذاری که یک اشتغال در استان کرمان 
ایجاد کنــد از آن حمایت می کنیم و این کارخانه 
از پروژه های مهم است و حمایت ها از آن بیشتر 

است و نمی گذاریم از استان خارج شود.

95 درصد پروژه استحصال دارو از مواد مخدر 
در کرمان انجام شد

حســن سیلاوی سرویس استان ها // نایب رئیس مجلس شــورای اسلامی با اشاره 
به مشکلات خوزســتان گفت: با توجه به اینکه خوزستان در خط مقدم جنگ بوده، 
عقب ماندگی های جدی  پیدا کرده است اما از طرفی با توجه به اینکه خوزستان منابع 

فراوانی دارد، باید کمک جدی تری در زمینه اصلاح زیرساخت ها در آن انجام شود. 
   به گزارش خبرنگار دریا ؛ امیرحسین قاضی زاده هاشمی در نشست ستاد مدیریت بحران  اظهار 
کرد: در ســفر به خوزستان، از برخی شهرهای شمالی استان بازدید و مسائل آن ها را بررسی 

خواهیم کرد تا به رفع برخی نگرانی های مجلس در این شهرســتان ها کمک کنیم. وی افزود: 
مسئولان استانی گزارشی از مسائل و مشکلات خوزستان به ویژه آبگرفتگی و سیلاب ها که هر 
ساله در خوزستان رخ می دهند و همچنین بافت های فرسوده و تخریبی مسجدسلیمان گزارشی 
ارائه دادند.نایب رئیس مجلس شــورای اسلامی بیان کرد: با توجه به اینکه خوزستان در خط 
مقدم جنگ بوده، عقب ماندگی های جدی  پیدا کرده است اما از طرفی با توجه به اینکه خوزستان 
منابع فراوانی دارد، باید کمک جدی تری در زمینه اصلاح زیرساخت ها در آن انجام شود. در این 
راستا تلاش خواهیم کرد تا در مجلس یازدهم شورای اسلامی توجه بیشتری به خوزستان در 
زمینه نیازمندی های این استان شود.قاضی زاده هاشمی گفت: نیازمندی های خوزستان در مساله 
جمع آوری فاضلاب، آبرسانی و جاده ها است که مجلس یازدهم شورای اسلامی در این راستا 
فعال بوده است. نمایندگان مجلس از اقصی نقاط کشور به این استان سفر کرده اند که این موضوع 

نشان دهنده توجه ویژه مجلس یازدهم به مردم خوزستان است.

نایب رئیس مجلس: 

خوزستان عقب ماندگی های جدی  دارد

امیرحسین حائری زاده سرویس استان ها 
//وزارت میراث فرهنگی، صنایع دستی و 
انجام شده  ارزیابی  بر اساس  گردشگری 
یزد را با کسب چهار ستاره به عنوان شهر 

مقصد گردشگری معرفی کرد. 
   به گــزارش خبرنگار دریــا ؛  گواهینامه 
چهار ســتاره و معرفی یزد به عنوان شــهر 
مقصد گردشــگری در مراسمی که با حضور 
علی اصغر مونســان وزیــر میراث فرهنگی 
برگزار شــد به محمدعلی طالبی اســتاندار 
یزد اعطا شــد. این گواهی نامه در راســتای  
 اجرای دستورالعمل اعتبار سنجی، ارزیابی و 
رتبه بندی شــهر گردشگری صورت گرفت. 
در این مراســم محمدصالح جوکار نماینده 
مردم یزد ، اشکذر و بخش ندوشن شهرستان 
میبد در مجلس شورای اسلامی، محمدرضا 
دشتی اردکانی نماینده مردم اردکان و رییس 
فراکسیون گردشگری مجلس شورای اسلامی، 
شــهردار یزد و جمعی از مســوولا اســتان 

حضور داشتند. مونسان در نشست با فعالان 
گردشگری اســتان یزد گفت:شهرهای ایران 
براساس شاخص های گردشگری به یک تا 
پنج ستاره رتبه بندی می شود.همچنین دفتر 
مطالعات و آموزش گردشــگری پیش از این 
اعلام کرد که برای رسیدن به برند) نشان( باید 
با گذر از ۶ مرحله ، صلاحیت ها و ظرفیت های 
مقصد شناســایی شــود و چند ماه گذشته 
اطلاعات تکمیل و ظرفیت ها شناسایی شد  که 
یزد با کســب ۶۸.9۸  امتیاز در رتبه نخست 
قرار گرفت و طبق ارزیابی های انجام شده از 
منظر رقابت پذیری اول شد. در بحث وفاداری 
مخاطبان به برند و مؤلفه های تاریخی فرهنگی 
نیز بســیار موفق عمل کرد و شیراز با کسب 
۶۸.92 امتیــاز در رتبه دوم قــرار گرفت و 
در مؤلفه های محیط و اتمســفر گردشگری 
 امتیاز فوق العاده ای را به خود اختصاص داد.
 تعداد اقامتگاه های ســنتی یزد ۳۸ مورد و 
بوم گردی های استان هم 1۴۶ باب اعلام شد 

و ظرفیت اقامتگاه ها اعم از هتل، مسافرخانه، 
مهمان پذیر، بوم گردی و سفره خانه های سنتی 
11 هزار و ۵1۰ نفر در یک شبانه روز است. 
افتتاح چند طرح گردشگری. بازدید از بافت 
تاریخی یزد، افتتاح گرمخانه مسجد جامع کبیر، 
بازدید از چند اقامتگاه بوم گردی و ســفر به  
اردکان از دیگر برنامه های سفر 2 روز مونسان 
به یزد است . یزد پیش از شیوع ویروس کرونا 
در کنار استان های فارس و اصفهان به عنوان 
مثلث طلایی گردشگری مرکز ایران مقصد اول 

گردشگران خارجی و اروپایی بود.این استان 2 
هزار و 2۷۰ هکتار بافت تاریخی دارد که یزد 
به عنوان نخستین شهر خشت خام و دومین 
شــهر تاریخی جهان دارای بافت تاریخی به 
مساحت ۷۵۰ هکتار با مساحت حریم پنج 
هزار هکتار اســت که در فهرست آثار ملی 
کشور به ثبت رسید.2۰۰ هکتار از بافت قدیم 
شــهر یزد تیرماه 1۳9۶ در فهرست سازمان 
آموزشی، علمی و فرهنگی سازمان ملل متحد 

)یونسکو( ثبت جهانی شد.

یزد مقصد شهر گردشگری معرفی شد
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 بازیافت نباید یک شعار باشد 
باید تلاش کنیم یک فرهنگ شود 

اقتصادی

خبری

  تعمیر 27 فروند انواع شناور دربندر شهید رجایی
  سرویس اقتصادی // مدیرکل بنادر و دریانوردی هرمزگان گفت: 
به منظور آماده به کاری ناوگان خدماتی و پشتیبانی از ابتدای امسال 
تا پایان دی 2۷ فروند شــناور با کاربــری مختلف در اداره تعمیر و 
نگهداری تجهیزات دریایی بندر شــهید رجایی و کشتی سازی های 
استان هرمزگان تعمیر و وارد چرخه خدمات حمل و نقل دریایی شد.  
به گزارش خبرنگار دریا ؛علیرضا محمدی کرجی ران ، اظهار داشت: 
نگهداری مطلوب و آماده به کار کردن شناورها به منظور ارائه خدمات 
بهتر دریایی در همه حوزه ها همواره در ارجحیت قرار دارد.وی افزود: 
در 1۰ ماه سال جاری 2۷ فروند شناور با کاربری های مختلف تعمیر 
اساســی شــد که عمدتا در اداره تعمیر و نگهداری تجهیزات دریایی 
بندر شــهید رجایی بود و شــناورهای بزرگتر کــه نیازمند عملیات 
داکینگ بوده اند در کشتی سازی استان هرمزگان تعمیر شد.وی عمده 
اقدامات صورت گرفته برروی این شناورها را در زمینه های تعمیرات 
زیرآبی، تعمیرات موتوری، تعمیرات رانش، رفع نقص گیربکس، داک 
اضطراری جهت رفع نقص شــافت پروانه و همچنین رفع نقص دسته 
مانورها و جک های بالابر به دست متخصصان بومی عنوان کرد.مدیر 
کل بنادر و دریانوردی هرمزگان با تاکید براینکه تعمیرات شــناورها 
در داخل بندر و کشتی سازی های استان هرمزگان علاوه بر جلوگیری 
از خروج ارز گامی مهم درجهت ارتقا ء توان فنی نیروهای متخصص 
بومی است، افزود: تعمیرات شناورها در داخل کشور مزایای دیگری 
همچون ایجاد اشتغال تخصصی پایدار و کاهش هزینه های تمام شده 
تعمیرات را نیز به دنبال خواهد داشــت.محمدی کرجی ران بیان کرد: 
در این مدت در کنار شناورهایی که در گستره دریایی استان هرمزگان 
فعالیت می کنند، اقدام به تعمیر و راه اندازی شناورهای خدماتی سایر 
استانهای جنوبی نیز داشته ایم.وی اظهار کرد: همه سعی و تلاش خود 
را در جهت بهبود روش ها و رعایت اســتانداردها در فرآیند تعمیر 
معطوف کرده ایم تا در کمترین زمان ممکن نسبت به رفع عیب و اخذ 
مجوز از موسسات رده بندی اقدام و شناورها به چرخه فعالیت و دریا 

روی آوریم.

نصب دومین فروند اسکله فلزی درجزیره هنگام 
 ســرویس اقتصادی // مدیــرکل بنادر و دریانــوردی هرمزگان 
گفت: دومین فروند اســکله فلــزی درجزیره هنگام نصب شــد.به 
گزارش خبرنــگار دریا ؛ علــی رضا محمدی کرجــی ران افزود: 
بــا بهره برداری از این اســکله عــلاوه بر تفکیک مســیر ورود و 
خروج گردشــگر و ارتقاء ســطح ایمنی، مدت زمان انتظار بویژه در 
روز های اوج ســفرکاهش می یابد.وی گفت: این اســکله از جنس 
بدنه فــولاد دریایی به طول2۰، عرض ۵ و آبخــور ۳ متر با اعتبار 
 پانزده و نیم میلیارد ریال، بدســت متخصصان داخلی ساخته و مورد
 بهره برداری قرار گرفت.جزیره هنگام در دو کیلومتری جنوب شرقی 
قشــم با نه کیلومتر طول و شــش کیلومتر عرض بدلیل برخورداری 
از شن های براق، ســاحل مرجانی، وجود دسته های دلفین و بازاری 
محلی برپاشــده با مصالح بومی منطقه که انــواع غذا های دریایی و 

صنایع دستی در آن عرضه می شود.

ســرویس اقتصادی //پروژه های شهر بندرچارک یکی 
پس از دیگری نیمه کاره رها می شود تا فقط مانوری برای 
شهرداری و شهر چارک باشــد و  به شهر » پروژه های 

ناتمام « شهرت یابد.
 از همان ابتدای تصدی شهرداری شهر بندرچارک، اولین 
پروژه ای که بسیار روی آن مانور داده شد پیست دوچرخه 
سواری به طول چندین کیلومتر بود، اما افسوس که این 
پروژه ناتمام ماند تا شروعی برای پروژه های نیمه کاره این 
شهر باشد، پروژه ای که در صورت کامل شدن می توانست 
نمای خوبی به شهر بدهد.پیست دوچرخه سواری نیمه کاره 
ماند تا بازارچه سیف استارت بخورد و آن نیز بلاتکلیف 
بماند و به ظاهر ناآراسته شهر بیفزاید، شهری که سالانه 
پذیرای حجم زیادی از مسافران به مقصد کیش است حالا 
اما پس از بازارچه ســیف چندین بار خبر احداث بلوار 
کیش با همکاری سازمان منطقه آزاد کیش داده شده است 
که هنوز هم اثری از این بلوار مشاهده نشده است.البته با 
مشاهده شالوده در کنار ساحل، زمزمه ساخت زمین والیبال 
و فوتبال ساحلی نیز به گوش می رسد که باید به حریم 

دریا دقت کنند تا خدایی ناکرده دستخوش تغییرات انسان 
نشود.کمپ گردشگری نیز با تابلویش رها شد، انجیرهای 
معابد خشک شد و چراغ های پیاده رو سوخت تا خبر 
منطقه گردشگری خور دست به دست شود؛ آن هم از نوع 
بزرگش در منطقه ای کوچک.پروژه های شهر بندرچارک 
یکی پس از دیگری نیمه کاره رها می شود تا فقط مانوری 
برای شهرداری و شهر چارک باشد و  به شهر » پروژه های 
ناتمام نیمه کاره« شهرت یابد، حال سوال ما این است آیا 
پروژهای نیمه کاره به زیبایی شهر کمکی می کند؟ آیا نباید 

پروژه ها به اتمام برسند تا قابل بهره برداری باشند؟
 علی محمدی از شــهروندان بندرچارک  در خصوص 
پروژه های ناتمام بندرچارک اظهار کرد: به شــهرهای 
مجاور که نگاه می کنیم تاســف می خوریم در صورتی 
که بندرچارک پتانسیل خیلی بیشتری نسبت به شهرهای 
اطــراف دارد.محمــدی تصریح کرد:در شــهر چارک 
پــروژه ها یکی پــس از دیگری ناتمام رها می شــود 
و در بعضــی از این پروژه ها فقط به نصب تابلو کفایت 
کرده اند پروژه ها شروع می شوند ولی تمام نمی شوند.

شــهروند بندرچارک گفت: چارک اکنون شهری است 
که جولانگاه حیوانات شــده اســت این حیوانات در 
برخورد با سطل های زباله منجر به ایجاد آلودگی های 
 زیاد شــده  و چهره شهر را زشت کرده است، محل دفع
 زباله های شــهری نیز به شهر نزدیک بوده و بوی بد و 
دود ناشی از سوزاندن زباله ها اهالی را به شدت آزار می 
دهد.وی ادامه داد: دراین بین زمزمه پیدایش پشه ائدس 
نیز این موضوع را به یک خطر بالقوه  در شــهر چارک 
تبدیل کرده است، در شان یک شهر و ساکنین آن نیست که 
حیوانات اهلی در آنجا رها باشند.محسن حیدری از دیگر 
شهروندان بندرچارک در این خصوص تاکید کرد: متاسفانه 
در بندرچارک هر پروژه ای که توسط شهرداری شروع 
شده است نیمه کاره رها شده و شهردار نیز علت آن را عدم 
تامین اعتبار و کمبود نقدینگی می داند،حتی شهردار چارک 
عنوان کرده است که حقوق کارکنان را از طریق فروش 
زمین داده اســت.حیدری با اشاره به زمین های تحت 
مزایده خاطر نشان کرد: قیمت زمین ها در اطلاعیه مزایده 
از 2۰ تا ۵۰ میلیون نوشــته شده است اما با مراجعه به 

شهرداری متوجه میشویم که قیمتها واقعی نیست و  ارزش 
پایه زمینها 1۰۰ میلیون در نظر گرفته شده است وی با 
طرح این سوال که اگر شهرداری دچار کمبود  است چرا 
پروژه های زیادی را به دست می گیرد، ادامه داد: پروژه 
ها صرفا وسیله ای جهت دیده شدن در فضای مجازی 
است به گونه ای که خبر احداث بلوار کیش چندین بار 
در فضای مجازی منتشر شد اما در عمل چیزی مشاهده 
نکردیم.این شهروند در خصوص کمپ گردشگری یسره 
افزود:  تاریخ اتمام کمپ گردشگری یسره تا دی ماه اعلام 

شده اما در حال حاضر جز زمین صاف  موردی مشاهده 
نشده است که دلیل آن را عدم تامین اعتبار اعلام کردند.
حیدری ادامه داد: وضعیت شهر تاسف بار است و هیچ 
پیشرفتی مشاهده نمی شود،  با توجه به فرسودگی موجود 
در آسفالت ها، خیابان ها و معابر شهر آسفالت شده اما از 
کیفیت لازم برخوردار نیست و ناهمواری های متعددی 
دارد،  از مسئولان می خواهیم تکلیف پروژه های نیمه 
تمام شهر را مشخص کنند و مشکلات اساسی مردم را 

برطرف کنند./هرمز

چارک، شهر پروژه های نیمه تمام؛ 

پروژه هایی که کلید می خورد اما افتتاح نمی شود

                                                     آگهی حصر وراثت  
آقای محمد احمد خواه فرزند عبدالرحمان ساکن شهرستان پارسیان-شهر دشتی طی دادخواستی اعلام داشتند که مرحوم شادروان پدرشان عبدالرحمان فرزند حسن دارای 
شناسنامه ۹۵۹ در اقامتگاه دائمی خود در مورخه ۲۹/ 1۰ /1۳۹۲ به رحمت خدا رفته است وارث حین الفوت وی به شرح ذیل اعلام میگردد 1-حسن احمد خواه فرزند 
عبدالرحمان دارای شناسنامه 16 تولد1/1/  1۳۴8 ۲-احمد احمد خواه  فرزند عبدالرحمان دارای شناسنامه ۲8 موالید تولد 1۳6۰/۳/۹ ۳- محمد احمد خواه فرزند عبدالرحمان 
دارای شناسنامه 176۰ تولد 1۳۵6/6/۳فرزندان پسر۴- زلیخا احمد خواه فرزند عبدالرحمان دارای شناسنامه  ۴۲ 16 تولد 1۵/  6 /1۳۵۲ ۵-آمنه احمدخواه فرزند عبدالرحمان 
دارای شناسنامه ۴۰۵ 1 تولد ۴ /1۲/ 1۳۴۴ 6-حفصه احمد خواه فرزند عبدالرحمان دارای شناسنامه 18 تولد 1۳۳۹/1/1 7-فاطمه احمدخواه فرزند عبدالرحمان دارای شناسنامه 
1۲۳6تولد 1۴ /11 /1۳۳7فرزندان دخترو همسری به نام فاطمه تنباکوئی فرزند احمد دارای شناسنامه 1۰۰8  تولد 1۳۲۵/1۲/1۰و لاغیرخواهشمند است نسبت به درج در 

روزنامه و ارسال نسخه ای از آن به این شورا جهت صدور گواهی انحصار وراثت اقدام گردد ضمنا دارایی نامبرده در هنگام فوت بیش از  پانصد میلیون ریال بوده است. 
                    رئیس شورای حل اختلاف شهردشتی- حسین اصرافی

 سرویس اقتصادی //  سرپرست طرح پایانه 
نفتی جاســک از تکمیل عملیات کشــش 
خط لوله دریایی از ســاحل نخستین مسیر 

زیردریایی این طرح خبر داد. 
 »وحید مالکی« کشــش خــط لوله دریا 
پایانــه   )Shore Pulling( ســاحل  از 
نفتی جاســک به طــول 2.۵ کیلومتر را 
طولانی تریــن عملیات شــورپولینگ در 
ایران عنــوان کرد و گفت: این عملیات در 
مسیر منتهی به نخستین گوی شناور پایانه 
نفتی جاسک از دوشنبه هفته گذشته )29 
دی ماه( توسط شناور لوله گذار »سی مستر« 
با مالکیت شــرکت مهندســی و ساخت 
تاسیسات دریایی ایران به عنوان پیمانکار 
ایــن پروژه آغاز شــد و )شــنبه، چهارم 

بهمن ماه(  به پایان رسید.
وی افزود: اجرای ایــن عملیات در دوره 
زمانی کوتاه با توجه به شرایط جغرافیایی 
خاص دریای عمان بــه دلیل نزدیکی به 
اقیانــوس و ویژگی هــای منحصر به فرد 
منطقه، برای دستیابی به بهره برداری از فاز 

زودهنگام طرح حائز اهمیت است.
وی با اشاره به اقدامات بعدی در راستای 
تکمیــل این خط لوله گفت: بلافاصله پس 
از اجرای عملیات کشــش خط لوله دریا 
از ســاحل، در دومین مرحله لوله گذاری 
۳.۵ کیلومتر باقی مانده از نخســتین رشته 
خط لوله دریایی پایانه نفتی جاســک تا 
موقعیت دریایی نخســتین گوی شــناور 
صادراتی آغاز شده و امیدواریم با مساعد 
بودن شــرایط جوی تا پایان هفته جاری 

تکمیل شود.
بر اساس این گزارش، طرح توسعه پایانه 
نفتی جاســک بــه عنــوان آخرین حلقه 
از زنجیــره طرح ملــی و راهبردی انتقال 
نفت خام از گوره به جاســک، شامل سه 
مجموعه خطوط لوله ۴۸ اینچ خشــکی و 
سیستم های اندازه گیری، ۶ رشته خط لوله 
۳۶ اینچ زیردریایی، سه مجموعه چندراهه 
دریایی و ســه مجموعه گوی شــناور به 
همراه تجهیزات جانبی اســت که تا پایان 
سال 1۴۰۰ به بهره برداری کامل می رسد.

 پایان طولانی ترین عملیات کشش
 لوله دریایی در پایانه نفتی جاسک

 سرویس اقتصادی  // وزیر راه  و شهرسازی 
گفت: بالغ بر یک میلیون و ۸۰۰ هزار واحد 
مسکونی متعلق به افرادی که بیش از یک 
واحد مسکونی دارند، شناسایی شده است.

محمد اسلامی در گفت وگو با رادیو اقتصاد 
درباره آخرین وضعیت شناسایی خانه های 
خالی از طریق ســامانه املاک و اسکان 
گفــت: بالغ بر یک میلیــون و ۸۰۰ هزار 
واحد مسکونی متعلق به افرادی که بیش 
از یک واحد مســکونی دارند، شناسایی 
شــده و برای مالکان یک میلیون و ۳۰۰ 
هزار واحد پیامک خود اظهاری ارســال 

شده است.
وزیر راه و شهرســازی ضمن اشــاره به 
تقاطع گیری  از  خالی  خانه های  شناسایی 
بانک های اطلاعاتی افــزود: مالکانی که 
کرده اند،  دریافت  اظهــاری  پیامک خود 
می تواننــد بدون مراجعــه حضوری و با 
مراجعه به سامانه املاک و اسکان، وضعیت 
املاک مازادشان را با شواهد درخواستی 
سامانه مشخص کنند. حین بررسی هویت 
مالکان مشخص شــد، فردی مالک ۶۰۰ 

واحد مسکونی است که در این خصوص 
مستندات لازم به سازمان امور مالیاتی ارائه 
شده است.اســلامی با اشاره به ضرورت 
عرضه واحدهای مسکونی خالی به بازار 
در مقطع کنونی اظهار داشــت: با اضافه 
شدن خانه های خالی به طرف عرضه در 
بازار مســکن، تعادل بهتری به این بازار 
بخشیده می شــود. بنابراین، وزارت راه و 
شهرسازی به واسطه پایداری شاخص های 
کلان اقتصادی در مقطع کنونی، خواستار 
تحرک بیشتر ســازمان امور مالیاتی برای 
عملیاتی شــدن اخذ مالیات از خانه های 

خالی است.
*8۵ درصد خدمات وزارت راه 

برخط شده است
وزیر راه و شهرســازی درباره چگونگی 
مواجهــه مالکان با پیامک های ارســالی 
سامانه املاک و اســکان گفت: نیازی به 
به ارســال  مراجعه حضوری در واکنش 
پیامک های خود اظهــاری برای مالکان 
وجود ندارد و کلیه فرآیندها و رفع ابهامات 

در ســامانه املاک و اسکان تعریف شده 
اســت. همچنین نیاز به مراجعه حضوری 
برای دریافت هرگونه خدمات از وزارت 
راه و شهرسازی وجود ندارد. بیش از ۸۵ 
درصد فعالیت های وزارت راه و شهرسازی 
سیستمی و برخط شده است و در راستای 
الکترونیــک، به زودی 1۵  تحقق دولت 
درصــد باقی مانده را نیز تحت پوشــش 

ابزارهای الکترونیکی قرار خواهیم داد.
*سازمان ثبت اسناد و املاک با 

وزارت راه همکاری کند
ارسال  درباره آخرین وضعیت  اســلامی 
اطلاعات دســتگاه ها برای تکمیل سامانه 
املاک و اســکان گفت: تنهــا ارگانی که 
می تواند نقش مؤثری در تکمیل اطلاعات 
ســامانه املاک و اسکان ایفا کند، سازمان 
ثبت اسناد و املاک کشور است. امیدواریم 
بر اســاس الزام گنجانده شــده در قانون 
جدید مجلس، سازمان ثبت اسناد و املاک 
بدون مطالبه هزینه، اطلاعات مورد نیاز را 
به صورت برخط در اختیار سامانه املاک 

و اســکان قرار دهد که این مسئله موجب 
استحکام شیوه شناسایی خانه های خالی 

خواهد بود.
وی در بخش دیگری درباره بروز حباب 
قیمتی در بازار مســکن گفت: اگر قیمت 
خانه در کشــور را بر اســاس قیمت ارز 
آزاد هم محاسبه کنیم، میزان افزایش قیمت 
مسکن در شــهرهای مختلف به ویژه طی 
2 ســال اخیر با شهرهای مشابه در سایر 
کشــورها قابل مقایسه نیست. این مسئله 
حاکــی از بروز حباب در بازار مســکن 
اســت و زندگی مردم را تحت تأثیر قرار 

داده است.
*پرداخت تسهیلات ودیعه 

مسکن به 18۵ هزار متقاضی
پرداخت  وضعیت  آخرین  درباره  اسلامی 
تســهیلات ودیعه مسکن به متقاضیان نیز 
گفت: 2 میلیون و 2۰۰ هزار نفر متقاضی 
دریافت وام ودیعه مســکن بوده اند که از 
این تعــداد، اطلاعات ۸۰۰ هزار نفر مورد 
پالایــش قرار گرفته و بیش از ۳۰۰ هزار 
متقاضی، واجد شــرایط شناخته شده اند. 
از تعــداد مذکور بیــش از 2۰۰ هزار نفر 
در بانک ها تشــکیل پرونده داده و 1۸۵ 
هزار نفر نیز تسهیلات مد نظر را دریافت 

کرده اند.

وزیر راه  و شهرسازی خبر داد
  شناسایی ۱.۸ میلیون واحد مسکونی خالی

سرویس اقتصادی // دهیاران روستاهای بخش 
مرکزی قشم »آب«، »راه« و حوزه »بهداشت« را 
از عمده مشکلات روستایی برشمردند و فرماندار 
این شهرســتان با صدور دستوری ویژه تسریع 

روند حل مشکلات را خواستار شد. 
  بخش مرکزی شهرستان قشم با افزون بر 1۰۵ هزار 
نفر جمعیت دارای 2۷ روســتا، 2۶ شورای اسلامی 

روستایی و 2۴ دهیاری است.
با حضــور محمد آشــوری تازیانی نماینــده مردم 
بندرعباس، قشم، خمیر، حاجی آباد و ابوموسی و عضو 
کمیسیون شــوراها و امور داخلی کشور در مجلس 
شورای اسلامی، علیرضا نصری فرماندار و جمعی از 
روســای ادارات به میزبانی بخشداری بخش مرکزی 
قشم نشست ویژه بررسی مشکلات دهیاران این بخش 

برگزار شد.
 1۶ سال چشم انتظاری بی حاصل 

برای احداث یک خانه بهداشت
طی این نشست دهیار روستای جیجیان با ابراز گلایه 
از وعده های بی ســرانجام مســوولان مربوطه جهت 
احداث خانه بهداشت این روستا از سال 1۳۸۳ تا کنون 
پیگیری موضوع از سوی شخص فرماندار را خواستار 
شد.علیرضا نصری فرماندار شهرستان قشم نیز بلافاصله 
طی تماس تلفنی با رئیس شبکه بهداشت و درمان این 
شهرستان نســبت به پیگیری موضوع اقدام و تصریح 
کرد: اعتبــارات لازم جهت تحقق این مطالبه مردمی 
انجام و کلنگ احداث خانه بهداشت این روستا در دهه 

فجر پیش رو به زمین زده خواهد شد.
 دوگانگی مدیریتی و تعارضات قانونی 

بلای جان مردم قشم
دهیار روستای طولا تعیین تکلیف وضعیت دهیاری، 
اختیارات و منابــع درآمدی آن با توجه به قرارگیری 
در محدوده منطقه آزاد و اســتقرار مدیریت ویژه امور 
طولا از ســوی منطقه آزاد قشــم در این روستا را به 
عنوان مطالبه ای اساسی عنوان کرد.فرماندار شهرستان 
قشــم وجود چنین معضلاتی را ناشی از تعارض های 
قانونی برشــمرد و بر لزوم انجــام اصلاحات لازم به 
منظور خروج از بنُ بست های قانونی تاکید کرد.محمد 
آشوری تازیانی نماینده مردم بندرعباس، قشم، خمیر، 
حاجی آباد و ابوموسی و عضو کمیسیون شوراها و امور 
داخلی کشور در مجلس شورای اسلامی خاطرنشان 
کرد: حل مشکلات قانونی مناطق آزاد در دستور کار 
مجلس قرار دارد و امید اســت در آینده ای نزدیک با 
انجام اصلاحات لازم مشــکلات ناشی از آن کاملا 

برطرف شود.
 مسوولان به تعهدات حوزه راه سازی 

خود عمل کنند
دهیاران روستاهای لافت، پی پشت، باغ بالا و توریان 
نیز با اشاره به خاتمه زیرســازی جاده های ورودی 
روستاها نســبت به عدم انجام روکش آسفالت ابراز 

گلایه کردند.
نصری تاکید کرد: اداره راه و شهرســازی شهرستان 
مکلف به انجام تعهدات خود است و باید حداقل یکی 
از این مسیرهابه عنوان دستوری صریح در دهه فجر 

امسال به بهره برداری برسد.
 در حسرت یک جرعه »آب«

دهیار روستای هلر با ابلاغ نارضایتی اهالی این روستا 
نسبت به شیوه آبرسانی، تصریح کرد: روستای هلر به ۶ 
محله تقسیم شده و طور میانگین هر 1۰ روز یکبار آن 
هم چند ساعت آب لوله کشی وصل می شود و وعده های 

مسوولان برای حل مشکل تا کنون عملی نشده است.
نماینده آبفا در پاســخ به این مطالبه گفت: ظرفیت آب 
شرین کن درگهان حدود پنج تا ۶ هزار مترمکعب است که 
آبرسانی به درگهان و هلر به طور میانگین بیشتر از یک 
هفته طول نمی کشد.فرماندار شهرستان قشم با بیان اینکه 
بر مبنای گفته دهیار هلر آبرسانی به هر محله این روستا 
حدود یک ماه به طول می انجامد، با صدور دستوری ویژه 
خواستار بازدید میدانی بخشدار بخش مرکزی و آبفا از 
محلات این روستا به منظور احصاء دقیق مشکل و حل 
آن شد.دیگر دهیاران بخش مرکزی حاضر در نشست نیز 
وجود نارضایتی از مشــکلات تامین آب آشامیدنی در 
روستاهایشان را ابراز و تاکید کردند: اهالی مجبور هستند 
تانکرهای آب را به بهای سنگین که بعضا از توان برخی 

اهالی خارج است تامین کنند.
نماینده آبفا گفت: آب شــرب ۴۵ روستا با دریافت 11 
هزار و 2۵۰ مترمکعب آب شــرکت مپنا با تقسیم بندی 
بین روستاها تامین می شود که با پاسخگوی نیاز موجود 
نیســت به صورت کتبی افزایش حجم آب را از آبفای 
استان درخواست کرده و با جدیت پیگیر موضوع هستیم.

فرماندار شهرســتان قشــم خطاب به عضو کمیسیون 
شوراها و امور داخلی کشور در مجلس شورای اسلامی 
اظهار داشــت: دولت تدبیر و امید در حوزه آبرسانی در 
کشور علیرغم تمامی مشکلات، خدمات شایانی داشته 
و بــا هزینه کرد 1۰۰ هزار میلیــارد تومان 9۸ درصد 
آبرسانی به روســتاها انجام شده اما در میزان و کیفیت 
آب همچنان مسائلی وجود دارد.علیرضا نصری افزود: 
احداث آبشیرین کن سه هزار مترمکعبی در غرب جزیره 
و یک آبشیرین کن در کنار روستای رمچاه برای پوشش 
روستاهای این منطقه در دستور کار قرار دارد که مرحله 
مناقصه آن ها در حال انجام اســت اما ممکن است تا 

عملیاتی شدن آن ها یکی دو سال طول بکشد.

وی تصریح کرد: از این رو با توجه به ظرفیت 1۸ هزار 
مترمکعبی شرکت مپنا انتظار است با پیگیری نمایندگان 
مردم قشم در خانه ملت میزان خرید تضمینی از مپنا برای 

حل مشکل شهروندان افزایش یابد.
 نمایندگان مجلس برای ارتقای ۴ 
روستای قشم به »شهر« همت کنند

فرماندار شهرستان قشم ادامه داد: تبدیل وضعیت چهار 
الی پنج روســتای بزرگ قشــم همچون رمکان، هلر 
و کووه ای به شــهر در حال پیگیری اســت که اهتمام 
نمایندگان مجلس می تواند روند آن را شــتاب ببخشد.

نصری اضافه کرد: همزمان با ایام الله دهه فجر 1۰ پروژه 
در بخش مرکزی شهرستان قشم به بهره برداری می رسد  
و 1۰ پــروژه دیگر نیز افزون بر ۸۰ درصد پیشــرفت 
فیزیکی دارند که باید تا پایان سالجاری افتتاح شود.وی 
گفت: دهیاران باید با تلاش مضاعف تمامی ظرفیت  ها 
را برای تســریع و خاتمه پروژه های نیمه تمام با جذب 

اعتبارات لازم تا پایان سال مالی دولت اقدام کنند.
 مردم کمبود سیمان را به فرمانداری 

گزارش کنند
فرماندار شهرستان قشم اظهار داشت: کمبود سیمان در 
شهرستان پیگیری و صادرات تا اطلاع ثانوی به تعویق 
افتاده اســت.نصری گفت: از امروز توزیع ســیمان در 
شهرستان با سرعت و شتاب انجام می شود و جامعه هدف 
هرگونه کمبود را فورا به فرمانداری اعلام کنند.وی با بیان 
اینکه با هم افزایی، همدلی و وحدت مثال زدنی، اتفاقات 
قابل توجهی بویژه در حوزه توسعه روستایی جزیره قشم 
رقم خورده، بیان کرد: دهیاران و شوراها به عنوان خط 

مقدم این مسیر نقشی ارزنده ایفا کرده اند.
 نفت فلات قاره مالیات خود را به جیب 

دیگران نریزد
به گزارش فارس ؛ فرماندار شهرستان قشم ابراز داشت: 
پرداخت عوارض و مالیات ارزش افزوده شــرکت نفت 
فلات قاره در استانی دیگر قابل قبول نیست و این منابع 
باید در اختیار توسعه محل استقرار این صنایع قرار بگیرد.

نصری تاکید کرد: نتایج عمل کردن بنگاه های اقتصادی 
به وظایف اجتماعی شان در سطح شهرستان قشم باید 
مشهود و محسوس باشد.محمد آشوری تازیانی نماینده 
مردم بندرعباس، قشم، خمیر، حاجی آباد و ابوموسی و 
عضو کمیسیون شوراها و امور داخلی کشور در مجلس 
شــورای اسلامی نیز در این نشســت از انجام مراحل 
بررسی ســه لایحه با رویکرد شتاب بخشی به آهنگ 
توسعه روستایی کشــور خبر داد و گفت: سه نماینده 
حوزه انتخابی قشــم حل مشکلات مطرح شده را با 

تفکر جمعی پیگیری خواهند کرد.

  آب، راه و بهداشت عمده مشکلات روستایی قشم

 ســرویس اقتصادی //  معاون توسعه مدیریت 
و منابــع اســتانداری هرمزگان با اشــاره به 
 آخرین اقدام های انجام شــده برای توســعه
 زیرساخت های الکترونیکی در مناطق محروم 
اســتان گفت: با تلاش های صورت گرفته بستر 
لازم جهت اتصال ۱۲۶ روستا با جمعیتی بیش از 
5۷ هزار نفر به شبکه ملی اطلاعات فراهم شده 

است. 

نازنین شــیبانی تذرجی در نشســت توسعه 
زیرساخت های الکترونیکی شهرستان بشاگرد 
با اشاره به بخشــی از جزئیات اقدامات انجام 
شده، اظهار داشــت: بیش از چهار ماه از سفر 
وزیر ارتباطات و فناوری به هرمزگان گذشته و 
به دنبال این سفر و دستورهای وزیر و استاندار، 
تاکنون ۶9 سایت توسط همراه اول ، ایرانسل و 

های وب در مناطق محروم استان ارتقا و ایجاد 
شده است.

وی ادامه داد : هم اکنون در شهرســتان بشاگرد 
1۴۵ کیلومتر حفاری و ۴۵ کیلومتر فیبرگذاری 
صورت گرفته و در شهرســتان حاجی آباد ، 
روستای سیاهو و سرگز احمدی نیز ۸۰ کیلومتر 
حفاری و ۷۰ کیلومتر فیبرگذاری انجام شــده 

است.
این مقام مسوول افزود : در راستای ارائه خدمات 
هر چه بیشتر به مردم مناطق روستایی و توسعه 
خدمات الکترونیک، ایجاد و ارتقا ۵۰ ســایت 
تلفن همراه اول و ارتقا ۴۳ سایت همراه اول در 
برخی از مناطق روستایی بشاگرد، بندرعباس 
، حاجی آباد ، بندرلنگه، بستک، رودان ، قشم 
، بندرخمیر ، ســیریک و میناب توسط شرکت 

مخابرات استان انجام شده است.
شیبانی ابراز داشــت: همچنین ایجاد و ارتقا ۷ 
سایت دیگر مطابق برنامه زمانبندی اعلام شده 
از سوی مخابرات هرمزگان تا نیمه بهمن ماه سال 
جاری به بهره برداری خواهد رسید و دسترسی 
2 هزار و 1۴1  خانوار و جمعیت ۷ هزار و ۸۳۵  

نفر به شبکه ملی اطلاعات فراهم خواهد شد .
وی با اشــاره به احداث ۳ نگله دکل ۶۶ متری 

در دهستان کوهشاه از توابع شهرستان حاجی 
آباد توسط شرکت مخابرات هرمزگان ، گفت: 
جانمائی انجام شــده و ریپیتر )تکرار و تقویت 
کننده پیام های بی ســیمی و ارسال به مناطق 
دورتر( مازگــرد در 2۵ بهمن 99 ، ریپیتر کهن 
 گــدار و بیدوئیه کجین در ۸ اســفند احداث 

و راه اندازی خواهد شد.
شیبانی خاطرنشــان کرد: در خصوص برنامه 
احداث و ارتقا ۸۶ ســایت شــرکت ایرانسل، 
تاکنون احداث و ارتقا 1۸ ســایت روســتایی 
توسط شرکت ایرانســل صورت پذیرفته که با 
انجام آن بستر لازم جهت اتصال 2۸ روستا با 
22۴۴ خانوار و جمعیت ۷۷۶۷ نفر به شــبکه 

ملی اطلاعات فراهم شده است .
به گزارش ایرنا ؛معاون توسعه مدیریت و منابع 
اســتانداری هرمزگان تصریح کرد: در راستای 
توســعه زیر ســاخت هــای الکترونیکی در 
روستاهای مناطق محروم ، شرکت های وب نیز 
از مهرماه سال جاری تاکنون تعداد ۸ سایت در 
روســتاهای هرمزگان نصب و راه اندازی کرده 
و بســتر لازم جهت اتصال 29 روستا با ۳۵11 
خانوار و جمعیت 1۳۳2۷ نفر به شــبکه ملی 

اطلاعات ایجاد شده است.

اتصال ۱۲۶ روستای کم برخوردار در هرمزگان به شبکه ملی اطلاعات

 مفقودی نوبت اول

کارت و پلاک ماشین تویوتاهایلوکس ۲۷۰۰مدل ۲۰۰۸رنگ نقره ای به شماره پلاک  ۶۸۹۲۴ و شماره موتور 
۲TR۶۴5۶۸۷۲   و شماره شاسی  MR۰CX1۹G۲۸۲۶۰۰5۰۴ به نام سعدی دریائی صلغی مفقود گردیده و از اعتبار 

ساقط می باشد

قوه قضائیه 
دادگستری جمهور ی اسلامی ایران
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حوادث

حوادث جهان
یک کشته در حملۀ دزدان دریایی

 نیجریه به کشتی ترکیه 
 ترکیه در تلاش اســت تا 1۵ خدمه کشتی کانتینری »موتسارت« را که 
در ســواحل نیجریه ربوده شد نجات دهد. در جریان حملة دزدان، یکی از 
خدمه کشتی کشته شد، پانزده نفر ربوده شدند و سه نفر دیگر نیز با شماری 
از دزدان در کشــتی باقی ماندند.گفته می شود که دزدان در نهایت کشتی را 
رها کرده اند و اکنون »موتســارت« به سمت ساحل گابن در حال حرکت 
است.بنا بر اعلام دفتر رئیس جمهوری ترکیه، رجب طیب اردوغان در این 
مدت توانسته است دو بار بصورت تلفنی با ناخدا فرقان یارِن، ناخدا چهارم 
این کشتی که درون آن باقی مانده و به گفتة خودش »کورکورانه« در حال 
هدایت آن است، گفتگو کند.فرقان یارِن در جریان این مکالمات، اطلاعاتی 
را درباره این حادثه و پرسنل ربوده شده، در اختیار تیم نجات گذاشته است.
خبرگزاری آناتولی به نقل از فرقان یارِن می نویسد: »کورکورانه سفر می کنم. 
تمام سیم ها را قطع کردند. هیچ چیز به جز رادار کار نمی کند. به من یک نقشة 
 راه دادند و کشتی را با توجه به آن هدایت می کنم.«به گفتة ناخدا یارِن، دزدان 
دریایی خدمه کشتی را مورد ضرب و شتم قرار داده و درنهایت او را با یک 
پای مجروح در کشــتی رها کرده اند.تنها خدمة کشته شده در این حادثه، 
یک شــهروند آذربایجان است. جیحون بایراموف، وزیر خارجه جمهوری 
آذربایجان در پیامی توئیتری مرگ خدمه آذری در این حمله را تأیید کرد.
کشتی کانتینری »موتسارت« متعلق به شرکت »Boden« مستقر در استانبول 
است. قرار بود این کشتی طبق برنامه از بندر لاگوس در نیجریه رهسپار کیپ 
تاون در آفریقای جنوبی شود. کشتی آخرین بار موقعیت مکانی خود را در 
حدود 2۰۰ کیلومتری جنوب لاگوس گزارش داده بود و قرار بود حدود یک 

هفته دیگر وارد آفریقای جنوبی شود.

قتل دختر ۹ ساله به دست پسرعموی ۵ ساله
  پســرعموی ۵ ساله دختر عموی 9 ساله اش را با شلیک گلوله به قتل 
رساند.این حادثه در خانه ای در فیلادلفیا آمریکا رخ داده است .گزارش های 
پلیس نشان میدهد که پسر ۵ ساله با دیدن اسلحه پر در خانه از سر نادانی و 
بازیگوشی اسلحه را به سمت دخترعمویش گرفته و به اوشلیک کرده است.
در زمان حادثه قربانی به همراه برادر 12 ساله و پسر عموی ۵ ساله اش در 
خانه حضور داشــته اند و مادر قربانی در آشپزخانه مشغول کار بوده است.
اطلاعات پلیس نشان میدهد که پدر قربانی به دلیل داشتن اسلحه غیر قانونی 

ونگهداری از اسلحه در خانه اش با اتهامات کیفری روبرو خواهد بود.

قتل برادر ناتنی به خاطر بازی بسکتبال
 جوانی که برادر ناتنی خود را در پی مشــاجره برسر بازی بسکتبال به 
قتل رسانده بود بازداشت شد.این دو برادر بر سر بازی بسکتبال با یکدیگر 
وارد بحثی شــدید شده که ناگهان قاتل »جالن« با شیلک چند گلوله برادر 
ناتنی خود » جفری اســتین« را به قتل می رساند.اطلاعات پلیس نشان 
میدهد که متهم پس از تیراندازی به جای رساندن برادرش به بیمارستان پا به 
فرار گذاشته است اما تنها چند ساعت بعد توسط ماموران پلیس جورجیای 
آمریکا بازداشت شد.سخنگوی پلیس اعلام کرد که متهم هنگام دستگیری 

هیچگونه خشونتی از خود نشان نداده و تسلیم ماموران پلیس شده است.

روابط عمومي بياييد طراوت و شادابي را با مصرف آبزيان به روحمان هديه دهيم
 شيلات هرمزگان 

سرویس حوادث// پسر جوانی که به خاطر عشق 
به دخترخاله اش، همسر وی را به قتل رسانده بود 

در یک قدمی چوبه دار قرار گرفت.
رســیدگی به این پرونده از تیر سال 9۵ با گزارش 
آتش سوزی یک خودرو در کمربندی پل فیروزآباد 

شهر ری آغاز شد و پس از آنکه مأموران در صحنه 
حاضر شدند با جنازه سوخته مرد جوانی مواجه شدند 
که بررسی های اولیه نشان می داد او پیش از سوختن 

در خودرو با چاقو به قتل رسیده است.
در ادامه جسد برای تعیین هویت به پزشکی قانونی 
منتقل شد. یک روز بعد زن ۴۰ ساله ای به نام فریبا 
به اداره پلیس رفت و گزارش ناپدید شدن همسرش 
مهدی را اعلام کرد. او در این باره گفت: شوهرم پس 
از صرف افطــاری به قصد رفتن به خانه مادرش از 
منزل خارج شد و از آن به بعد دیگر خبری از او ندارم. 
مشخصات اعلام شده توسط فریبا شباهت زیادی به 

مشخصات جنازه کشف شــده داشت از این رو زن 
جوان به پزشکی قانونی رفت و هویت همسرش را 
تأیید کرد.در ادامه تحقیقات برادر مقتول توضیحاتی به 
مأموران داد که کمک زیادی به کشف این راز کرد. او 
گفت: برادرم و همسرش مدتی است که با هم اختلاف 
دارند احتمال می دهم فریبا در این جنایت دست داشته 
باشد.با این اظهارات مأموران به سراغ مستأجر خانه 
قربانی رفتند و او در توضیحاتش گفت: همان شبی که 
مهدی گم شد، یک مرد جوان با خودرو 2۰۶ به خانه 
آنها آمد و ماشینش را داخل حیاط پارک کرد. سپس 
از مهدی خواست تا او را به حوالی تهرانپارس برساند. 

بعد هر دو از خانه خارج شدند و دیگر خبری از مهدی 
نشد.پلیس در حالی که به دنبال نشانی از مرد ناشناس 
بود با بررسی پیامک های همسر مقتول دریافت که 
پســرخاله وی به نام امیر در قتل مهدی دست دارد. 
به این ترتیب امیر 2۴ ساله که در نمایشگاه خودرو 
کار می کرد، بازداشت شــد.او پس از دستگیری به 
مأموران گفت: مهدی مرد بداخلاقی بود و دخترخاله ام 
را اذیت می کــرد. از آنجا که من به فریبا علاقه مند 
بودم، نمی توانستم به راحتی از کنار آزار و اذیت های 
او بگــذرم. آخرین بار وقتی دختر بزرگ آنها به من 
گفت که پدرش فریبا را کتک زده خیلی عصبانی شدم 

و به دنبال تلافی کارش بودم. شب حادثه به خانه آنها 
رفتم و بعد از مهدی خواســتم مرا به خانه ام برساند. 
حوالی اتوبان امام علی با چاقو چند ضربه به او زدم که 
جان باخت. سپس او را به سمت جاده ورامین بردم. 
نگران بودم که اثر انگشتم روی ماشین مانده باشد و 
باعث شود تا پلیس مرا شناسایی کند از این رو شیلنگ 
بنزین ماشین را بریدم و مقداری بنزین روی جنازه و 
داخل ماشین ریختم و بعد هم آن را آتش زدم. چاقو 
را هم در یک زمین کشاورزی حاشیه ورامین انداختم 
و به خانه برگشتم.به  دنبال اعتراف پسر جوان، فریبا نیز 
گفت: پسرخاله ام مرا دوست داشت او از اینکه می دید 
شوهرم با من و بچه هایم بدرفتاری می کند ناراحت 
بود حتی یک بار به من گفت در غذایش ســم بریزم 
اما من این کار را نکردم.با اعترافات متهمان، صحنه 
جرم بازسازی شد و برای امیر به اتهام قتل، شرب خمر 

و آتش سوزی عمدی خودرو و برای دخترخاله اش به 
اتهام معاونت در قتل کیفرخواست صادر شد و پرونده 
آنها به شــعبه هفتم دادگاه کیفری یک استان تهران 
فرستاده شد.در جلسه دادگاه اولیای دم برای متهمان 
درخواست قصاص کردند و قضات نیز بعد از شنیدن 
دفاعیات متهمان وارد شور شدند و با توجه به مدارک 
موجود امیر را به قصاص و به خاطر رابطه پنهانی به 
شلاق محکوم کردند. فریبا نیز به خاطر معاونت در 
قتل به زندان و به خاطر رابطه با پسرخاله اش به شلاق 
محکوم شد.حکم صادره در دیوان عالی کشور تحت 
بررســی قرار گرفت و احکام تأیید شد. اما قضات 
دیوان عالی کشور پرونده را برای رسیدگی به اتهام 
جنایت بر میت دو متهم به شعبه 11دادگاه کیفری یک 
استان تهران ارسال کردند تا به اتهام تازه آنها رسیدگی 

شود.

تأیید حکم قصاص پسر خاله جنایتکار

  

فرجام هولناک دختر بلندپرواز!
در امتداد تاریکی

اگرچه هنوز در ســال های اول جوانی قــرار دارم اما قصه 
خلافکاری های من مثنوی هفتاد من کاغذ است، چون خیلی 

زود به بیراهه رفتم تا جایی که ... 
زن 2۴ساله که در یکی از پاتوق های سیاه خلافکاری دستگیر شده 
است، با بیان این که اعتیاد، حس مادری را در وجودم کشته بود اما 
اکنون دلم برای فرزندم تنگ شده است، درباره سرگذشت اسف بار 
خود به مشاور و مددکار اجتماعی کلانتری گفت: در یک خانواده 
9نفره و در یکی از شــهرک های اطراف ساری به دنیا آمدم. هفت 
خواهــر و برادرم ازدواج کردند اما مــن که ته تغاری و عزیزدردانه 
خانــواده بودم بعد از پایان مقطع راهنمایی ترک تحصیل کردم و در 
کنار مادرم به امور خانه داری پرداختم. پدرم کشاورز بود و با زحمت 
می توانست با کاشت برنج در زمین کوچکش مخارج زندگی ما را 
تامین کند. با این حال من دختری کنجکاو و بلندپرواز بودم که در 
آرزوها و رویاهای خودم ســیر می کردم. وقتی به سن بلوغ رسیدم 
 دوســتان زیادی پیدا کردم و با آن ها بــه تفریح و خوش گذرانی 
می رفتم. هر پسری که در خیابان به من لبخند می زد یا با جملاتی محبت 
 آمیز سخن می گفت، بلافاصله عاشقش می شدم و با او ارتباط برقرار 
می کردم. بر اثر معاشــرت با دختران و پسران، مصرف حشیش و 
کشیدن سیگار را آغاز کردم. به خاطر کنجکاوی و خوش گذرانی 
هــر نوع ماده مخدری را تجربه می کردم. چند بار نیز به اتهام رابطه 

نامشروع توسط پلیس دستگیر شدم.
 اما باز هم نتوانستم دست از خلافکاری هایم بکشم. به نصیحت های 
هیچ کس نیز گوش نمی دادم و در منجلاب فساد غرق بودم تا جایی 
که دیگر به دختری معتاد و ولگرد تبدیل شدم. حدود دو سال قبل بود 
که از طریق فضای مجازی با پســری اهل یکی از شهرهای مرزی 
خراسان رضوی آشنا شدم. »بهبود« کارگر ساده ساختمانی بود که 
به صورت روزمزدی کار می کرد و ما از طریق تلفن و شــبکه های 
اجتماعی با هم در تماس بودیم. خیلی زود به بهبود نیز دل باختم و 
برای دیدار او، بدون اطلاع خانواده ام از ســاری به خراسان رضوی 
 آمدم. بهبود که مانند من معتاد بــود، در یک خانه مجردی زندگی

 می کرد و از چشــم خانواده اش افتاده بود. من هم در کنار او ماندم 
و هر دو نفر پای بساط مواد مخدر می نشستیم اما زمانی که به طور 

ناخواسته باردار شدم، بهبود با وجود مخالفت شدید خانواده اش با من 
ازدواج کرد. خانواده او که امید داشتند روزی او مصرف مواد مخدر را 
ترک کند و به آغوش خانواده اش باز گردد، بعد از ازدواج مان به کلی 
ناامید شدند و او را برای همیشه طرد کردند، چون معتقد بودند بعد از 
ازدواج با دختری معتاد و فراری دیگر نمی تواند به یک زندگی آرام 
و بی دغدغه باز گردد. به همین دلیل خانواده بهبود ما را مجبور کردند 
برای حفظ آبروی شــان از آن شهر کوچک مهاجرت کنیم.خلاصه 
من و همســرم در حالی به مشهد آمدیم و خانه ای در حاشیه شهر 
اجاره کردیم که دیگر هر نوع مواد مخدر صنعتی را استفاده می کردیم. 
شوهرم نیز گاهی سر گذر می رفت و با کارگری در امور ساختمانی 
سعی می کرد هزینه های مواد مصرفی ما را تامین کند اما درآمد او 
به اندازه مصرف یک وعده من نیز نبود، به همین دلیل من برای تهیه 
مواد مخدر تن به هر کاری می دادم تا جایی که از گدایی کردن و جمع 
آوری ضایعات نیز ابایی نداشتم. در همین روزها بود که دخترم به دنیا 
آمد و همســرم مجبور شد هر روز سر کار برود تا بتواند موادمخدر 
مصرفی مرا تامین کند. ولی چند ماه قبل، زمانی که همســرم روی 
داربست یک ساختمان مشغول نماکاری بود، ناگهان از بالای داربست 
سقوط کرد و به کما رفت. در این شرایط خانواده اش به مشهد آمدند 

و او را به یکی از بیمارستان های شهر محل تولدش انتقال دادند. 
آن هــا حتی دخترم را که نوزادی چند ماهه بود از من گرفتند و به 
شهرستان بردند. با این حال من هیچ مقاومتی نکردم چون نمی توانستم 
از او مراقبت کنم. در واقع حس مادری را از دســت داده بودم و تنها 
با مواد مخدر زندگی می کردم و با آن عجین بودم. بعد از این ماجرا 
در حالی بی کس و بی پول شدم که حتی جمع آوری ضایعات نیز 
به سختی برایم امکان داشت. در این وضعیت و به پیشنهاد یکی از 
دوستانم وارد پاتوقی شدم که محل استعمال موادمخدر و خلافکاری 
بود اما نمی دانســتم ماموران انتظامی مدتی است به خاطر حضور 
ســارقان و رفت و آمدهای مشکوک به آن پاتوق، آن جا را به طور 
غیرمحسوس زیر نظر گرفته اند و زمانی که من وارد آن مکان شدم 
در یک لحظه ماموران کلانتری فیاض بخش از راه رسیدند و همه 
ما را دستگیر کردند. حالا هم فقط دوست دارم یک بار دخترم را به 

آغوش بکشم و...

سرویس حوادث// دختربچه سه ساله گمشده 
اهل شــهر هشــتبندی پس از شش ساعت 
جســتجوی مردمی و گرو های امدادی، پیدا و 

تحویل خانواده اش شد.
فرمانده حوزه مقاومت بســیج امام رضا علیه السلام 
هشــتبندی گفت: این کودک ۳ســاله از خانه خارج 
شــده بود و خانواده  وی بعد از گم شــدنش از مردم 
و گروه های امدادی تقاضــای کمک برای پیدا کردن 

کودکشان کرده بودند.

ســروان مرتضی نیکبختی افزود: بــا تلاش بیش از 
چند صدنفر از نیرو های بسیج، انتظامی، هلال احمر، 
شــهرداری و نیرو های مردمی پس از شــش ساعت 
جسجتو، این کودک ساعت 21 و سی دقیقه در فاصله 
چهار کیلومتری شهر هشتبندی در حالی که زیر یک 
درخت به خواب رفته بود پیدا شــد.وی گفت: به نظر 
می رسد این دختر بازیگوش با دور شدن از خانه راه 
بازگشت را گم کرده و پس از خستگی زیاد به خواب 

رفته بود.

به گزارش خبرگزاری صداوسیما مرکز خلیج فارس، 
ســروان نیکبختی با قدردانــی از گروه های امدادی 
و مردمــی افزود: این دختر پس از پیدا شــدن به تیم 
اورژانس حاضر در محل تحویل داده شــد و پس از 
اطمینان از سلامتی وی به آغوش خانواده اش بازگشت.

سروان نیکبختی از خانواده ها خواست بیشتر مواقب 
کودکان خردســال خود باشند.شهر هشتبندی مرکز 
بخش توکهور و هشتبندی از توابع شهرستان میناب در 

شرق هرمزگان است.

پیدا شدن دختربچه ۳ ساله پس از شش ساعت جستجو در هشتبندی 

سرویس حوادث// قضات دادگاه کیفری استان تهران 
برای دستگیری ســه قاتل فراری از پلیس اینترپل 

درخواست کمک کرد.
رســیدگی به این پرونده از ششــم خرداد ســال 9۴ با 
شکایت زن جوانی به کلانتری 1۳ کرج مبنی بر ناپدید 
شــدن همسرش خسرو آغاز شد. وی به مأموران گفت: 
همسرم دو روز قبل به محل کارش رفت و تا ساعت 9 
شب چندین مرتبه با من صحبت کرد. اما به یکباره تلفن 
همراهش خاموش شد. یک روز بعد مردی ناشناس با من 
تماس گرفت و گفت خسرو را گروگان گرفته و در ازای 
دریافت 1۰۰ میلیون تومان، او را آزاد خواهد کرد.پس از 
اظهارات این زن، ردیابی پلیس برای یافتن  خســرو در 
دستور کار مأموران قرار گرفت تا اینکه مردی افغانستانی 
به نام جمعه در این پرونده دســتگیر شد و اظهار داشت 
که ســه نفر از دوستانش به نام های  وکیل، سعید و زکی، 
خســرو را گروگان گرفته و از خانواده وی 1۰۰ میلیون 

تومان خواسته اند.
در ادامه جمعه به دســتور مأموران پلیس با آنها  تماس 
گرفت و در تماس تلفنی با لهجه غلیظ افغانستانی به آنها 

فهماند که دستگیر شده است. پس از این تماس تلفنی سه 
متهم گریختند  و پلیس نتوانســت ردی از آنها به دست 
بیاورد.جمعه در بازجویی ها گفت: سعید، زکی و وکیل، 
خســرو را کشتند و من فقط در دفن جسد در حصارک 
کرج به آنها کمک کردم. با اطلاعاتی که این مرد به  پلیس 
داده بود، بقایای جسد در بیابان های صفادشت پیدا شد. 
پزشــکی قانونی علت فوت را ضربات متعدد به سر و 
خفگی اعلام کرد و با گذشت چند ماه از این ماجرا، تلاش 
پلیس برای ردیابی ۳ متهم فراری به نتیجه نرسیده و روشن 
شد آنها احتمالاً به افغانستان گریخته اند. به این ترتیب برای 
جمعه و ۳ متهم فراری به صورت غیابی  به اتهام مشارکت 
در قتل کیفرخواست صادر و پرونده به شعبه 1۷ دادگاه 
کیفری تهران فرستاده شد. در جلسه محاکمه  پدر و مادر 
قربانی و همسر وی که قیم پسر خردسالش است، برای 

هر ۴ متهم درخواست قصاص کردند.
پس از آن جمعه به جایگاه رفت و ضمن انکار اتهام قتل 
گفت: ساعت 12 شب بود که سعید با من تماس گرفت و 
از من خواست تا به صفادشت بروم. وقتی به آنجا رفتم، با 
او و زکی و وکیل روبه رو شدم. جسد یک مرد ناشناس که 

دست و پایش با طناب  بسته شده بود، در صندلی عقب 
پراید سعید قرار داشت. من  از دیدن جسد ترسیدم او گفت 
سر خرید ۳۰ کیلوگرم تریاک با خسرو درگیر شده و آنها، 
او را کشــته اند.در پایان جلسه  قضات دادگاه وارد شور 
شدند و هر یک از متهمان را به قصاص و هفت سال زندان 
محکوم کردند. این حکم برای ۳ متهم فراری نیز به صورت 
غیابی صادر شد.اما جمعه به حکم صادره اعتراض کرد و 
پرونده در شعبه 2۴ دیوان عالی کشور تحت رسیدگی قرار 
گرفت. قضات دیوان عالی کشور حکم صادره را نقض و 
اعلام کردند با توجه به متواری بودن ۳ متهم پرونده، دلایل 
کافی برای مجرم بودن جمعه وجود ندارد و به نظر می رسد 
اتهام وی شرکت در اخفای جسد و دفن غیرمجاز باشد. 
با شکسته شدن حکم قصاص جمعه، پرونده به شعبه 11 
دادگاه کیفری تهران فرســتاده شد تا بار دیگر به پرونده 
رسیدگی شود. قضات شعبه 11دادگاه کیفری یک استان 
تهران پس از بررسی پرونده، دستور دادند تا با هماهنگی 
سفارت افغانستان، تلاش پلیس اینترپل برای ردیابی ۳ 

متهم فراری از سر گرفته شود.

پلیس اینترپل در جست و جوی ۳ قاتل فراری

که  کارگر رستوران  سرویس حوادث// 
در جنایتی شــبانه، زنی افغانستانی را 
به قتل رسانده بود با رضایت اولیای دم 
و تلاش واحد صلح و سازش دادسرای 
امور جنایی تهــران از قصاص رهایی 

یافت.
19 دی ســال 9۵، مرد میانسالی با پلیس 
تماس گرفت و از قتل همسرش خبر داد، 
او گفت: من شب ها سر کار می روم، صبح 
که به خانه آمدم از همسرم خبری نبود. در 
حالی که داشتم اتاق ها را می گشتم ناگهان 
پاهای همســرم را دیدم کــه از زیر تخت 
بیرون زده بود؛ وقتی او را بیرون کشــیدم 
شوکه شدم چرا که دست و پاهایش را بسته 
بودند و ســر و صورتش خونی بود، آثار 

خون روی دیوارها هم دیده می شد.
با تماس ایــن مرد، تیم جنایی راهی محل 
حادثه شــده و در نخستین بررسی ها قتل 

زن میانســال تأیید شــد. معاینات اولیه 
متخصصان پزشــکی قانونی نشان می داد 
که این زن ۵۰ ســاله بر اثر خفگی به قتل 

رسیده است.
گوشی تلفن همراه و طلاهای زن میانسال 
به نام رویا نیز ســرقت شده بود. از آنجا که 
درهــای ورودی خانه ســالم بود احتمال 
وقوع قتل از سوی یک آشنا قوت گرفت 
و در تحقیقات اولیه، همســر رویا به عنوان 
نخســتین مظنون پرونده بازداشت شد اما 
مدارک و شــواهدی به دست آمد که نشان 

می داد وی در این جنایت بی گناه است.
بدیــن ترتیــب او آزاد شــد و در ادامه 
بررســی ها، تیم جنایی ردپای مرد جوانی 
را در پرونده به دســت آوردند. مرد جوانی 
به نام هرمز که در رســتورانی مشــغول به 
کار بــود و آخرین بار بــا مقتول تماس 
داشــت.هرمز بازداشت شــد اما در حالی 

که منکر قتل بــود تناقض گویی های وی 
و اظهــارات همکارانش در این خصوص 
که شــب جنایت وی در رســتوران نبوده 
و ســاعت ۳ بامداد برگشته است همچنین 
هذیان گویی های عجیــب وی در خواب 
که از یک جنایت خبر می داد باعث شــد 

تا متهم ۳2 ساله راز جنایت را برملا کند.
او گفت: حدود ســه ماه قبل با رویا آشنا 
شــدم. اوایل به من گفت که مجرد است، 
من هم به او علاقه مند شدم اما وقتی گفت 
متأهل است و نمی تواند با من ازدواج کند 

خیلی عصبانی شدم.
شب حادثه ماده مخدر شیشه مصرف کرده 
بودم، به خانه رویــا رفتم تا با او صحبت 
کنم کــه دعوایمان شــد. در این درگیری 
سرش را چندین بار به دیوار کوبیدم و بعد 
از بستن دســت و پایش او را خفه کردم. 
بعــد هم طلاها و گوشــی تلفن همراهش 

را ســرقت کردم و آنهــا را فروختم و در 
ازایش مواد خریدم.پس از بازداشت متهم، 
مأموران در بررسی ســوابق وی دریافتند 
وی ســابقه کلاهبرداری پیامکی نیز دارد. 
او با ترفند ارســال پیامک برنده شدن در 
مســابقات رادیویی و تلویزیونی، دست به 
کلاهبــرداری زده بود و مدعی بود که این 
کار را به خاطر مقتول و خواسته های زیاد 

او انجام داده است.
بدین ترتیب پس از محاکمه هرمز، وی به 
اتهام قتل عمدی رویا به قصاص و به خاطر 
کلاهبرداری، سرقت و ضرب و جرح این 

زن به دیه و زندان محکوم شد.
اما مدتی بعد از محاکمه، خانواده مقتول با 
تلاش واحد صلح و سازش دادسرای امور 
جنایی تهران و به خاطــر رضای خدا از 
قصاص او گذشت کردند. متهم با پرداخت 
دیه، از قصاص رهایی یافت، اما از آنجایی 
که به 1۵ سال حبس نیز محکوم شده بود، 
همچنان در زندان به ســر می برد تا مدت 

محکومیتش به پایان رسد.

قاتـــل زن افغانستانی از چوبه دار نجات یافت

ســرویس حوادث// رئیس بیمارستان 
سوانح و سوختگی اهواز روند درمانی سه 
معلم و سه دانش آموزی را که در حادثه 
آتش سوزی مدرسه کانکسی در منطقه 
چشمه شیرین بخش سردشت دزفول 
دچار سوختگی شده بودند، تشریح کرد.

دکتر پیمان نجاتی درباره وضعیت جسمانی 
این ۶ معلــم و دانش آموز گفــت: »این ۶ 
مصدوم به بیمارســتان سوانح و سوختگی 
آیت الله طالقانی اهواز منتقل شدند. روزهای 
اول یکی از معلمان با رضایت شــخصی به 
یکی از بیمارستان های اصفهان اعزام شد و 
در حال حاضر سه دانش آموز و دو معلم در 
بیمارستان طالقانی اهواز بستری هستند. دو 

دانش آموز که دچار سوختگی ۸۵ درصدی و 
دیگری ۵۷ درصدی شده و یک معلم که ۳۷ 
درصد سوختگی دارد در بخش مراقبت های 
ویژه بســتری هســتند و یک معلم و یک 
دانش آموز دیگر نیز در بخش ســوختگی 
مردان هســتند و حال عمومی خوبی دارند، 
اما درباره وضعیت آنهــا در آینده نمی توان 
نظری داد. «این حادثه شامگاه دوشنبه 29 
دی رخ داد و ۳ معلــم به نام های حســین 
رضائی میرقائد، علی مرادی و مجید ایسپره 
و ۳ دانش آموز 1۴ ، 1۶ و 1۷ ســاله بر اثر 
آتش سوزی مصدوم شدند.در همین رابطه 
حاجی میرزایی، وزیــر آموزش و پرورش 
گفت: این یک حادثه بود و ممکن اســت 

در هر زمانی و در هر نقطه از کشــور چنین 
حادثه ای اتفاق بیفتد. ما اولویت اول ما این 
است که همه دانش آموزان از امکان آموزش 
برخوردار باشند حتی اگر در چادر یا کانکس 
و واحد استیجاری است. در درجه اول باید 
اطمینان یابیم هیچ دانش آموزی از آموختن 
محروم نخواهد شــد؛ در گام دوم باید برای 

اصلاح فضای آموزشی اقدام کنیم.
در ادامــه وزارت آمــوزش و پرورش نیز 
اطلاعیــه ای صادر کرد. در بخشــی از این 
اطلاعیه آمده اســت: »ایــن حادثه   بر اثر 
برخورد صاعقه به کانکس محل اســکان 
فرهنگیان  رخ داد که ســه نفر از معلمان در 
منطقه چشمه شــیرین و کنگرستان بخش 

سردشت دزفول دچار سوختگی شدند. یکی 
از فرهنگیان آســیب دیده در این حادثه از 
معلمان عشایری و دو نفر دیگر نیز از معلمان 
روستایی بودند که شب حادثه برای اقامت 

در این کانکس مستقر شده بودند.
وزیر آموزش و پــرورش به کورش مؤدت 
- مدیرکل آموزش و پرورش خوزستان - 
مأموریت داد که این موضوع را مورد پیگیری 
جدی قــرار دهد. در عین حــال مدیرکل 
آموزش و پرورش خوزســتان به نیابت از 
وزیر آموزش و پرورش مأموریت یافت که 
نسبت به انتقال یکی از فرهنگیان آسیب دیده 
در این حادثه با رضایت خانواده ایشــان به 
بیمارستان ســوانح سوختگی اصفهان اقدام 
کند.وزیر همچنین در نشست شورای معاونین 
اداره کل آمــوزش و پرورش خوزســتان 
خواهان بررســی دقیق و کارشناســی این 

موضوع با قید فوریت شد.

آخرین وضعیت مصدومان حادثه مدرسه کانکسی در دزفول 

سوختگی ۳ دانش آموز و ۳ معلم

طرح: علیرضا  بهاری
سرویس حوادث// رئیس پلیس آگاهی هرمزگان 
گفت: یکی از اعضای باند ۳ نفره سارقان منازل، 

در بندرعباس دستگیر شد. 
آگاهی  پلیس  رئیــس  کرمی  ســرهنگ عبدالمجید 
هرمزگان گفت: متهم به ۸ فقره ســرقت از منازل در 
بندرعباس با همدســتی دو نفر دیگــر اعتراف کرده 
است.ســرهنگ عبدالمجید کرمی افزود: ارزش اموال 
ســرقت شــده از منازل ۴۰ میلیارد ریال است.وی 
گفت: ماموران اداره مبارزه با ســرقت پلیس آگاهی 

از روی مشخصات ظاهری ســارقان و خودرو پژو 
۴۰۵، متهمــان را در جاده بندرعباس - حاجی آباد 

شناسایی کردند.
رئیس پلیس آگاهی هرمزگان گفت: در بازرســی از 
این خودرو، شمار زیادی لباس و کفش های ورزشی 
ســرقتی کشــف شــد.به گزارش خبرگزاری موج، 
ســرهنگ عبدالمجید کرمی افــزود: تلاش ماموران 
برای شناسایی و دستگیری دو متهم دیگر که به همراه 

اموال مسروقه متواری هستند، ادامه دارد.

دستگیری یکی از اعضای باند سارقان منازل در بندرعباس
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 آتش از بین برنده مواد آلی خاک می باشد  
بجای آتش زدن پسماندهای کشاورزی، آنها را دفن کنیم

روابط عمومی اداره کل
منابع طبیعی و آبخیزداری هرمزگان

هم استانی های عزیز ، کشاورزان و مرتعداران گرامی برای جلوگیری از آتش سوزی جنگل ها و مراتع یادمان باشد :

خبری

 توزیع2۶ میلیون لیتر مواد سوختی
 توسط تعاون روستایی بندرعباس

 ســعیده دبیری نژاد سرویس شهرستان// سرپرســت اداره تعاون 
روستایی شهرســتان بندرعباس از توزیع بیش از 2۶میلیون لیتر مواد 
سوختی شامل گازوئیل، بنزین توســط این شبکه تعاونی خبر داد.به 
گزارش خبرنگار دریا، عیســی برخورداری پور گفت: از ابتدای سال 
تاکنون 2۸ میلیون و ۷۰۰ هزار لیتر مواد سوختی شامل 1۰ میلیون و 
2۰۰ هزار لیتر بنزین، 1۸ میلیون و ۵۰۰ هزار لیتر  گازوئیل توزیع شده 
اســت.وی بیان داشت: حدود  2۶ فروشگاه مواد سوختی و۷ جایگاه 
توزیع بنزین تحت مدیریت تشــکل های تعاون روســتایی شهرستان 
بندرعباس مشغول به فعالیت می باشند.برخورداری تصریح کرد: ارزش 
مواد ســوختی توزیع شــده بیش از 21۵ میلیارد و۳۵۵ میلیون ریال  

می باشد.

توزیع 1۹هزار تن نهاده های دامی
 در بندرعباس

 ســعیده دبیری نژاد سرویس شهرستان// سرپرســت اداره تعاون 
روستایی شهرستان بندرعباس از توزیع بیش ا ز 19 هزار تن نهاده های 
دامی در نه ماهه اول سال 99 توسط شبکه تعاون روستایی شهرستان 
بندرعباس خبر داد.به گزارش خبرنگار دریا،  عیسی برخورداری پور 
درجلســه کمیته شهرستان بندرعباس گفت: با هماهنگی های صورت 
گرفته با مراکز فروش نهاده های دامی در راستای تنظیم بازار در بیشتر 
نقاط روستایی انجام گرفت و با توجه به وظیفه خود در جهت خدمت 
رســانی به جامعه روســتایی و با بهره گیری از امکانات موجود19 
هزار۷9۷ تن نهاده های دامی میان دامداران و کشــاورزان توزیع کرده 
اســت.وی افزود: این نهاده های  دامی شــامل 2 هزار ۳۷1 تن جو، 
1۷هزار۴2۶ تن سبوس، بین روستائیان تحت پوشش این شبکه  توزیع 
شده است.برخورداری پور تصریح کرد: مجموع ارزش نهاده های دامی 

توزیع شده بالغ بر۴۰ میلیارد و ۵۴۴ میلیون هزار ریال می باشد.

تک برگی شدن اسناد دفترچه ای اراضی 
حریم دریای منطقه حمیران بندرلنگه

  طیبه احمدی ســرویس شهرســتان// رئیس اداره منابع طبیعی و 
آبخیزداری شهرســتان بندرلنگه از صدور ســند تک برگی )کاداستر( 
اراضی حریــم ۶۰ متری خلیج فارس واقع در پلاک معدن نمک بلور 
چاه های حمیران از بخش مرکزی خبر داد.به گزارش خبرنگار دریا؛ 
علی ملایی ماران گفت: ســند تک برگی معــدن نمک بلور چاههای 
حمیران، پلاک 2۷۶2۸ اصلی با مســاحت 2۵۸ هزار و ۰9۰ مترمربع 
صادر گردیده اســت.وی صدور سند ســند تک برگی )کاداستر( را از 
برنامه های مهم اداره منابع طبیعی عنوان کرد و گفت: در این طرح اسناد 
دفترچه ای به نقاط  uTM با مشخصات طول و عرض جغرافیایی در 
سامانه ثبت اسناد ثبت و سند تک برگی برای عرصه ها طبیعی صادر 

می شود تا بتوان در اسرع وقت پاسخگوی متقاضیان باشیم.

 طب سنتی در شهر جناح در بستر زمان

) قسمت اول(
گرو ه گزارش// مناطق خلیج فارس و کرانه ها، پسکرانه 
ها، دشــت و کوه های آن، مکان مناسبی برای رویش 

گیاهان دارویی می باشد.
 رویــش این گیاهان در تمامی طول ســال به ویژه در فصل 
 زمســتان و بهار بوده و افراد محلی وقتــی به کوه و صحرا

 مــی رفتند، گیاهــان دارویی را چیده و در خانه خشــک 
 نمــوده و در ظروف مختلف قرار می دادند. شــهر جناح در 
پســکرانه های خلیج فارس دارای دشت وسیعی بوده است 
که گیاهان دارویی زیادی هم در این دشــت می روییده است 
و کــوه های جناح نیــز مکان خوبی بــرای رویش گیاهان 
دارویی بوده اســت. در گذشــته های دور در شــهر جناح 
همانند ســایر شــهرهای جنوب ایران پزشــک و درمانگاه 
وجــود نداشــت و بســیاری از بیماری ها توســط طبیبان 
 محلی و به عبارتی افراد محلی رفع می شــد. افراد کهنسال 
خانواده ها در بســتر زمان یاد گرفتــه بودند که چه داروی 
گیاهی برای چه نوع بیماری مناســب است و تجربیات خود 
را به نســل های بعد نیز منتقل می کردند و درمان نسبی هم 
به وسیله این داروهای محلی صورت می گرفت. افراد محلی 
به خوبی می دانستند که در چه موقع روز و چندبار باید این 
داروهای گیاهی را استفاده کنند. شاید داروهای گیاهی اثرات 
فوری داروهای کنونی را نداشــت، اما در نوع خودشان و با 
توجه به جامعه آن زمان بسیار مفید بودند. هنوز هم بسیاری 
از افراد از داروهای گیاهی برای درمان اســتفاده می کنند و 
استفاده از داروهای گیاهی توسط افراد کهنسال بیشتر است. 
این نوشتار که با حمایت های فرهنگی شورای اسلامی شهر 
جناح و شــهردار فرهنگ دوست و پر تلاش این شهر جناب 
آقای مهندس محمد جلالی به رشــته تحریر می آید در نظر 
دارد به نقش طب سنتی در سلامت مردم شهر جناح پرداخته 
و نشــان دهد که شــیوه درمان در طب سنتی به چه صورت 
بوده و چه داروهای گیاهی برای طب سنتی در جناح استفاده 

می شده است.
طب ســنتی درمان بیماران از طریق گیاهان دارویی درشهر 
جناح در ادوار متعدد تاریخی رایج بوده اســت. سئوالی که 
همواره به ذهن متبادر می شــود این است که چه گیاهانی در 
طب سنتی مردم شهر جناح اســتفاده می شده است و شیوه 
استفاده از گیاهان دارویی برای درمان بیماران به چه صورت 
بوده است. در بســیاری از موارد چند گیاه دارویی را با هم 
مخلوط می کردند تا اثرات درمانی آن بیشتر گردد. در خانه 
های جناح صندوقچــه ای به گیاهان دارویی اختصاص پیدا 
می کرد و در بســیاری از موارد ایــن گیاهان دارویی را در 
شیشــه های در طاقچه اتاق ها نگهداری می کردند. بیشــتر 
مشــکلات مردم در آن زمان ها چــون از آب برکه که گاها 
غیر بهداشــتی بوده و کلرینه نمی شــد اســتفاده می کردند، 
نفخ شــکم و شــکم درد بود که با داروهای گیاهی خاصی 

کــه در ادامه به آن پرداخته می شــود، درمــان می گردید.
البته در دوران گذشــته در شهر جناح چون مردم از غذاهای 
طبیعی اســتفاده نموده و تحرک زیادی داشتند، بیماری هایی 
چون چربــی خون، قند خون و غیره نســبت به اکنون کمتر 
بوده اســت. اما بیماری های عفونی و غیره بیشتر شایع بود. 
در هــر صورت طب ســنتی با تمام فراز و فــرود آن برای 
مردم شــهر جناح همانند سایر نقاط کشــور در بستر زمان 
 مفید بوده اســت. در طب ســنتی از گیاهان دارویی استفاده

 می شــد که بیشــتر آن ها در مناطق اطراف و دشت جناح 
روییده می شــد و در بسیاری از موارد نیز از گیاهان دارویی 
که از شــهرهای اطراف آورده می شد، اســتفاده می گردید. 
طبیان محلی به خوبــی واقف بودند که چه نوع گیاه دارویی 
برای چه ســنی مفید اســت و اندازه این داروها نیز در وقت 
استفاده مهم بوده اســت. البته در برخی از موارد اشتباهاتی 
نیــز در مورد تجویز داروهــای محلی صورت می گرفت که 
ممکن بود بیمار را با مشــکلاتی مواجه سازد. چون مواردی 
پیش می آمد که مشــخص نبود، فرد به چه نوع بیماری مبتلا 
شده است. افراد حاذقی نیز پیدا می شدند که قدرت تشخیص 
آن ها در تعیین نوع بیماری بســیار خوب بود. معمولا مردم 
 شــهر جناح به خوبی طبیبان محلی داخل شــهر را به خوبی

 می شــناختند و بر اســاس تجربه می دانستند که به نزد چه 
طبیبی مراجعه نمایند. داروهای گیاهی که مورد استفاده قرار 
می گرفت هر کدام دارای خواص ویژه ای بود که در در ادامه 
برخی از ان ها پرداخته شده و خواص درمانی آن ها نیز مورد 

بررسی قرار می گیرد.
آویشــن: آویشن از گیاهان شــفا بخش است که در معالجه 
بیماری های مختلف مورد استفاده قرار می گیرد و در بیشتر 
مناطق جنــوب ایران و اطراف جناح می روید. این گیاه ضد 
درد وتشــنج اســت و خون را به جریان می اندازد. هوش و 
قــوه ادراک را زیاد می کند، قابض و مقوی اســت و برای 
نارسایی کبد مفید است. آویشن در عفونت های ریوی، زکام، 
برونشیت،آنژین، ســوهاضمه، دل درد، ورم امعاء نیز مصرف 
می شود) افشــار سیستانی، 1۳۶9،ص۶۷2-۶۷1( و این ها 
بیمــاری هایی بود که در جنوب ایران و و شــهر جناح  در 

گذشته بسیار شایع بود.
مور)Morr(: مور گیاهی اســت با برگ های ریز و پرزدار و 
طعم تلخ که برای رفع تب مصرف می شــود و طرز تهیه این 
دارو به این صورت است که برگ خشک مور را در هاون می 
کوبند و قطره قطره آب به آن اضافه می کنند تا مایعی ســبز 
رنگ به دست آید. سپس از آن مایع سبز رنگ را با صافی یا 
پارچه ایی نازک صاف می کنند و قبل از صبحانه آن را میل 

می کنند) سعیدی،1۳۸۶،ص۴۰۴(
 الیه: گیاه الیه) مریم گلی( که بیشتر در برخی از نقاط جنوب 
ایران به صورت خودرو می روید. برای درمان تشــنج، تب، 
نقرس، رماتیسم، سرگیجه، میگرن، کم کردن قند خون و ضعف 
معده  مفید است. برای معالجه معده، تب، رماتیسم 1۵ تا ۳۰ 
گرم برگ گیــاه را در یک لیتر آب دم می کنند و پس از هر 
غذا یک استکان میل می کنند برای شستشوی زخم نیز 1۵ تا 

۳۰ گرم برگ آن را در یک لیتر آب جوشانده و پس از سرد 
شــدن محل زخم را می شویند) افشار سیستانی ، 1۳۶9،ص 

۶۷۴-۶۷۳( از این گیاه بعضا در جناح هم استفاده می شد.
- مــورت)MurT(: ایــن گیــاه دارای برگ هــای ضخیم 
و خاردار اســت و گل و میوه آن را جوشــانده تا به شــیره 
تبدیل شــود و از شــیره آن برای دل درد و دل پیچه کودک 
 و گلــو درد و ورم معده و ورم لوزه به کار می رود. همچنین

 بــرگ های آن را داغ کرده و بــر روی زخم هایی که هنوز 
دهان باز نکرده اند، می گذارند. )ســعیدی، 1۳۸۶،ص۴۰۵-

۴۰۴( - بوماداران: این گیاه در بیشــتر مناطق شمالی خلیج 
فارس و اطراف جناح به صورت خودرو می روید. بوماداران 
دارای شــاخه های باریک و برگ های ریز بوده و گل های 
سفید یا صورتی چتری مانند است و قسمت مورد استفاده این 
گیاه سرشاخه گلدار و برگ آن است که طعم تلخ و بوی قوی 
دارند. در سده های نخســتین از بوماداران برای بند آوردن 
خون و علاج زخم هایی که با خونریزی همراه بود، اســتفاده 

می شد و به آن اعتقاد زیادی داشتند.
- آرور:areure: آورد یا ام غیلان یا خارشــتر، این درختچه 
دارای خــار )تیغ( بوده از این گیاه بــرای درمان کلیه دردها 
 اســتفاده می شــود. به اینصورت که از گیــاه معجون تهیه 
می کنند که به آن عرق خارشــتر نیز می گویند و آن بســیار 
تلخ است و به مصرف می رسانند) سعیدی، 1۳۸۶،ص۴۰۵( 
خارشتر در بیشتر مناطق جنوب و از جمله اطراف جناح می 
روید. با توجه به ســوزنی شکل بودن آن برای رویش نیاز به 

آب زیاد ندارد.
- برنجاســف)گل پلنکــو(: ایــن گیاه در ســواحل خلیج 

فارس می روید. برنجاســف گیاهی اســت به ارتفاع 2 تا ۴ 
 متــر و دارای طعم  تلخ و بوی قوی، بــرگ های آن دارای

 بریدگی های عمیق اســت. این گیاه در تقویت بدن، تقویت 
معده، زیاد کردن ادرار، اســتفراغ هــای عصبی موثر بوده و 
در درمان صرع، تشــنج، هیستری و دردهای عصبی اثر شفا 
بخشــی دارد. دردهای  رماتیســمی را نیز تسکین می دهد. 
برای درمان هیســتری و دردهای عصبی 1۵ گره گرد ریشه 
گیاه را با ۳۰ گرم شکر مخلوط نموده صبح، شب و ظهر یک 
قاشــق چای خوری میل می نمایند و برای تسکین دردهای 
رماتیسمی 2تا ۳ مشــت گیاه را در 12 لیتر آب جوشانده و 
حاصل آن را داخل وان حمام ریخته مدتی در آن استراحت 
می کنند) افشار سیستانی، 1۳۶9،ص۶۷۷( این شیوه درمان 
در جناح و سایر مناطق خلیج فارس استفاده می شده است. 
- بــروج)Boruj(: این گیــاه دارای دانه های ریز اســت و 
برای درمان ســرماخوردگی و تنگی نفــس به کار می رود 
و شــیوه اســتفاده از آن به این صورت اســت که دانه ها را 
در یک لیــوان آب گرم ریخته و پس از شــیرین کردن آن 
را استفاده می کنند) ســعیدی، 1۳۸9،ص۴۰۶(. این گیاهان 
دارویی کمابیش در شهر جناح مورد استفاده قرار می گرفت. 
اســتفاده برخی از آن ها مانند آویشن و خارشتر ممکن بود، 
بیشتر باشــد. اما افراد حاذقی بودند که از تمامی این داروها 
محلی بــه خوبی برای درمان بیماران اســتفاده می کردند و 
 اثر بخشــی آن ها نیز زیاد بوده است. در نوشتار آتی تلاش 
می گــردد به گیاهان دارویی دیگری کــه در جناح در طب 
سنتی مورد اســتفاده بوده و خاصیت دارویی آن ها پرداخته 

شود.
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قاسم گلســتانی ســرویس شهرستان// 
سومین جلسه ستاد ساماندهي امور جوانان 
شهرستان پارسیان با دستور اشتغال زایي به 
ریاست معاونت سیاسي و امنیتي فرمانداري 
شهرستان در سالن بریفینگ فرمانداري با 
حضور اعضاء ســتاد و جمعي از معتمدین و 

صاحب نظران تشکیل شد.
به گزارش خبرنگار دریا، ابتداء قنبر زادگان رئیس 
اداره ورزش و جوانان و دبیر ستاد راهکارهایي به 
منظور اشتغال جوانان ارائه نمود. وي موارد ذیل 

را خواستار شد.
1-طرح هاي اشتغال زا فرهنگ سازي و اطلاع 
رســاني شــود2-چاره جویي براي برون رفت 
از ضامــن کارمند یا ضمانت براي وام گیرندگان 
۳-اولویت براي پرداخــت وام ها به طرح هاي 
جوانان  ۴-فرهنگ سازي براي اشتغال غیر پشت 
میز نشــیني و پرداختن به فن و حرفه  برخي از 

اعضاء و صاحب نظران پیشنهادات خود را ارائه 
نمودند .نماینده جوانان حمید باقري هم از عدم 
بکارگیري بومیان در تورهاي گردشگري که به 
شهرستان سرازیر میشــوند انتقاد کرد و انتخاب 
لیدر یا راهنماي محلي را مورد تاکید قرار داد.وي 
هم چنین از نبود بیمه بعضي از جوانان شاغل در 
سطح شهرستان گلایه کرد .دهدار رئیس اداره کار  
شهرستان هم از راه اندازي انجمن صنفي کارگران 
در شهرستان براي اولین بار خبر داد. وی گفت: 
حوزه راهنماي اشتغال زایي و حمایت راه اندازي 
کرده ایم و آمادگي هرگونه راهنمایی براي ارباب 
رجوع را داریم. وي از راه اندازي دفتر مشــاوره 
شــغل یابي هم درآینده نزدیک خبر داد.دهدار 
گفت: کمیته امداد در سال گذشته بیش از ۸میلیارد 
تومان وام جهت اشــتغال به واجدین شــرایط 
پرداخت کرده ودر بخش صنعت و خدماتي بانک 
هــاي عامل بیش از ۳۰ میلیارد تومان به منظور 

اشتغال پرداخت شــده است . دهدار از پرداخت 
۳۰ درصد حداقل حقوق بابت بیمه دستمزد بمدت 
یکسال براي کارگران کمتر از لیسانس و پرداخت 
بیش از سه سال براي دارندگان لیسانس به بالا 
از سوي دولت خبر داد . در این جلسه همچنین 
درویشي رئیس مرکز فني و حرفه اي شهید بهمني 
گفت: آمادگي ارائه آموزش هاي فني و حرفه اي 
متعاقب با صنعت روز را در شهرســتان پارسیان 
داریم و نصیریان رئیس کمیته امداد امام خمیني 
)ره( شهرستان پارسیان هم از اخذء مجوز مرکز 
نیکوکاري کار آفریني براي شهرستان خبر داد. وي 
گفت: برای وام هاي اشتغال زایي ضامن کارمند 
نیاز نیســت و با ضامن کاسب انجام مي گیرد و 
از پرداخت وام به طرح هاي دانش بنیان حمایت 
کرد. مرادي ریئس صندوق کار آفریني )مهر رضا( 
هم از پرداخت وام 2۵۰میلیــون توماني  براي 
روســتاییان تحت عنوان صندوق خرد  )محلي(

تحت عنوان پرداخت وام بسیج سازندگي روستاها 
خبــر داد.در ادامه نیز محمــود نصوري رئیس 
دانشگاه آزاد پارسیان سخناني در رابطه با اشتغال 
جوانان تشریح نمود .محمود نصوري گفت: نفت و 
گاز صنایع پایداري نخواهند بود. وی از صنعت 
گردشگري بعنوان بهترین صنعت یاد کرد.و از نبود 
زیر ساخت براي گردشگران انتقاد کرد و گفت: 
شهرستان پارسیان باید بیشتر معرفي شود و هم 
چنین از منابع آب زیر زمیني این شهرستان باید 
استفاده ي بهینه شود. وی کشت گلخانه اي مورد 
تاکید قرارداد. در پایان رحیمي معاون سیاســي 
وامنیتي فرمانداري و ریئس جلسه گفت: مشوق 
هاي لازم باید توســط متولیان امر بخود رنگ 
بگیرد تا مردم بیشتر در جریان باشند، وی گفت: 
شهرستان فاقد سند آمایش است. وي ضمن تاکید 
بر تهیه سند آمایش گفت: تهیه سند آمایش همه 
وظایف ها در چارچوب قانون مشخص و معین 
اســت و کار و فعالیت براي همه ي دستگاه ها 
تســهیل میکند.  وی بر نتیجه گرایي و راهکار 
کاربردي را بر همگان تاکید نمود و اجرایي کردن 
ماده ۸۰ برنامه توســعه را به متولیان امر یاد آور 

شد .

رئیس دانشگاه آزاد پارسیان انتقاد کرد

نبود زیر ساخت  مناسب براي گردشگران در پارسیان 

  
 آگهی ماده ۱۰آئین نامه قانون ساماندهی باقیمانده پلاک ۱۷ -اصلی واقع در زیارتعلی رودخانه 

ملک ذیل در اجرای ماده ۴ و تبصره 1قانون الحاق موادی به قانون ساماندهی و حمایت از تولید و عرضه مسکن درخواست ثبت به عمل آمده وآرای آن در 
هیات موضوع ماده 7 آیین نامه اجرایی قانون مزبور صادر گردیده است لذا به استناد ماده 1۰ قانون اخیرالذکر یک نوبت آگهی می گردد تا چنانچه شخصی 
نسبت به املاک مندرج در این آگهی اعتراضی داشته باشد اعتراض خود را ظرف مدت ۲۰ روز از تاریخ انتشار آگهی به صورت مکتوب به اداره ثبت اسناد و 
املاک رودان تسلیم نماید و ظرف یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض خود به مرجع ثبتی دادخواست خود را به مرجع ذی صلاح قضایی تقدیم وگواهی تقدیم 
دادخواست را به اداره ثبت اسناد و املاک رودان تسلیم نمایددر صورت عدم وصول اعتراض در موعد مقرر و یا تحویل گواهی عدم تقدیم دادخواست به 
اداره  مزبور عملیات ثبتی با رعایت مقررات تعقیب خواهد شد مضافاً صدور سند مالکیت مانع مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود 1-جواد شیبانی فرزند 
ابراهیم به ش ش۴76 ششدانگ یکباب مغازه به مساحت 1۵ /۴1 متر مربع قطعه اول تفکیکی واقع در زیارتعلی رودان با حدود اربعه شمالا ۵۰ /۹ متر دیوار 

اشتراکی شرقا بطول ۳6 /۴ متر درب و دیواریست به پیاده رو خیابان جنوبا بطول ۵۰/ ۹ متر دیوار به دیوار باقیمانده پلاک 17 غربا بطول ۳۰ /۴ متر دیواریست به باقیمانده  حقوق 
ارتفاقی ندارد . 1۵7/م الف

یحیی شیروانی باغبوئیه
 رئیس ثبت اسناد و املاک شهرستان رودان

قوه قضائیه 
سازمان ثبت اسناد و املاک کشور 

امــلاک  و  اســناد  ثبــت  کل  اداره 

      آگهی  حصر وراثت  
خانم ناز ملک نظری فرزند مهدی به شماره ملی  ۵1۰ 88۹ 86۹ ۵  شرح دادخواست به کلاسه ۳۴/ ۹۹ سردشت از این شورا درخواست 
گواهی حصر وراثت نموده و چنین توضیح داده که همسرش مرحوم محمد نظری فرزند مراد به شماره ملی ۵۰۲ 88۹ 86۹ ۵ متولد 1۲/ 8 
/1۳۲۵ در تاریخ ۲/ 1۳۹۹/7 بدرود زندگی گفته ورثه حین الفوت آن مرحوم منحصر است به 1-ناز ملک نظری فرزند مهدی به شماره ملی 
۵1۰ 88۹ 86۹ ۵   ۲-مهدی نظری فرزند محمد به شماره ملی 7۳1 6 6۰۰۰ ۵8  ۳-محسن نظری فرزند محمد به شماره ملی 7۲1 6 6۰۰۰ 
۵8 ۴-میر خاتون نظری فرزند محمد به شماره ملی 671 8۹1 86۹ ۵  ۵-گراناز نظری فرزند محمد به شماره ملی 66۳ 8۹1 86۹ ۵ 6-گل 
بی بی نظری فرزند محمد به شماره ملی  ۵77 ۹8۰ 86۹ ۵  7-رقیه نظری فرزند محمد به شماره ملی ۵8۵ ۹8۰ 86۹ ۵  8-فاطمه نظری 

فرزند محمد به شماره ملی ۵11 8۹۲ 86۹ ۵ اینک با انجام تشریفات مقدماتی  درخواست مزبور  رایک نوبت به مدت یک ماه آگهی  می نماید تا هر کسی اعتراضی 
دارد و یا وصیتنامه از متوفی نزد او باشد از تاریخ نشر آگهی ظرف یک ماه به شورا تقدیم دارد و الا گواهی صادر خواهد شد .

مسئول شورای حل اختلاف شهرستان بشاگرد
محسن چابک

قوه قضائیه 
دادگستری جمهور ی اسلامی ایران

شهرستان//  سرویس  درساره  امین 
فرمانداربنــدر خمیر  بــا همراهی 
مدیرکل راه و شهرسازی و بخشدار 
رویدر از ورودی بخش رویدر و چند 
نقطه از راه های روســتایی در این 

بخش بازدید کرد.
فرمانداربندر خمیر درباره این بازدیدها 
اظهار کرد:با توجه به پیشنهاد بخشدار 
این بخش در خصوص احداث تقاطع 

رویدر  بخش  ورودی  در  غیرهمسطح 
واقع در محور کهورســتان به لار ، از 
این مســیر بازدید و از مدیرکل راه و 
شهرســازی استان خواســته شد در 
شــروع به کار عملیات احداث تقاطع 
غیر همسطح در این مسیر تسریع شود.
وی افزود:در این ســفر مدیرکل راه و 
شهرســازی استان قول مســاعد داد 
پس از رفع تعارضات در این مســیر، 

عملیات احداث این تقاطع آغاز شود.
وی همچنیــن در خصوص آســفالت 
ورودی روســتای تنگــچ و همچنین 
بازگشایی مسیر رویدر به سمت گردنه 
شمع در این بخش عنوان کرد:در حال 
حاضــر 2 کیلومتر مســیر ورودی به 
فرمانداری  ســوی  از  تنگچ  روستای 
زیرســازی شــده و پیگیــری جهت 
آســفالت ورودی روســتا در دستور 

کار قرار دارد.همچنین بازگشــایی راه 
رویــدر به روســتاهای تنگچ ،کنویی 
و گوین از بلوار ورزش این شــهر تا 
 گردنه شــمع نیز از دیگر بازدیدهای 

راه های بخش رویدر بود.
بــه گفته وی، این مســیر 11 کیلومتر 
طول دارد و نقشــه برداری و طراحی 
آن در ســال گذشــته انجام شده و با 
این مسیر روستاهای تنگچ  بازگشایی 
، کنویی و گوین از بن بســت خارج 
خواهد شــد.همچنین با بازگشایی این 
مســیر ، راه دسترســی به شهرک ۴۰ 

هکتاری رویدر نیز تسهیل می شود.

فرمانداربندر خمیر  خواستار شد

 تسریع  درعملیات احداث تقاطع غیر همسطح در رویدر

طرح :  مریم عباس زاده
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سلامت

 فروردین :
انسان دمدمی مزاجی هستید و نظرهای تان را 
دائم تغییر می دهید، این روحیه باعث شده تا 
اطرافیان روی شما حساب باز نکنند و کسی 
حرف های تان را جدی نگیرد. امروز زمان مناسبی است که این 
روحیه را کنار بگذارید و به اطرافیان ثابت نمایید که در گفتار 
و رفتار ثابت قدم هستید.  ایده بکری که به ذهن تان رسیده را 
انجام دهید و مطمئن باشید که راه درستی را انتخاب کرده اید. 
کارهای زیادی در منزل دارید، اما جایی برای نگرانی وجود 
ندارد چرا که اعضای خانــواده به کمک تان می آیند و کارها 
سریع تر از چیزی که انتظارش را دارید به پایان خواهد رسید. 
عشقی آتشین انتظار شما را می کشد. مواظب باشید که عقل و 
منطق خود را در این عشق از دست ندهید و قبل از اینکه به 
دامن عشقی گرم و سوزان بیافتید، جوانب مختلف این کار را 

دوباره بررسی نمایید. 
 اردیبهشت:

 احساس می کنید که بیشتر از همیشه شاد و با 
انرژی هستید و هیچ مشکلی در سر راه خود 
نمی بینید، این احساس را غنیمت بدانید و به 
لطف انرژی و انگیزه ای که دارید، کارها را سریع تر از همیشه 
انجام دهید و فرصتی برای استراحت و تفریح پیدا کنید. یکی 
از اعضای خانواده به کمک شما می آید و از این کمک، سود 

خوبی روانه جیب تان می شود. 
خرداد :  
عزم و اراده بیشتری برای رسیدن به موفقیت  

در پیش بگیرید. فکر کسب مال از راه های 
غیرقانونی را کنار بگذارید. روز فرخنده ای 
را برای تجارت و فعالیت های مالی در پیش دارید، این فرصت 
را به راحتی از دست ندهید.  یکی از آشنایان اشتباهی مرتکب 
شده و از این اشتباه ضرری به شما رسانده است، امروز زمان 
مناسبی است که چشم بر این اشتباه بپوشانید و به این فرد ثابت 
کنید که بخشش از بزرگان است. کمتر صحبت کنید و احترام 

خود را نزد اطرافیان حفظ نمایید.
    تیر : 

 روز حساسی را در پیش دارید و تصمیم مهمی 
باید اتخاذ کنید، اجازه ندهید این شرایط شما را 
نگران کند و تصمیم نادرستی بگیرید. زحمت  
زیادی در زندگی کشــیده اید و شبانه روز کار کرده اید، امروز 
بخت با شما یار است و مزد زحمت های شبانه روزی خود را 
دریافت خواهید کرد. از این شرایط درس بگیرید و هرگز از 
تلاش و کوشش دست برندارید. بی احترامی به اطرافیان چیزی 

به غیر از تنهایی برای شما به دنبال نخواهد داشت. 
    مرداد :

 پدر یــا مادر یا یکی از بزرگان فامیل امروز 
از در نصیحت با شما وارد می شود.  اعضای 
خانواده امروز محبت زیادی به شما خواهند 
داشت و پشتیبان خوبی برای عبور از مشکلات هستند. این 
وضعیت را به فال نیک بگیرید و با خیال راحت روی پشتیبانی 
اهل منزل حساب باز کنید. درک متقابلی میان همسر یا عشق 
زندگی تان ایجاد نمایید. قصد مشارکت تجاری یا عقدقراردادی 
را دارید، اما قبل از هرگونه فعالیت مالی، یک بار دیگر تمام 
شــرایط کار را بررسی کنید. راحت تر از چیزی که فکرش را 

بکنید کارهای روزانه را به پایان خواهید برد. 
شهریور :    

 اهمیتی به سلامتی خود نمی دهید و به رغم 
اینکه در بستر بیماری افتاده اید، نمی خواهید 
سری به پزشک خانوادگی تان بزنید و فکری 
به حال درمان خــود بردارید. این وضعیت 
به غیر از ناخوشی بیشتر، چیزی برای شما به دنبال نخواهد 

داشت. 
  مهر : 

 اجازه ندهید اضطراب و نگرانی شما را از پا 
در بیاورد و اختیار امور را در دست بگیرید. 
آینده خــود را با پس انــداز و صرفه جویی 
تضمین کنید.  وقت زیادی را به کار اختصاص ندهید و میان 

کار و زندگی تعادل برقرار نمایید. 
آبان :  
از شخصیت جذابی که دارید نهایت استفاده را  

ببرید. منفعتی در کارهای شما ایجاد می شود 
و مشــکلات  مالی تان خاتمه پیدا می کند.  از 
یکی از دوستان صمیمی خود خبر ندارید و حسابی دلتنگ اش 
شده اید.  دوست های ناباب زیادی دارید و بیشتر وقت خود را 
به رفیق بازی تلف می کنید، قبل از اینکه دوستی با افراد ناباب، 
آبروی شما را لکه دار کند، این وضعیت را خاتمه دهید و دور 

دوستان ناباب را خط بکشید. 
   آذر :

 انسان خنده رویی هســتید و از این روحیه برای 
رویارویی با مشکلات کمک بگیرید. برای افزایش 
درآمد دست روی دست نگذارید و آستین بالا بزنید. 
یکی از اعضای خانواده نیازمند کمک شما است، هر کاری که از 
دست تان بر می آید را برای کمک به ایشان انجام دهید و مطمئن 

باشید که این فرد کمک شما را فراموش نمی کند. 
دی :     

  امروز فرصتی فراهم می شود تا کار مهمی که 
مدت ها  به فکر انجام آن هستید را آغاز کنید. 
یکی از اعضای خانواده امروز شرایط افزایش 
درآمد شــما را فراهم می کند. انسان جذابی هستید و این روحیه 
امروز به کمک تان می آید تا دوســتان بیشتری پیدا کنید.  اسرار 

دل تان را پیش هر کسی افشا نکنید و رازدار باشید. 
بهمن :    
کارهای زیادی روی سرتان تلنبار می شود اما  

نگران نباشید چرا که در پایان روز از انجام این 
کارها خرسند و راضی خواهید بود. از جایی که 
فکرش را نمی کردید پولی به دست تان می رسد. یکی از اعضای 

خانواده نیازمند مشورت با شما است. 

     اسفند : 
فرصت بیشــتری در کنار اعضای خانواده سپری 
کنید و به آرامش برســید. بــرای افزایش درآمد 
خلاقیت بیشتری در کارها داشته باشید. امروز یکی 
از دوستان  شما که علاقه زیادی به ایشان دارید گرفتار مشکلی 
می شود و به کمک تان نیاز دارد، هر کاری که از دست تان بر می آید 
را برای این دوســت انجام دهید و به ایشــان ثابت نمایید که در 
لحظه های سخت و دشوار هرگز وی را تنها نخواهید گذاشت.    

 سرویس سلامت //  وزیر بهداشت، درمان 
و آموزش پزشکی گفت: حتما باید تعداد 
تست های سریع کرونا در مراکز منتخب 
۱۶ و ۲۴ ســاعته و درمانگاه ها افزایش 
پیدا کند چون زمان مشخص شدن نتیجه 
این تست ها، بسیار کوتاه است اما برای 
پذیرش و بستری بیماران در بیمارستانها، 

باید تست PCR انجام شود. 
ســعید نمکی در جلسه شورای ناظرین طرح 
شهید حاج قاسم سلیمانی که در ستاد وزارت 
بهداشت برگزار شد، اظهار داشت: به هیچ وجه 
نباید اجازه دهیم رعایت پروتکل ها، افت پیدا 
کند و لازمه آن نظارت همراه با آموزش است 
و برای آموزش به مردم، باید یک فرد یا گروه 
را به کار گرفت و باید سعی کنیم مردم با شیوه 
مناســب با آموزش خطرات آینده کووید۱۹ 

آشنا شوند.
وی افزود: تیم های همکاری دانشــگاه های 
علوم پزشکی با شرکای خودمان یعنی بسیج، 

هلال احمر و سایر سازمان های مردم نهاد و 
ارگانها در این شــرایط نباید از بین برود بلکه 
باید حتما تقویت شــود. ایــن همکاری بین 
بخشی در دروان بعد از انقلاب، بی نظیر بوده 
است و در نامه ۱۰ بندی تاریخ ۱۰ دی ماه به 
دانشگاههای علوم پزشکی نیز اولین بند همین 
بود که نباید با کاهش بیماری، این همکاری ها 

سست شود.
وزیر بهداشت خاطرنشان کرد: نباید فکر کنیم 
که ویروس جهش یافته فقط از خارج از کشور 
وارد می شــود بلکه ممکن اســت در درون 
کشــور به دلیل تنوع ژنتیک و HLA شاهد 

 جهش در ویروس باشیم بنابراین باید مرتب 
 نمونه های آزمایشــگاهی جهت بررســی 

جهش های احتمالی مورد تست قرار گیرد. 
در این جلســه که معاونین درمان و بهداشت 
و جمعی از مدیران ارشــد وزارت بهداشــت 
نیز حضور داشــتند، همه ناظرین طرح شهید 
سلیمانی در استانهای کشور، گزارش هایی از 

پیشرفت های اجرای این طرح ارائه کردند.
به گزارش ایرنا، طرح شهید حاج قاسم سلیمانی 
با همکاری مشترک وزارت بهداشت، درمان و 
آموزش پزشکی و سازمان بسیج مستضعفین 
همزمان با دوم آذر ماه و آغازین روز از هفته 

بسیج در سراسر کشور به اجرا درآمده است.
در این طرح بســیجیان  و کارشناسان حوزه 
بهداشــت با مراجعه به افراد نیازمند و تأمین 
نیازهای اولیه آنها، به اجرای بهینه پروژه قرنطینه 

معکوس یاری می دهند.
اطلاع رسانی به موقع و تشخیص مخاطرات 
در فوریــت ها می تواند جان انســانهای در 
معرض خطر را در شرایط اضطراری به شرط 
اعمال مداخلات موثر، سریع و هماهنگ نجات 
بخشــد.در این زمینه بهترین و موثرترین راه 
جلب مشارکت اجتماعی از طریق بهره گیری 
از کمک نیروهای بسیج و داوطلب مردمی و 

سازماندهی محله محور مردم است.
 این مشــارکت محله محور بایــد بگونه ای 
طراحی شــود که ضمن جلب اعتماد مردم، 
اهداف و فعالیتها توسط گروههای مردمی نیز 
به تحقق برسد. در این راه اطلاعات مرتبط با 
پیشگیری و مقابله با مخاطرات باید به روشی 
مورد قبول و منطبق بر فرهنگ و توانایی مردم 

محله به آنان ارائه شود.
موضوعــی که مقام معظم رهبــری هم بر آن 
تاکید و یادآور می شوند: بهره گیری از کمک 
نیروهای بسیج و داوطلب مردمی، کمک بزرگی 
به رهایی کشور از این عارضه )ویروس کرونا( 

همه گیر خواهد کرد.
بر همین اســاس، طرح »هر خانه یک پایگاه 
ســلامت« از سوی وزارت بهداشت، درمان و 
آموزش پزشکی با محتوای مدیریت و کنترل 
اپیدمی کووید ۱۹ و برای جلب مشارکت مردم 
از طریق انتخاب یک سفیر سلامت برای هر 

خانوار و یک رابط سلامت محله برای هر ۴۰ 
سفیر خانوار با محوریت بسیج امکانات محله 
و در جهت بهبود وضعیت اجتماعی )از جمله 
ســلامت(، اقتصادی و فرهنگی جامعه مطرح 
شد تا با مشارکت مردم و نهادهای مردم محور، 

محلات از محرومیت خارج شود.

وزیر بهداشت: 

 تست های سریع کرونا باید افزایش یابد

 سرویس سلامت  //  معاون درمان دانشگاه علوم 
پزشــکی هرمزگان گفت: ارائه خدمات در حوزه 
سلامت بر پایه نظام سطح بندی تعریف می شود و 
بر این اساس، در بیمارستان های ۳۲ تخت خوابی 
و پایین تر هدف، ارائه خدمات اورژانس  است و بر 
اساس امکان تأمین نیروی تخصصی، حداکثر دو 
رشته با وابستگی کمتر به سایر رشته ها در این 

مراکز مستقر می شود. 
دکتر عبدالله غریب زاده در حاشــیه بازدید از مراکز 
درمانی شهرستان ســیریک، ضمن تقدیر و سپاس 

از زحمات شــبانه روزی کادر درمــان در مبارزه 
بــا ویروس کرونــا و همراهی فرمانــداران و تمام 
دســتگاه های اجرایی در این مبارزه، افزود: استقرار 
رشــته های وابسته به اتاق عمل از قبیل زنان جهت 
ارائه خدمت، نیازمند حضور تیم تخصصی شــامل 
بیهوشی و جراحی اســت که در حال حاضر برای 

بیمارستان های ۳۲تخته تعریف نشده است.
وی اضافه کرد: بیمارستان سیریک در حال حاضر 
با بخش های اورژانس، بستری عمومی، رادیولوژی، 
آزمایشــگاه، بخش زایمان، تالاســمی و دیالیز با 

حضور دو رشــته تخصصی داخلی و اطفال به مردم 
منطقه خدمات رســانی می کنــد و این خدمات در 
سطح بیمارســتان مذکور مطلوب است.غریب زاده 
عنوان کرد: با عنایت به طرح توســعه منطقه مکران 
در برنامه آتی دانشگاه، بیمارستان شهرستان سیریک 
به یــک مرکز درمانی مجهز ۶۴ تخت خوابی ارتقاء 
خواهد یافت.به گزارش ایســنا ؛وی ضمن تقدیر و 
تشــکر از همراهی بســیار خوب خیرّین استان در 
تسریع ارتقاء خدمات ســلامت در کشور و استان، 

اقدامات آنان را ستودنی دانست.

معاون درمان دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان:
 هدف اصلی در بیمارستان های ۳۲ تخت خوابی، خدمات اورژانسی است

 ســرویس ســلامت //  فرماندار 
سیریک گفت: خدمات درمانی در 

سیریک شایسته مردم نیست.
احمد جمالدینی در ششــمین جلسه 
شــورای اداری شهرســتان سیریک 
که با حضور حجت الاســلام محسن 
سالاری امام جمعه شهرستان سیریک 
در محل سالن فرمانداری برگزار شد، 
با انتقاد از دانشگاه علوم پزشکی استان 
نسبت به عدم همراهی و بی توجهی به 
سلامت مردم شهرستان سیریک گفت: 
علی رغم اینکه تجهیزات قسمت های 
مختلف بیمارســتان امام ســجاد )ع( 
شهرستان با همت خیرین تامین شده اما 
بعلت عدم تامین نیروی متخصص بلا 

استفاده مانده است.
افزود:  ســیریک  شهرستان  فرماندار 
خوشبختانه با همت خیرین شهرستان 
خرید دســتگاه سونوگرافی و ساخت 

اتاق عمــل و تجهیزات مــورد نیاز 
بیمارســتان صورت گرفته اما بعلت 
عدم اســتقرار دکتــر متخصص زنان 
و زایمان و نیروهای مــورد نیاز این 
بخش ها نزدیک به یکسال می گذرد 
و هنوز خبــری از راه اندازی و ارائه 
خدمات به مردم نیست که جای بسی 
تاسف و نگرانی است.وی اضافه کرد: 
با توجــه به اینکه بیش از یک دهه از 
عمر شهرستان شدن سیریک می گذرد 
متاســفانه در بخش درمان شهرستان 
هنوز دانشــگاه علوم پزشکی استان 
نتوانسته رضایت مندی و خواسته به 
حق مردم شهرســتان سیریک محقق 
سازد.جمالدینی یادآور شد: در سطح 
شهرستان سیریک هر جایی دانشگاه 
علوم پزشکی در بحث احداث و خرید 
تجهیزات مشکل و یا کمکی خواسته 
خیرین و مردم شهرستان سنگ تمام 

گذاشتند و همیشه نه تنها همراه بلکه 
جلوتر عمل کردند.

نماینــده عالی دولت در شهرســتان 
ســیریک تصریح کرد: حق مردم ۴۵ 
نیست  سیریک  نفری شهرستان  هزار 
که دانشگاه علوم پزشکی با توجه به 
وضعیت فعلــی جامعه و اهمیت نقش 
تکمیل امکانات و تجهیزات درمانی در 
زندگی مردم نسبت به آن بی تفاوت و 

سهل انگار باشند.
به گزارش  مهر، فرماندار شهرســتان 
ســیریک خاطرنشــان کــرد: مردم 
شهرستان سیریک از مجموعه دانشگاه 
علوم پزشــکی انتظار دارند با گذشت 
زمان از شهرستان شدن وضعیت ارائه 
خصدمات درمانی آنها بهتر شــود تا 
مجبور نباشند برای کوچکترین مسئله 
پزشکی به شهرســتان میناب و مرکز 

استان مراجعه کنند.

 فرماندار سیریک عنوان کرد

خدمات درمانی در سیریک شایسته مردم نیست

سرویس سلامت // دکتر عبدالجبار ذاکری رئیس 
مرکز بهداشت شهرستان بندرعباس گفت: ۳ تن 
انواع مواد غذایی تاریخ گذشــته از اماکن عرضه 
کننده این مواد در شهرستان کشف و معدوم شد.

به گزارش خبرنگار دریا ؛ مهندس زارعی مســئول 
ســلامت محیط مرکز بهداشت شهرستان بندرعباس 

تصریح گفت: با توجه به شــیوع کرونا و تشــدید 
نظارتهــا؛ در بازدید از مراکز تهیــه و توزیع مواد 
غذایــی؛ ۳ تن مــواد غذایی غیر مجــاز که تاریخ 
مصرف آنها منقضی شــده بود کشــف؛ و با دستور 
دادستان در سایت پســماند توسط بهداشت محیط 

بندرعباس معدوم شد.

رئیس مرکز بهداشت شهرستان بندرعباس بیان کرد: 
شــهروندان گرامی مواد غذایی مورد نیاز از مراکز 
معتبر دارای محصولات با مشــخصات بهداشــتی 
خریداری نموده و همچنین در هنگام خرید به زمان 
تولید و تاریخ انقضای مواد غذایی توجه ویژه داشته 

باشند.

 رئیس مرکز بهداشت شهرستان بندرعباس خبر داد
۳ تن انواع مواد غذایی تاریخ گذشته در بندرعباس معدوم شد

 

سرویس سلامت // اســتادیار زیست شناسی 
دانشگاه ایالتی پنسیلوانیا در پاسخ به این سوال 
که این ســویه های جدید کروناویروس تا چه 
میزان می توانند خطرناک باشــند؟ گفت: اولین 
نکتــه ای که باید بگویم این اســت که تاکنون 
هیــچ مدرکی مبنی بر افزایش شــدت بیماری 
در نتیجه این ســویه های جدید کروناویروس 
وجود ندارد بنابراین به نظر نمی رسد که در حال 
حاضر این جهش ها مضرتر باشــند اما نگرانی 
 این است که افراد بیشتری به این ویروس آلوده
  می شوند و بنابراین در مجموع افراد بیشتری بیمار 

می شوند. 
دکتر "دیوید کندی" اســتادیار زیست شناسی 
دانشگاه ایالتی پنسیلوانیا درباره دو سویه جدید 
 ۱.۱.7.B کشف شــده ویروس کرونا با نام های
و B.۱.۳۵۱ در انگلیــس و آفریقای جنوبی که 
به نظر می رســد باعث افزایش انتقال ویروس 
شده است، اظهار کرد: نوع های مختلفی از سویه 
کروناویروس در دنیا وجود دارد که دو مورد از 
رایج ترین سویه ای که اخیرا در مورد آن صحبت 
می شود و مردم بیشتر نگران آنها هستند، انواع 
سویه های B.۱.۱.7و B.۱.۳۵۱ است که برای 
اولین بار در انگلیس و آفریقای جنوبی شناسایی 

شده اند.
 وی بــا بیان این کــه به نظر می رســد که این 
ســویه های جدید کروناویروس حداقل از ماه 
اکتبر در این کشــورها در حال گردش بوده اما 
در ماه دسامبر مورد توجه قرار گرفته اند، افزود: 
نگرانی در مورد این ســویه های جدید از این 
جهت اســت که به نظر می رســد این سویه ها 
تفاوت هایی در میــزان انتقال ویروس و نحوه 

مشاهده سیستم ایمنی بدن داشته باشند.
کندی در پاســخ به این ســوال کــه منظور از 
"قابل انتقال تر" در مــورد این نوع های جدید 
کروناویروس چیســت؟ گفت: داده های منتشر 
شــده از این جهش های جدید کروناویروس 
نشان می دهد که هر دو این سویه ها، قابل انتقال 

هستند که البته بیشتر این داده های موجود برای 
گونه انگلیسی است.

استادیار زیست شناسی دانشگاه ایالتی پنسیلوانیا 
با تاکید بر این موضوع که میزان قابل انتقال بودن 
این ســویه های جدید به صــورت دقیق هنوز 
مشخص نیســت، اظهار کرد: تخمین های فعلی 
نشان می دهد که این سویه در حدود ۳۰ تا 8۰ 
درصد قابل انتقال تر از سویه های اصلی موجود 
کروناویروس است.وی در پاسخ به این سوال که 
دانشمندان چگونه به این میزان عدد می رسند؟ 
گفت: افزایش موارد کروناویروس در انگلستان 
باعث شد که دانشــمندان ویروس را از موارد 
مربوط به ســنبله ها توالی دهند و شــاهد نوع 
جدیدی از کرونا ویروس باشــند. آنها فرکانس 
این واریانت یا جهش را نســبت به گذشــته 
بررســی کرده و دریافتند که با گذشت زمان بر 
تعداد افزوده می شود بنابراین این جهش جدید 
از حالت بسیار نادر به خیلی شایع تبدیل شد به 
 طوری که براساس این میزان افزایش، تخمین زده 
می شــود گونه کروناویروس انگلیسی حدود 
 7۰ درصد یا بیشــتر از ویــروس اصلی، قابل

 انتقال است.
کنــدی درباره راه دیگر تشــخیص قابل انتقال 
بــودن گونه های جدید کرونا ویروس اشــاره 
کرد گفت: راه دوم تشخیص قابل انتقال تر بودن 
ســویه ها،»نرخ حمله ثانویه« است. کاری که 
دانشــمندان در این روش انجــام می دهند این 
اســت که آنها بررســی می کنند که ببینند یک 
فرد آلوده، چه تعداد از مخاطبینشــان را به این 
ویروس آلوده می کند و آن را با ســویه اصلی 
ویــروس و تعداد افراد آلوده شــده از یک فرد 
آلوده مقایســه می کنند کــه در این روش نیز 
مشاهده شده است که سویه جدید کروناویروس 
حدود ۳۰ تا ۴۰ درصد بیشتر افراد را آلوده می 
کند.این استادیار زیست شناسی دانشگاه ایالتی 
پنسیلوانیا به دلایل نگرانی ها ناشی از افزایش 
مبتلایان به کروناویروس اشــاره کرد و افزود: 

با افزایش قابلیت انتقال، دو برابر بیشــتر ضربه 
خواهیم خورد. اولا در این حالت افراد بیشتری 
به این ویروس آلوده می شوند، بنابراین احتمال 
اینکه با شخصی که عفونی است ارتباط برقرار 
کنیم بیشــتر خواهد بــود و دوم اینکه ویروس 
عفونی تر خواهد شــد، بنابراین احتمال انتقال 

بیماری بیشتر می شود.
کنــدی با تاکید بر اینکه با این شــرایط، اصول 
چگونگــی زندگی ما و چگونگــی کنترل این 
مســئله اساســاً بدون تغییر باقی خواهد ماند، 
اظهار کرد: در این شرایط اقداماتی مانند رعایت 
فاصله اجتماعی، استفاده از ماسک، اجتناب از 
فضاهای مشترک داخلی و کاهش خطرات ناشی 
از حضور در اجتماعــات غیرضروری بهترین 
تدابیری اســت که باید بر کنترل این مســئله، 
حداقل تا زمانی که همه ما به واکسن دسترسی 

پیدا کنیم، در پیش بگیریم.
این اســتادیار زیست شناســی دانشگاه ایالتی 
پنســیلوانیا در پاسخ به این سوال که گونه های 
جدید کروناویروس آیا تاثیری بر واکسیناسیون 
خواهند داشت؟ به ایسنا گفت: اگر واکسن آبله 
را بررسی کنیم هرگز شاهد تکامل مقاومت در 
برابر آن نبودیم. برای ســرخک، فلج اطفال و 
اکثر واکســن هایی که ما داریم نیز همین است. 
ما هرگز مجبور نیستیم آنها را به روز کنیم و آنها 

فقط به کار خود ادامه می دهند.
وی ادامــه داد: اما واکســن هایــی نیز وجود 
دارند که ما مجبور هســتیم آنها را به روز کنیم 
زیــرا مقاومــت در آنها تکامل یافته اســت و 
بنابراین بخشی از نگرانی در مورد انواع جدید 
کروناویروس این می باشــد که ممکن اســت 
مقاومت در برابر واکسن هایی که در حال حاضر 
در حال تولید هستند، وجود داشته باشد.کندی 
به موضــوع جهش های کروناویروس اشــاره 
کرد و گفت: دلیل نگرانی مردم از ســویه های 
جدید کروناویروس این اســت که جهش های 
رخ داده در ویروس در محلی اســت )پروتئین 
سنبله( که توسط واکســن ها هدف قرار گرفته 
 است، اما فقط به این دلیل که شاهد تغییراتی در
  پروتئیــن های ســنبله این گونه ها هســتیم، 
نمی توان عنوان کرد واکسن تضعیف شده است.

این اســتادیار زیست شناســی دانشگاه ایالتی 
پنسیلوانیا افزود: آنچه محققان مشاهده کرده اند 
این است که به نظر می رسد یکی از جهش های 
موجــود در انگلیس و آفریقــای جنوبی هیچ 
تاثیری در نحوه مشاهده ویروس توسط سیستم 
ایمنی بدن ما ندارد، بنابراین خبر خوبی اســت. 
اما به نظر می رســد جهش دیگری که در نوع 
آفریقای جنوبی مشــاهده می شــود، بر نحوه 
مشاهده پاســخ ایمنی بدن ما بر ویروس تأثیر 

دارد.
 وی در پاســخ بــه ایــن ســوال که بــا این

 صحبت های مطرح شده آیا می تواند امیدوار 
بود که واکسن ها در برابر تغییرات تکاملی قوی 
باشند؟ گفت: امید من و انتظار من این است که 

محافظت از واکسن قوی باشد.

گونه های جدید کروناویروس تا چه میزان خطرناک هستند؟

 سرویس ســلامت //  دبیر کمیته 
علمی ســتاد ملی مقابلــه با کرونا 
گفت: سهمیه ایران در کواکس اولین 
محموله وارداتی واکسن کرونا است 
که در هفته های آینده وارد کشــور 

خواهد شد. 
تنها  اظهار داشت:  قانعی  دکتر مصطفی 
کشوری بودیم که اعلام کردیم همه سبد 
واکســن متعلق به این مجموعه را نمی 
خواهیم و انتخاب بسیار خوبی در این 

زمینه انجام گرفته است.
وی ادامه داد: در کمیته ملی واکســن 
کرونا تصمیم گرفته شــد که از منابعی 
واکســن تهیه شــود که فرمایش مقام 
معظم رهبری محقق شــود و حدود سه 
هفته قبل از فرمایش ایشــان، موضوع 
خرید واکسن کرونا از فایزر از دستور 
کار خارج شده بود و این موضوع اصلا 

مطرح نبود.

قانعی افزود: واکســن مورد نیاز کشور 
تاکنون عوارض  منابع دیگری کــه  از 
کمتری در مرحله ســوم تست انسانی 
گزارش کرده اند و در عین حال از نظر 
اقتصادی مقرون به صرفه هستند، تهیه 

خواهد شد.

وی بــر لــزوم اولویت بنــدی تزریق 
واکســن های وارداتی تاکیــد کرد و 
گفت: این واکســن ها در مرحله اول 
در اختیــار گروه های پرخطر از جمله 
کادر پزشکی و افراد مسن قرار خواهد 

گرفت.

دبیر کمیته علمی ستاد مقابله با کرونا: 

اولین محموله واکسن کرونا از کواکس وارد کشور می شود

ســرویس ســلامت // مطالعه جدید 
محققان نشــان می دهد بین بیماری 
آندومتریوز و روماتیسم مفصلی ارتباط 

وجود دارد.
 مدت هاســت که محققان حدس می زنند 
بین آندومتریوز و افزایش خطر ابتلاء به 
سایر بیماری های خودایمنی مانند ام اس، 
ارتباط  التهابــی روده  بیماری  لوپوس و 

وجود دارد.
عارضــه آندومتریوز وضعیتی اســت که 
در آن بافت شــبیه آندومتر در خارج از 
رحم روی سایر اندام ها مانند تخمدان ها، 
لوله هــای رحمــی، روده و دیواره های 
تایوانی  خارج رحم رشد می کند.محققان 
در مطالعــه اخیــر خود پــی بردند در 
زنان مبتلا به آندومتریــوز میزان ابتلا به 
بیماری های  مفصلی و ســایر  روماتیسم 

داده های  اســت.محققان  بالا  خودایمنی 
مربوط به ۱۴.۴۶۳ زن با میانگین ســنی 
۳8.7 ســال را مورد بررسی قرار دادند. 
با گذشت زمان، خطر ابتلاء به روماتیسم 
مفصلی در گــروه مبتلا به آندومتریوز به 
طور قابل توجهی بالاتــر از زنان بدون 
آندومتریوز بود. همچنین هنگامی که آنها 
بیماران مبتلا به آندومتریوز و بیماری های 
خودایمنی دیگر را بررســی کردند، آنها 
در معرض خطر بیشتر ابتلا به روماتیسم 
مفصلی بودند.»جیمز چنگ چانگ وی«، 
سرپرست تیم تحقیق از دانشگاه پزشکی 
چانگ شان تایوان، در این باره می گوید: 
»ما مکانیسم دقیق این ارتباط را نمی دانیم. 
اما فرضیه ما این اســت که آندومتریوز 
التهاب مزمن  ایجاد  باعث  ممکن اســت 
شود و بی نظمی ایجادشده در ایمنی بدن 

منجر به روماتیسم مفصلی می شود. دلیل 
دیگر این است که ممکن است خودایمنی، 

علت زمینه ای آندومتریوز باشد.«
وقتی ضایعات آندومتریوز ایجاد می شود، 
باعــث افزایش التهــاب و واکنش ایمنی 
می شــود. فرضیه محققان این اســت که 
التهاب سیســتم ایمنی بــدن را تحریک 
می کند که به نوبه خود به ســایر بافتهای 
هــدف ماننــد مفاصــل و روده حمله 
کنــد. التهاب پیــش زمینه بســیاری از 
بیماری ها اســت.لازم است که زنان مبتلا 
بــه آندومتریوز از روماتیســم مفصلی و 
علائــم آن آگاه باشــند. در مورد هر دو 
ایــن بیماری ها، تشــخیص و درمان به 
موقع ضروری اســت مخصوصاً در مورد 
آندومتریــوز، که زمان تشــخیص آن از 

شروع علائم بین ۴ تا ۱۱ سال است.

یافته محققان تایوانی؛ 
آندومتریوز خطر ابتلا به روماتیسم مفصلی را افزایش می دهد
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 گروه خبــر //  فرمانــده کل ارتــش گفت: 
 منطقــه پدافنــدی جنــوب شــرق یکی از 
نقاط راهبردی و حســاس پدافندی در شبکه 

یکپارچه پدافند اســت بوده و تمامی تحرکات 
دشــمن با دقت و حساسیت بیش از پیش رصد 

شود. 

   امیر سرلشــکر ســید عبــد الرحیم موســوی با 
حضور در گروه پدافند هوایی شــهید اســماعیلیان 
 بندر لنگه ضمن بازدیــد از بخش های مختلف این 

 گروه پدافنــدی و جزایر ســه گانه، آمادگی رزمی
  و تــوان عملیاتی این یگان را مــورد ارزیابی قرار

 داد.  
   به گزارش ایرنا ، در این بازدید امیر سرتیپ دوم زینالی 
 فرمانده منطقه پدافند هوایی جنوب شرق)شــهدای 
خلیج فــارس( و امیــر دریادار دوم آریا شــفقت 
رودسری  ارشــد نظامی ارتش در استان هرمزگان 

فرمانده کل ارتش را همراهی کردند.

فرمانده کل ارتش:

 تمامی تحرکات دشمن با دقت و حساسیت بیشتر رصد شود

گروه خبــر // رئیس ســازمان مدیریت 
آرامستان شــهرداری بندرعباس از ۴۶۳۰ 
مورد خدمات دهی  در 9 ماهه سال جاری 

در بخش های گوناگون آرامستان خبر داد.
   بــه گــزارش خبرنــگار دریــا ؛علیرضــا 
بهمن نژاد بندری در این باره اظهار کرد:کارکنان 
این سازمان در ســال جاری با توجه به شیوع 
کرونا، فعالیت خود را در راستای خدمات رسانی 
هر چه شایسته تر و حفظ سلامت شهروندان با 
تمام توان در حال انجام می باشد.  این مقام مسئول 
با اشاره به خدمات دهی 2۴ ساعته مرکز اعزام 
حمل متوفی سازمان مدیریت آرامستان، اضافه 
کرد: شــهروندان عزیز مي توانند براي خدمات 
دهي با شــماره تماس های ۰91۷۶1۶۰۷۵۷ 

و ۰91۷۶1۶۰۷۶۷  تمــاس حاصل نمایند.وي 
وظیفه مرکز اعزام حمل متوفی سازمان مدیریت 
آرامستان را،اعزام حمل متوفی و اعطای مجوز، 
لغو و تمدید فعالیت اشــخاص حقیقی و حقوقی 
 فعال در این زمینه را از وظایف سازمان دانست.
بهمن نژاد عنوان کرد:  در 9 ماهه ســال جاری 
تعداد 21۷1 حمل درگذشــتگان در این مرکز 
صورت پذیرفته که از این تعداد ۷۰1 ســرویس 
شهری، 1۰۸2 ســرویس خارج از شهر، 1۶۷ 

سرویس استانی و 222 سرویس رایگان بوده 
است.وی تاکید کرد: کارهای اجرایی و عمرانی 
شامل ســاخت آلاچیق، نصب و تعمیر سنگ 
قبور در بهشــت زهرا)س( بندرعباس توسط 
ســازمان مدیریت آرامســتان انجام می شود.

رئیس سازمان آرامســتان ادامه داد: هر گونه 
ساخت این موارد در قطعات بهشت زهرا)س( 
توسط اشــخاص ثالث ممنوع است.وي اضافه 
کرد: در 9 ماهه سال جاری تعداد 11۷ آلاچیق 

به ازاء هر قبر و ۳9۵ نصب و تعمیر سنگ قبور 
توسط کارکنان واحد اجرایی و عمرانی سازمان 

صورت پذیرفته است.
  بهمن نژاد با اشــاره به اینکه شهروندان برای 
برگزاری مراســمات خود در آرامستان دچار 
مشــکل و یا هزینه زیادی می شــدند،افزود: 
 واحد تشــریفات مراســم بیش از یک ســال 
راه اندازی شــده اســت.همچنین خدمات این 
واحد شــامل: کرایه صندلی،میز،باند وسایبان 

است که در 9 ماهه سال جاری تعداد 9۰ مراسم 
با حفظ رعایت فاصله گذاری انجام شــده و از 
شهروندانی که قصد برگزاری مراسم در قطعات 
آرامستان دارند جهت پذیرش در ساعات اداری 
به واحد تشریفات مراسم سازمان مراجعه کنند.

وي عنوان کرد:  یکی دیگر از وظایف سازمان 
انجام تغسیل و تدفین اموات در راستای موازین 
شرعی و بهداشتی است و این خدمات هر روزه 
 از ســاعت ۸صبح لغایت 1۶ ارائه می شــود.

بهمن نژاد گفت: در 9 ماهه سال جاری 1۸۵۷ 
فوتی در آرامستان بندرعباس به ثبت رسیده که 
از این تعداد ۶21 تدفین بزرگســال،۸۷ تدفین 
نوزاد،۸ تدفین نوجوان،۳ عضو بدن، 11۰ تدفین 
مجهول الهویه و 1۰2۸ نفر بعد از مراحل تغسیل 
در آرامستان به خارج از شهر حمل شده اند.وی 
در پایان یادآور شــد: یکی از وظایف سازمان 
مدیریت آرامستان شهرداری بندرعباس نظارت 
بر مراحل تغســیل و تدفین اموات  در راستای 
ضوابط و مقررات شــرعی و دینی با همکاری 
دستگاه های ذیربط مانند پزشکی قانونی،شبکه 
پزشکی،  علوم  درمان،دانشــگاه  و   بهداشــت 
ثبت احوال،مراکز امــدادی و امنیتی و انتظامی 

است.

گروه خبر // مدیر منطقه یک شهرداری بندرعباس 
از ارسال ۷۷ پرونده تخلفات شهری این منطقه در 

سال 99 به کمیته ماده صد خبر داد.
   به گزارش خبرنگار دریا ، مهدی رنجبری با بیان اینکه 
از اول سال 99 تا کنون  تعداد ۷۷ پرونده تخلف شهری به 
کمیته ماده صد ارسال شده است، اظهارکرد: علاوه بر این 
تعداد ۴9 پرونده نیز تعیین تکلیف و وضعیت آن مشخص 

شده است.
  وی ادامه داد: از مجموع ۴9 پرونده ارســالی به کمیته 
ماده صد، 9 میلیارد ریال مبلغ وصولی کسب، و به حساب 
درآمدهای شــهرداری واریز شده اســت. مدیر منطقه 
شهرداری بندرعباس با تاکید بر اینکه بیشتر پرونده هایی 
که تعیین تکلیف شده اند مربوط به سالهای گذشته است، 
خاطرنشــان کرد: از پرونده های ارسالی سال 99 تنها 9 
پرونده حکم آن قطعی شده که شش پرونده جریمه و سه 
پرونده حکم تخریب برای آن صادر و این احکام نیز اجرا 

شده است.
  رنجبری با اعلام اینکه از اول ســال تاکنون کمیسیون 
ماده صد بالغ بر 9 میلیارد ریال وصولی داشته یادآور شد: 

از این مبلغ تنها دو میلیــارد ریال مربوط به حکم های 
صادر شــده در سال جاری و هفت میلیارد ریال مربوط 
به پرونده های سال های گذشته بوده است. وی با اشاره 
به اینکه هدف مجموعه شهرداری کمک به حل مشکلات 
محلات و ساخت و سازها می باشد تصریح کرد: متاسفانه 
در برخی از محلات افراد سودجو به دنبال سوء استفاده 
و ساخت و ساز غیرمجاز هستند که در صورت مواجهه 
با چنین افراد و برای حفظ حقوق ســایر ساکنین با این 

تخلفات برخورد جدی می شود.

از ابتدای سال تاکنون صورت گرفت؛

ارسال ۷۷ پرونده تخلف در منطقه یک 
به کمیته ماده 1۰۰

در آرامستان بندرعباس صورت گرفت؛ 

۴۶۳۰ مورد خدمات دهی به شهروندان در 9 ماهه سال جاری

گروه خبر // معاون عمرانی و امور زیربنایی شــهردار 
بندرعباس گفت: فاز دوم بتن ریزی تقاطع غیرهم سطح 
شهدای نایبند با استفاده از ۴۶۰ متر مکعب بتن به اجرا 

در آمده است.
  به گزارش خبرنگار دریا ، حســین بازماندگان در بازدید 
از این پروژه، اعلام کرد: فــاز دوم بتن ریزی پروژه تقاطع 
غیرهم سطح شهدای نایبند به اجرا درآمده است.معاون شهردار 

بندرعباس با بیان اینکه این تقاطع غیرهم سطح تا پایان سال 
جاری به بهره برداری می رسد، خاطرنشان کرد: با اجرای فاز 
دوم بتن ریزی به حجم ۴۶۰  متر مکعب، این پروژه به مرحله 
بهره برداری نزدیک شده است.این مسئول در ادامه با اظهار 
 اینکه عرشه این پل 1۶۵ متر طول دارد و تا یک ماه آینده 
بتن ریزی کل عرشه پل به پایان می رسد، تصریح کرد: کل 
مســیر پل در این تقاطع به طول ۳۵۰ متر و عرض 19 متر 

است.
  بازماندگان با اشــاره به اینکه این تقاطع به عنوان هفتمین 
تقاطع غیرهم سطح شهر بندرعباس به بهره برداری می رسد، 
افزود: تقاطع غیر هم سطح شهدای نایبند بلوار پردیس را، به 
بلوار آزادگان و بلوار جمهوری اسلامی متصل می کند.وی با 
اشاره به اینکه این تقاطع به موازات بلوار امام خمینی)ره( و 
بلوار امام حسین)ع( قرار گرفته است، گفت: بخش عمده ای 
از ترافیــک بلوار امام)ره( با راه انــدازی این تقاطع کاهش 
می یابد و موجب روان ســازی ترافیک می شود.بازماندگان 
در پایــان عنوان کــرد: پس از اتمام بتن ریزی فاز ســوم، 
آرماتوربندی بخش های نهایی شروع می شود و تا پایان سال 

جاری این پروژه به بهره برداری می رسد.

گروه خبر// رئیس مرکز جهاد کشاورزی 
سیاهو از آغاز برداشت محصول نارنگی 

در منطقه سیاهو بندرعباس خبر داد.

    بــه گــزارش خبرنگار دریــا ، محمود 
شیخ زاده در حاشیه بازدید از باغات نارنگی 
در ســیاهو بیان داشت: ســطح زیر کشت 
محصول نارنگی در سیاهو سه هزار هکتار 
اســت.وی با بیان اینکه سیاهو عمده ترین 
منطقه تولید این محصول در بندرعباس است 
افزود: پیش بینی می شود که در سال جاری 
2۵ هــزار تن  از این محصــول از باغهای 
نارنگی برداشت شود.شیخ زاده با اشاره به 

اینکه بارندگی کم و خشکســالی چند ساله 
وسایرعوامل خسارت زا مانند سرما زدگی 
بــه عنوان عوامل محدود کننــده تولید این 
محصول به شــمار می روند، تصریح کرد: 
فصل برداشت این محصول در بندرعباس از 
دی ماه تا اسفند اســت. وی با اشاره اینکه 
نارنگی محلی سیاهو عمده محصول تجاری 
منطقه را تشــکیل می دهد که در نوع خود 
بهترین رقم نارنگی کشور محسوب شده و 

از مرغوبیت، کیفیت و بازار پسندی بسیاری 
برخوردار است، خاطرنشان کرد: رقم عمده 
نارنگی منطقه، رقم محلی سیاهو است و طی 
سالهای اخیر ارقام جدید کینو و تانجلو نیز 

کشت شده است.
  شــیخ زاده افزود: نارنگی ســیاهو که در 
دهســتانی به همین نام از توابع بندرعباس 
برداشــت  می شــود به عنوان رقم عمده 
تجاری مرکبات استان هرمزگان به شمار می 
رود و از مرغوبیت، کیفیت و بازار خوبی در 
سطح ایران و کشورهای حوزه خلیج فارس 

برخوردار است.

معاون عمرانی و امور زیربنایی شهردار بندرعباس خبر داد

تقاطع غیرهم سطح نایبند یک گام تا بهره برداری

آغاز برداشت نارنگی سیاهو بندرعباس 


